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1.0 Kommunedirektørens oppsummering 

Kommunedirektøren	ser	tilbake	på	2024	
som	et	år	hvor	man	bevisst	har	tatt	grep	for	
å	ta	ned	driftsnivået,	etter	å	ha	identifisert	
kommunens	omstillingsbehov	ved	budsjett	
2024.	Kommunedirektøren	vil	gi	honnør	til	alle	
kommunens	ansatte	som	står	på,	og	bidrar	til	god	
service	og	trygge	gode	tjenester	til	det	beste	for	
samfunnet	og	våre	innbyggere,	selv	i	perioder	med	
til	dels	krevende	omstilling	og	drift.

Det	er	på	det	rene	at	kommunen	står	overfor	store	
krav	til	utvikling	og	omstilling	av	organisasjonen	for	
å	oppnå	en	økonomisk	bærekraftig	drift.	Det	stilles	
krav	til	utvikling	og	endring	i	hele	organisasjonen.	
Dette	må	få	betydning	for	tjenesteproduksjon,	og	på	
hvilket	nivå	man	vil	legge	seg	på	for	å	levere	gode	og	
trygge	tjenester.	Det	er	i	en	slik	prosess	viktig	med	
god	informasjon	og	forventningsavklaringer	overfor	
kommunens	ansatte	og	innbyggere.

Nærøysund	kommune,	er	som	landets	største	
havbrukskommune	i	en	heldig	situasjon	hvor	vi	
mottar	vesentlige	overføringer	av	frie	midler	fra	
havbruksfondet.	Så	har	også	vært	tilfelle	i	2024	
hvor	kommunen	mottok	rekordutbetaling	fra	
havbruksfondet	på	152,9	mill.	kroner.	Det	sikret	
kommunens	likviditet	slik	at	man	unngikk	å	ta	opp	
kassekreditt	i	en	likviditetsmessig	krevende	periode.	
Det	er	allikevel	på	det	rene	at	utbetalingene	fra	
havbruksfondet	ikke	rokker	ved	kommunens	
omstillingsbehov.	På	grunn	av	et	for	høyt	driftsnivå	
må	en	stor	del	av	havbrukspengene	gå	inn	å	smøre	
kommunens	ordinære	drift.	Havbruksfondet	
vil	med	en	sunn	og	bærekraftig	drift	kunne	gi	
kommunen	et	handlingsrom	og	mulighet	til	å	
styrke	kommunens	samfunnsutviklerrolle,	slik	som	
politikerne	har vedtatt	i	handlingsreglene	for	bruk	av	
havbruksfondet.

Kommunedirektøren	legger	frem	et	årsregnskap	for	
2024	med	et	positivt	netto	driftsresultat	på	110,6	
mill.	kroner.	Det	er	da	viktig	å	huske	på	at	inntektene	
fra	havbruksfondet	alene	er	på	152,9	mill.	kroner.	

Nærøysund	kommune	har	i	2024	foretatt	en	ikke	
uvesentlig	omstilling,	både	innenfor	kommunens	
administrasjon	og	ute	i	tjenestene.	Kommunens	
samlede	lønnsutgifter	er	som	eksempel	i	2024	
redusert	sammenlignet	med	2023,	til	tross	for	en	
lønnsutvikling	med	en	årslønnsvekst	på	5,1%.	

Kommunedirektøren	er	bekymret	for	et	høyt	
utenforskap	i	Nærøysund,	samt	den	høye	veksten	
i	utbetalingene	til	livsopphold	innenfor	gruppen	
flyktninger.	Når	det	gjelder	utenforskap	vil	dette	få	
ekstra	fokus	fremover	i	form	av	et	eget	prosjekt.	
Flyktningesituasjonen	nasjonalt	viser	at	det	
fremover	trolig	vil	komme	langt	færre	flyktninger	
enn	hva	man	han	sett	de	siste	årene.	I	Nærøysund	
ble	det	i	2024	vedtatt	bosatt	inntil	50	flyktninger,	
med	en	ytterligere	reduksjon	til	30	flyktninger	fra	
2025.	Reduksjon	i	bosetting	av	flyktninger	fordrer	
rask	omstilling	og	reduksjon	av	driftsnivået	innen	
flyktningetjenesten,	men	også	innenfor	øvrige	
kommunalområder	som	berøres.	

Også	innefor	helse	og	velferd	er	det	i	2024	strammet	
inn	på	driften,	selv	om	det	ikke	har	vært	mulig	å	
ta	ned	hele	omstillingsbehovet	på	66	mill.	kroner	
på	ett	år.	Det	er	i	2024	blant	annet	har	tatt	ned	
deler	av	overkapasiteten	av	institusjonsplasser	
gjennom	pausing	av	plasser	ved	NBBS	og	påfølgende	
reduksjon	av	turnus.	Innenfor	helse	har	mangel	
på	faste	leger	og	sykepleiere	i	perioder	gjort	det	
nødvendig	å	leie	inn	ressurser.	Men	også	her	ser	
man	en	kraftig	reduksjon	i	innleiekostnadene	
sammenlignet	med	tidligere	år.	

Når	det	gjelder	ressurskrevende	tjenester	
ser	kommunedirektøren	et	klart	behov	for	
gjennomgang	av	dagens	organisering,	ledelse	
og	struktur.		Kommunedirektøren	har	allerede	
igangsatt	en	vurdering	av	ledelse	og	strukturer	
innenfor	tjenestene	Rus	og	Miljøtjensten.	
Refusjonskravet	knyttet	til	ressurskrevende	
brukere	er	i	2024	betydelig	redusert.	Dette	skyldes	
omlegging	av	beregningsmodell	i	kombinasjon	
med	færre	ressurskrevende	brukere	som	kommer	
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over	innslagspunktet	for	refusjon.	Nærøysund	
kommune	har	også	tatt	i	bruk	et	nytt	system	fra	
Visma	Momentum	–	Helserefusjon,	som	også	skal	
sikre	nødvendig	og	tilstrekkelig	dokumentasjon	
av	grunnlag	for	beregning	av	refusjon	for	
ressurskrevende	tjenester	overfor	både	revisor	og	
Helsedirektoratet.					

Det	jobbes	med	å	tilpasse	tjenestene	innenfor	
helse	og	velferd	slik	at	innbyggere	og	brukerne	får	
levert	sine	lovpålagte	tjenester	på	laveste	nivå	i	
omsorgstrappa.	Samtidig	har	man	i	2024	startet	
TØRN-prosjektet	innenfor	helse,	hvor	blant	annet	
arbeidsdeling	mellom	profesjonene	har	stort	fokus.	
Dette	blir	ekstra	viktig	i	årene	fremover	når	vi	blir	
flere	eldre	og	færre	arbeidstakere.		

Et	for	høyt	driftsnivå	har	medført	behov	for	
budsjettreguleringer	i	2024,	da	spesielt	innenfor	
NAV/Samhandling	og	Helse	og	velferd.	Det	har	
blitt	satt	ekstra	fokus	på	budsjettoppfølging	og	
budsjettdisiplin	i	Nærøysund	kommune	i	2024.	
Kommunedirektøren	mener	månedlig	rapportering	
har	økt	bevisstheten	og	det	økonomiske	fokuset	
innenfor	kommunalområdene.

Det	har	helt	fra	2020	vært	advart	mot	at	Nærøysund	
kommune	hadde	et	for	høyt	driftsnivå,	med	behov	
for	tilpasninger	til	ny	kommune,	samtidig	som	det	ble	
vedtatt	at	man	skulle	evaluere	strukturen	innenfor	
kommunal	tjenesteproduksjon	på	bakgrunn	av	
de	erfaringene	man	hadde	etter	to	års	drift	i	ny	
kommune.	 Det	har	også	blitt	påpekt	at	kommunen	
har	et	for	høyt	gjeldsnivå,	og	at	man	må	søke	å	
redusere	kommunens	lånegjeld	og	finanskostnader	
fremover.

Frem	til	utgangen	av	2023	har	det	skjedd	
få	strukturelle	og	organisatoriske	endringer	
i	Nærøysund	kommune,	til	tross	for	at	det	
har	vært	påpekt	at	man	har	hatt	et	for	høyt	
drifts-	og	gjeldsnivå.	Kommunedirektøren	har	
påpekt	behov	for	snarlige	tiltak	for	å	redusere/
tilpasse	kommunens	drifts-	og	gjeldsnivå.	Dette	
fremkommer	også	av	budsjett	for	årsbudsjett	

og	økonomiplan,	og	er	ytterligere	forsterket	i	
de	månedlige	økonomiske	rapporteringene	til	
formannskapet	i	2024.	

Kommunens	største	utgiftspost	er	lønn	og	sosiale	
utgifter	som	utgjør	58%	av	totale	driftsutgifter.	
Det	har	derfor	vært	avgjørende	at	man	i	2024	har	
hatt	en	strategi	at	når	stillinger	blir	ledige	skal	det	
vurderes	om	stillingen	kan	inndras,	stå	vakant	eller	
lyses	ut	internt.	Kommunedirektøren	skal	godkjenne	
alle	utlysninger	av	faste	stillinger	i	kommunen,	og	
opprettelse	av	nye	stillinger	skal	vedtas	politisk.	
Kommunedirektøren	har	i	løpet	av	2024	skaffet	seg	
en	god	oversikt	over	alle	stillingshjemlene	innenfor	
kommunalområdene,	som	ligger	til	grunn	for	
planlegging	av	videre	drift	og	utvikling/omstilling.

Et	tidvis	høyt	sykefravær	er	også	utfordrende	
med	tanke	på	turnuser	og	bemanning	innenfor	
flere	tjenester.	Det	jobbes	kontinuerlig	med	
sykefraværsoppfølging,	og	arbeidet	styrkes	
ytterligere	fremover,	med	blant	annet	
bistand	fra	Friskgården	som	leverandør	av	
bedriftshelsetjenester	fra	2025.

For	å	oppnå	en	bærekraftig	drift	ser	
kommunedirektøren	behov	for	fortsatt	å	utvikle	hele	
organisasjonens	stukturer	og	drift	også	i	årene	
fremover.	Det	vil	bli	minst	like	krevende	i	tiden	
fremover	å	holde	fokus	på	utvikling	av	tjenestene	
i	kombinasjon	med	reduksjon	av	driftsnivå.	Det	er	
her	viktig	at	man	også	i	prosessene	fremover	får	
et	konstruktivt	og	godt	trepartssamarbeid,	som	
sikrer	at	alle	parter	blir	hørt	og	ivaretatt	samtidig	
som	en	har	fremdrift	på	nødvendig	omstilling.	
Kommunedirektøren	synes	at	man	i	så	måte	har	tatt	
et	langt	steg	i	riktig	retning.

Karl-Anton	Swensen	

Kommunedirektør
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2.0	Politisk	og	administrativ	organisering
2.1	 Politisk	organisering

Kommunestyret
27 medlemmer 

Formannskapet
9 medlemmer 

Formannskapet
9 medlemmer 

Ordfører 

Utvalg Næring og 
natur

9 medlemmer 

Kontrollutvalg
5 medlemmer 

Administrasjonsutvalg
13 medlemmer 

Eldreråd

Ungdomsråd

Råd for 
personer med

funksjons-
nedsettelse

Kommunestyret	består	av	27	representanter.	Før	
kommunestyrevalget	var	det	37	representanter	i	
kommunestyret. 
Formannskapet	har	9	medlemmer.
I	tillegg	er	det	ett	utvalg	–	Utvalg	Næring	og	natur	
med	9	medlemmer.	Fram	til	valget	var	det	også	
Utvalg	for	folk.	Dette	er	foreløpig	satt	på	vent	i	den	
nye	perioden.
Partssammensatt	Utvalg	har	13	medlemmer		
(Administrasjonsutvalget)	og	består	av	

formannskapet	pluss	4	medlemmer	fra	tillitsvalgte.	
Lovpålagte	organ	som	Kontrollutvalget	har	5		 	
medlemmer,	Ungdomsrådet	har	5	medlemmer,		 	
Eldrerådet	har	7	medlemmer	og	Råd	for	personer	
med	funksjonsnedsettelse	som	har	5	medlemmer.
Kommunestyret	har	i	vedtatt	delegeringsreglement	
(k.	sak	56/20)	delegert	myndighet	og	oppgaver	til	
formannskapet,	øvrige	utvalg	og	kommune-
direktøren
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2.2	 Administrativ	organisering

Kommunedirektør

HR
kommunikasjon

Økonomi-
direktør

Økonomi-
avdeling

Oppvekst og
familie

Helse og
velferd

NAV/
Samhandling

Teknisk Service og
samfunn

2.3	 Sykefravær
Fraværet	i	2024	fordeler	seg	slik:

Fraværsform Alle	(i	%)	
Legemeldt	og	egenmeldt	1-16	dager	 1,8
Legemeldt	17	–	365	dager	 7,9
Sum 9,7

Nærøysund	kommune	har	som	mål	en	tettere	
dialog	mellom	ansatt,	leder	og	sykmelder.	
Rutinene	for	sykefraværsoppfølging	er	revidert	i	
2024,	med	virkning	1.	januar	2025.

Forebygging	står	sentralt	i	arbeidet	med	å	
gjøre	kommunen	til	en	helsefremmende	
arbeidsplass.	Helsefremmende	arbeidsplasser	

kjennetegnes	blant	annet	av	at	de	ansatte	og	
deres	representanter	har	mulighet	til	medvirkning	
og	medbestemmelse.	Økt	grad	av	partssamarbeid	
og	involvering	av	ansatte	er	viktig	på	alle	nivåer	i	
organisasjonen.	
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2.4 HMS
Nærøysund	kommune	la	i	2024	valg	av	
bedriftshelsetjensete	ut	på	anbud.	Dette	
medførte	valg	av	ny	bedriftshelsetjeneste	med	
virkning	01.01.2025,	der	Friskgården	er	ny	
bedriftshelsetjeneste.	

Likestilling	er	et	sentralt	tema	i	
arbeidsgiverpolitikken	i	kommunen,	uansett	alder,	
kjønn,	funksjonshemming,	livssyn	og	etnisitet,	
samt	å	hindre	forskjellsbehandling	som	strider	med	
like-	stillings-	og	diskrimineringsloven.

Fordeling	av	kvinner	og	menn	i	ledende	stillinger	
Tabellen	under	viser	fordelingen	av	kvinner	og	
menn	i	ledende	stillinger	i	kommunen:

Helse	og	velferd	 Kvinner Menn
Kommunalsjef	 1
Enhetsleder 4
Avdelingsleder	 12 1
Oppvekst	og	familie	 Kvinner	 Menn
Kommunalsjef	 1
Enhetsleder 9 3
Avdelingsleder	 3 3
Teknisk Kvinner Menn
Kommunalsjef	 1
Enhetsleder 1 3
Avdelingsleder	 1 2
Kommunedirektørens stab Kvinner	 Menn
Kommunedirektør 1
Leder HR 1
Leder økonomi 1
Avdelingsleder	økonomi 1

Nav/samhandling Kvinner Menn
Kommunalsjef	 1
Enhetsleder 1
Avdelingsleder	 1
Kultur/	Service	og	samfunn Kvinner	 Menn
Kommunalsjef 1
Enhetsleder 2 1
Avdelingsleder 1 2
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2.6	 Rekruttering

2.7	 Partssamarbeidet

I	2024	har	det	vært	i	mindre	grad	vært	lyst	ut	
stillinger,	dette	grunnet	omstillingsprosessen.	I	
forbindelse	med	omstilling	er	det	ved	naturlig	
avgang	vært	til	avklaring	om	stillinger	lyses	
ut,	eller	om	organisasjonen	løser	behovet	
internt	eller	ved	endret	organisering.	Det	
er	i	2024	i	all	hovedsak	innen	oppvekst,	og	
undervisningsstillinger	som	har	vært	lyst	ut.	

Partssamarbeidet	i	Nærøysund	finner	sted	på	ulike	
arenaer	for	å	sikre	medvirkning	og	involvering.

Forum	for	hovedtillitsvalgte,	der	alle	hovedtillits-
valgte	og	kommunedirektørens	ledergruppe	har	
gjennom	året	hatt	månedlige	møter,	med	unntak	av	
juli	og	august.

På	enhetsnivå/avdelingsnivå	er	det	HMS-møter,	der	
de	lokale	verneombud	og	plasstillitsvalgte	har	faste	
møter med leder.

Partsamarbeidet	har	også	arenaer	som	arbeids-	
miljøutvalget	og	administrasjonsutvalget.

Utover	de	faste	arenaer	er	det	drøftingsmøter	
mellom	partene,	dette	i	tråd	med	hovedavtalens	og	
hovedtariffavtalens	bestemmelser.
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2.8 Internkontroll
De	overordnede	kravene	til	internkontroll	i	
kommunene	er	lovfestet	i	kommunelovens	§	25.	
Internkontrollbestemmelsen	i	kommunelovens	
§	25-1,	som	trådte	i	kraft	1.	januar	2021,	lovfester	
de	mest	sentrale	kravene	for	internkontroll,	som	
tidligere	sto	i	flere	sektorlover,	og	utgjør	minstekrav	
til	kommunenes	internkontroll.	Kommuneloven	§	
25-1	erstatter	ikke	sektorbestemmelser	om	

internkontroll	med	aktørplikter	(plikter	som	
påhviler	enhver	som	tilbyr	en	tjeneste	eller	utfører	
en	aktivitet).	Internkontrollbestemmelser	med	slike	
aktørplikter,	som	ofte	er	mer	detaljerte	enn	intern-
kontrollbestemmelser	med	kommuneplikter,	
kommer	i	tillegg.

Figuren	illustrer	at	internkontrollen	er	en	del	av	
kommunens	styring/ledelse,	men	at	styring/ledelse	
også er mye mer. 
Internkontroll	kan	være	noe	mer	enn	intern-
kontrollen	etter	kommuneloven.	Det	kan	også	være	
internkontroll	etter	andre	lover,	og	det	kan	være	
internkontroll	som	kommunene	velger	å	gjøre	uten	
at	det	inngår	i	noen	lovkrav.	

Internkontroll	er	en	del	av	kommunens	samlede	
egenkontroll,	det	vil	si	den	kontrollen	kommunen	
fører	med	egen	virksomhet.	Internkontrollen	utgjør	
den	administrative	delen	av	egenkontrollen,	og	
styres	av	kommunedirektøren.	Dette	i	motsetning	
til	den	folkevalgte	delen	av	egenkontrollen,	som	er	
lagt	til	kontrollutvalget.	
Figuren	viser	de	ulike	aktørene	som	utfører	egen-
kontrollen	og	internkontrollens	plass	i	den	
kommunale	egenkontrollen.

§	25-1:	Kommuner	og	fylkeskommuner	skal	ha	
internkontroll	med	administrasjonens	virksomhet	
for	å	sikre	at	lover	og	forskrifter	følges.	
Kommunedirektøren	i	kommunen	og	fylkes-

kommunen	er	ansvarlig	for	internkontrollen.
Internkontrollen	skal	være	systematisk	og	tilpasses	
virksomhetens	størrelse,	egenart,	aktiviteter	og	
risikoforhold.
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Ved	internkontroll	etter	denne	paragrafen	skal	
kommunedirektøren

a. utarbeide	en	beskrivelse	av	virksomhetens	
hovedoppgaver,	mål	og	organisering

b. ha	nødvendige	rutiner	og	prosedyrer
c. avdekke	og	følge	opp	avvik	og	risiko	for	avvik
d. dokumentere internkontrollen i den formen 

og	det	omfanget	som	er	nødvendig
e. evaluere	og	ved	behov	forbedre	skriftlige	

prosedyrer	og	andre	tiltak	for	internkontroll

Arbeidet	med	internkontroll	i	Nærøysund	kommune	
etter	kommunelovens	§	25-1	kan	visualiseres	på	
følgende	måte:	

§25-2:	Kommunedirektøren	skal	rapportere	til	
kommunestyret	og	fylkestinget	om	internkontroll	og	
om	resultater	fra	statlig	tilsyn	minst	én	gang	i	året.
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Virksomhetsstyring	i	Nærøysund	kommune

I	2024	har	Nærøysund	kommune	utviklet	og	
forbedre	sin	tilnærming	til	virksomhetsstyring,	
med	fokus	på	å	balansere	utviklings-	og	
driftsoppgaver.	Dette	har	vært	avgjørende	for	å	
møte	morgendagens	utfordringer	og	opprettholde	
et	bærekraftig	tjenestetilbud.

Drifts-	og	utviklingsoppgaver  
Kommunens	oppgaver	er	delt	inn	i	to	
hovedkategorier:	utviklingsoppgaver	og	
driftsoppgaver.	I	2024	har	vi	sett	en	dreining	av	
ressurser	mot	utviklingsoppgaver,	noe	som	har	
styrket	vår	evne	til	omstilling,	endring	og	fornyelse.	
Dette	har	vært	mulig	gjennom	en	bevisstgjøring	
av	organisasjonen	om	viktigheten	av	å	se	drifts-	og	
utviklingsoppgaver	i	sammenheng.	

I	Nærøysund	kommune	har	vi	i	2024	tilstrebet	en	
bred	og	helhetlig	tilnærming	til	virksomhetsstyring.	
Koordinerte	styringsprosesser	og	et	hensiktsmessig	
årshjul	skal	sikre	at	virksomhetslederne	kan	ivareta	
dette	ansvaret	på	en	god	måte.	

Fellestjenestens rolle 

Fellestjenesten	har	på	vegne	av	
kommunedirektøren	det	overordnede	og	
koordinerende	ansvaret	for	virksomhetsstyringen	i	
kommunen. 

Koordinering	mellom	fagområder	

God	og	helhetlig	virksomhetsstyring	har	i	2024	
blitt	sikret	gjennom	forbedret	koordinering	mellom	
de	ulike	fagområdene.	Figuren	under	viser	de	
mest	sentrale	fagområdene	som	har	ansvar	for	
temaer	knyttet	til	virksomhetsstyring.	Oversikten	
er	ikke	uttømmende,	men	gir	et	godt	bilde	av	
ansvarsfordelingen.

Oppsummert 

2024	har	vært	et	år	preget	av	betydelig	fremgang	
innen	virksomhetsstyring	i	Nærøysund	kommune.	
Ved	å	balansere	utviklings-	og	driftsoppgaver,	
styrke	samarbeidet	mellom	avdelinger	og	følge	
prinsippene	for	porteføljestyring,	har	vi	lagt	et	solid	
grunnlag	for	å	møte	fremtidige	utfordringer	og	
opprettholde	et	bærekraftig	tjenestetilbud.

Status	for	internkontrollarbeidet	i	
Nærøysund	kommune	i	ht.	kommunelovens	
§ 25-1:
Bestemmelsen	i	kommuneloven	§	25-1	oppstiller	
en	plikt	for	kommunen	å	ha	internkontroll	med	
administrasjonens	virksomhet	for	å	sikre	at	lover	og	
forskrifter	følges.	Interkontrollarbeidet	er	en	del	av	
kommunens	samlede	styring	og	ledelse,	og	målet	
med	internkontrollen	er	å	bidra	til	å	levere	gode	
tjenester	som	er	innenfor	krav	fastsatt	i	lover	og	
forskrifter.	

a. Kommunedirektøren skal utarbeide 
en beskrivelse av virksomhetens 
hovedoppgaver, mål og organisering.  
Hovedoppgaver	og	mål	beskrives	gjennom	
blant	annet	samfunnsplanen,	arealplanen	og	
de	ulike	temaplanene	som	virksomhetene	
har	utarbeidet.	Planene	er	tilgjengeliggjort	i	
i	kvalitetsstyringssystemet	Compilo.
Det	å	få	på	plass	og	vedlikeholde	planene	er	
en	kontinuerlig	prosess.	 
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I	tillegg	er	tilgjengeliggjøring	av	lover	
og	forskrifter	som	legger	føringer	for	
kommunens	oppgaver	delvis	lagt	inn	i	
kvalitetsstyringssystemet	Compilo.	
I	delegeringsreglementet	for	2020-
2024 er kommunestyrets delegering 
til	kommunedirektør	beskrevet.	Dette	
dokumentet	er	gjeldende	til	nytt	
delegeringsreglement	blir	vedtatt.	
 
Ved	revidering	av	kommunens	
delegeringsreglement	i	2025	vil	det	
også	bli	utarbeidet	et	vedlegg	med	
videredelegeringer	fra	kommunedirektøren	
til	kommunedirektørens	administrasjon.		

b. Kommunedirektøren skal ha nødvendige 
rutiner og prosedyrer.  
Det	er	utarbeidet	reglement/retningslinjer/
prosedyrer/rutiner	som	skal	sikre	
etterlevelse	av	hovedoppgaver,	mål,	lover	og	
forskrifter.	 
Med	rutiner	menes	beskrivelser	av	hvordan	
vi	utfører	oppgavene	og	løser	den	daglige	
driften,	altså	det	som	er	planlagt.	 
Dokumenter	som	skal	sikre	etterlevelse/
måloppnåelse	utarbeides	og	implementeres	
både	på	sektorovergripende	nivå	og	på	de	
enkelte	enhetene.	

Sektorovergripende	dokumenter	som	er	
utarbeidet	er	blant	annet:	
o	 Arbeidsreglement
o	 Økonomi-	og	finansreglement
o	 Policy	varsling	i	Nærøysund	kommune	

med	tilhørende	retningslinjer
o	 Innkjøpsstrategi
o	 Kommunikasjonsstrategi
o	 Etisk	standard
o	 Strategi	for	kompetanse,	rekruttere	

og	beholde	2023-2026
o	 Retningslinjer	for	behandling	av	avvik
o	 Retningslinjer	for	forebygging	og	

håndtering	av	vold	og	trusler	mot	
ansatte

o	 Retningslinjer	for	risikovurdering	for	
intern kontroll

o	 Reglement	i	forbindelse	med	
forebygging	og	oppfølging	av	
sykefravær

Disse	dokumentene	er	tilgjengelig	for	alle	
kommunens	ansatte	i	kvalitetsstyringssystemet	
Compilo.	I	2024	ble	det	gjort	23	409	søk	på	
dokumenter	i	kvalitetsstyringssystemet.	
I	2024	ble	1	778	dokumenter,	i	
kvalitetsstyringssystemet,	kvittert	ut	som	lest,	etter	
at	ledere	hadde	lagt	dem	ut	på	leseliste.	

c. Kommunedirektøren skal avdekke og følge 
opp avvik og risiko for avvik
Dette	er	et	todelt	krav.	Det	ene	er	at	risiko	
for	avvik	skal	identifiseres	og	følges	opp.	
Dette	gjøres	gjennom	risikovurderinger.	
Risikovurderinger	handler	om	å	avverge	det	
som	kan	skje	i	fremtiden.	
Det	andre	er	at	avvik	som	oppstår	skal	
identifiseres	og	følges	opp.	Avvik	refererer	
til	hendelser	som	allerede	har	skjedd	og	
som	avviker	fra	det	som	var	planlagt	eller	
bestemt.
 
Kommunens	arbeid	med	risikovurderinger	i	
2024:		

•	 Retningslinje	for	risikovurdering	for	
internkontroll	er	utarbeidet

•	 Kvalitetsstyringssystemet	Compilo	
har	fått	en	egen	modul	for	
risikovurderinger.

•	 I	2024	ble	det	gjennomført	33	
risikovurderinger	i	denne	modulen.	
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Kommunens	arbeid	med	avvik	og	
avvikshåndtering	i	2024:		

•	 Retningslinjen	for	behandling	av	avvik	
ble	revidert	i	2024

•	 Flytkartet	for	avviksbehandling	
revideres	i	2025

•	 Det	ble	i	2024	meldt	2	176	avvik.
o	 1	256	var	på	helse,	miljø	og	

sikkerhet
o	 1	211	var	på	kvalitet	på	

tjenester
o	 57	var	på	personvern/

informasjonssikkerhet/GDPR
o	 78	var	på	Ytre	miljø

•	 24	personer	har	vært	inne	og	lest	
«Retningslinjen	for	behandling	av	
avvik».	

Kommunens	arbeid	med	varsling:	
•	 Angående	varsling	og	varslingsrutiner	

er	det	planlagt	et	omfattende	
revideringsarbeid	i	2025.	 
Det	er	tilgjengelige	rutiner	for	
varsling	i	kvalitetsstyringssystemet.	
Interne	varsler	følges	opp	av	
kommunens	varslingsmottak.	

d. Kommunedirektøren skal dokumentere 
internkontrollen i den formen og det 
omfanget som er nødvendig. 
Det	arbeidet	som	gjøres	for	å	sørge	for	at	
kommunedirektøren	er	trygg	på	at	lover	og	
forskrifter	blir	overholdt	og	at	mål	som	er	
satt	nås,	skal	dokumenteres.	 
Dokumentasjonen	gjøres	blant	annet	
gjennom	ulike	rapporteringer	i	linja.	 
Eksempler	på	rapporter	er:	

•	 Økonomirapporter
•	 Tertialrapporter
•	 Årsmelding,	regnskap	og	årsberetning

e. Kommunedirektøren skal evaluere og ved 
behov forbedre skriftlige prosedyrer og andre 
tiltak for internkontroll. 
Arbeidet	med	internkontroll	er	et	modnings-	
og	utviklingsarbeid	som	det	i	2024	er	
blitt	satt	ekstra	trykk	på	å	strukturere	og	
systematisere.	 
Dette	arbeidet	vil	bli	videreført	og	synliggjort	
i	2025.	Blant	annet	vil	det	bli	gjennomført:	

•	 Ledelsens	gjennomgang	–	
internkontroll
Her	vil	blant	annet	dokumentene	som	
skal	sørge	for	økt	systematisering	og	
struktur	bli	iverksatt.	
Utarbeiding	av	et	årshjul	som	
understøtter	presis	og	systematisk	
rapportering.	 
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Vedtatte	økonomiske	måltall	

Økonomibestemmelsene	i	den	nye	kommuneloven	
setter	krav	til	at	politikerne	skal	vedta	økonomiske	
måltall.	Dette	skal	være	med	på	å	sikre	en	forsvarlig	

langsiktig	økonomisk	styring,	kontroll	og	en	
bærekraftig	kommuneøkonomi.	

I	Nærøysund	kommune	er	følgende	måltall	politisk	
vedtatt:

Måltallene	gir	også	en	pekepinn	på	hvilke	politiske	
ambisjoner	det	er	rom	for	i	et	flerårig	perspektiv.	
Det	er	derfor	viktig	at	man	har	en	langsiktig	strategi	
som	aktivt	styrer	innenfor	de	vedtatte	måltall.	

Økonomiske måltall 
Netto	driftsresultat	i	%	av	driftsinntekter <	1,75	% 1,75	%	- 2	% >	2	% 
Disposisjonsfond	i	%	av	driftsinntekter <	5	% 5	%	- 7,5	% >	7,5	% 
Brutto	lånegjeld	i	%	av	driftsinntekter >	110	% 100	%	- 110	% <	100	% 

 

3.0	Økonomisk	oversikt

Økonomisk bærekraft (i prosent av 
brutto driftsinntekter)

Mål Oppnådd Avvik i %-
poeng

Avvik i      
mill. kr

Netto driftsresultat 2 % 7,9 % 5,9 % 82 439 000     
Disposisjonsfond 7,50 % 24,7 % 17,2 % 242 746 000   
Brutto lånegjeld 100 % 103,20 % 3,2 % 45 100 000     

Det	bemerkes	at	Nærøysund	kommune	i	2024	
mottok	utbetaling	fra	havbruksfondet	med	152,9	
mill.	kroner	som	inngår	i	brutto	driftsinntekter.	Til	
tross	for	dette	er	kommunens	lånegjeld	på	rødt	nivå.	

Uten	inntekter	fra	havbruksfondet	ville	resultatet	
vært	snudd	til	et	underskudd	på	42,3	mill.	kroner,	
og	brutto	lånegjeld	ville	vært	på	116%	av	brutto	

driftsinntekter.	Dette	viser	fortsatt	viktigheten	av	
å	ha	fokus	på	omstilling	og	reduksjon	av	driftsnivå.	
Det	er	i	planperioden		krav	til	reduksjon	i	driftsnivå	
og	reduksjon	av	lånegjelden	for	å	oppnå	økonomisk	
bærekraft	for	å	være	rustet	til	å	utvikle	kommunen	
videre	fremover,	og	kunne	levere	gode	lovpålagte	
tjenester.
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3.1	 	Driftsregnskap	-	hovedoversikt

Økonomisk	oversikt	-	drift
Regnskap														

2024

Revidert	
budsjett																	

2024

Oppr.budsjett										
2024

Regnskap																
2023

Driftsinntekter
1	Rammetilskudd 401	571	955 419	738	000    407	562	000 354	693	313
2	Inntekts-	og	formuesskatt 407	989	717 386	669	000    387	169	000 421	697	126
3	Eiendomsskatt 33	381	839 30 000 000       30 000 000 32	915	344
4	Andre	skatteinntekter 4	952	109 3 000 000         3 000 000 1	219	455
5	Andre	overføringer	og	tilskudd	fra	staten 220	988	458 214	490	946    102	369	000 130	071	702
6	Overføringer	og	tilskudd	fra	andre 191	067	892 176	613	321    171	638	063 249	088	321
7	Brukerbetalinger 29	840	906 27	404	155       28	844	829 29	075	580
8	Salgs-	og	leieinntekter 116	106	428 116	691	512    116	338	702 114	218	056
9	Sum	driftsinntekter 1	405	899	304 1	374	606	934 1	246	921	594 1	332	978	897

Driftsutgifter
10 Lønnsutgifter -646	036	772	 641 754 698-    -602	413	332	 -646	939	962	
11	Sosiale	utgifter -109	134	119	 121 494 551-    -132	976	510	 -97	817	607	
12	Kjøp	av	varer	og	tjenester -358	328	146	 345 208 312-    -347	978	245	 -400	274	871	
13	Overføringer	og	tilskudd	til	andre -97	539	763	 83 366 218-       -45	708	218	 -93	494	477	
14	Avskrivninger -73	445	068	 72 345 751-       -72	345	751	 -72	345	636	
15 Sum driftsutgifter -1	284	483	868	 -1	264	169	530	 -1	201	422	056	 -1	310	872	553	

16	Brutto	driftsresultat 121 415 435 110	437	404 45	499	538 22	106	344

Finansinntekter
17	Renteinntekter 18	572	355 12	029	777 12 000 000 15	259	769
18	Utbytter 7	094	749 7	100	000 4 000 000 6	050	434
19	Gevinster	og	tap	på	finansielle	omløpsmidler 0 0 0 0
20	Renteutgifter -54	312	910	 -54	111	012	 -54	011	000	 -47	276	655	
21	Avdrag	på	lån -55	657	791	 -56	132	000	 -56	000	000	 -56	194	746	
22	Netto	finansutgifter -84	303	598	 -91	113	235	 -94	011	000	 -82	161	199	

23	Motpost	avskrivninger 73	445	068 72	345	751 72	345	751 72	345	636

24	Netto	driftsresultat 110	556	907 91	669	919 23	834	289 12	290	781

Disp.	eller	dekning	av	netto	driftsresultat:
25	Overføring	til	investering -24	332	786	 -24	606	066	 -5	600	000	 -61	708	159	
26	Avsetninger	til	bundne	driftsfond -10	194	071	 -7	144	777	 0 -21	299	613	
27	Bruk	av	bundne	driftsfond 19	829	371 18	317	221 2	009	500 15	298	356
28	Avsetninger	til	disposisjonsfond -191	444	090	 -191	444	090	 -55	654	890	 -15	087	570	
29	Bruk	av	disposisjonsfond 95	584	670 113	207	792 35 411 101 70	506	205
30	Dekning	av	tidligere	års	merforbruk 0 0 0 0
31	Sum	disponeringer	eller	dekning	av	netto	driftsresultat -110	556	907	 -91	669	919	 -23	834	289	 -12	290	781	

32	Fremført	til	inndekning	i	senere	år	(merforbruk) 0 0 0 0
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3.1.1		 Vesentlige	avvik	mellom	regnskap	2024	
og	revidert	budsjett

Avvik	driftsinntekter

Sum	driftsinntekter	viser	31,3	mill.	kroner	over	
budsjett.	

Dette	skyldes	økte	inntekter	fra	eiendomsskatt 
med	3,4	mill.	kroner.

Overføring	og	tilskudd	fra	staten	viser	
6,5	mill.	kroner	over	budsjett,	som	gjelder	
integreringstilskudd.	

Videre	viser	overføringer	og	tilskudd	fra	andre 
en	netto	merinntekt	på	14,5	mill.	kroner,	som	
skriver	seg	fra	refusjon	syke-	og	fødselspenger	
med	25,5	mill.	kroner	over	budsjett,	samt	mottatt	
skadeerstatning	fra	KLP	på	9,3	mill.	kroner	over	
budsjett.	Refusjon	fra	andre	kommuner	viser	5,4	
mill.	kroner	over	budsjett.

Her	ligger	også	bokført	refusjon	ressurskrevende	
tjenester	som	viser	40	mill.	kroner	under	
budsjett.	Kommunedirektøren	har	i	4.	kvartal	
2024	orientert	politisk	om	forventet	reduksjon	i	
refusjon	ressurskrevende	tjenester.	Dette	skyldes	
reduksjon	i	brukere	og	bemanning,	samt	ny	
beregningmodell	og	færre	brukere	som	kommer	
over	innslagspuntet.	Som	følge	av	reduksjon	i	
refusjon	ressurskrevende	brukere	iverksettes	tiltak	
for	å	tilpasse	organisering	og	struktur	innenfor	bl.a	
rus	og	miljøtjenesten,	som	allerede	har	fått	felles	
ledelse.

Brukerbetalinger	endte	2,4	mill.	kroner	over	
budsjett.

Avvik	driftsutgifter

Sum	driftsutgifter	endte	20,3	mill.	kroner	over	
budsjett.

Dette	skyldes	blant	annet	økte	lønnutgifter med 
4,3	mill.	kroner	utover	budsjett.	Det	bemerkes	at	
det	ligger	budsjettert	et	innsparingskrav	på	lønn	i	
regulert	budsjett	på	til	sammen	20,9	mill.	kroner.	

Sosiale	utgifter	endte	opp	12,4	mill.	kroner	under	
budsjett,	som	følge	av	lavere	pensjonskostnad	enn	
forutsatt.

Kjøp	av	varer	og	tjenester	viser	et	merforbruk	på	
13,1	mill	kroner,	hvorav	kjøp	fra	andre	(private),	
blant	annet	innleie	leger	mv.	utgjør	12	mill.	kroner.

Overføringer	og	tilskudd	til	andre	endte	14,2	mill.	
kroner	over	budsjett.	Herunder	er	avsetning	for	
tap	på	krav	er	økt	med	5	mill.	kroner	pr	31.12.24,	
og	utgifter	til	boutgifter	og	livsopphold	viser	er	
merforbruk	på	3,6	mill.	kroner.

Avvik	finansinntekter/-kostnader

Netto	finansutgifter	viser	netto	økte	inntekter	
på	6,8	mill.	kroner.	Dette	skriver	seg	i	hovedsak	
fra	økt	likviditet	som	har	gitt	kommunen	økte	
renteinntekter	utover	budsjett.	

Netto	driftsresultat	=	sum	disponeringer

Regnskapet	gir	som	følge	av	forklaring	overfor	
et	netto	driftsresultat	(overskudd)	som	er	18,9	
mill.	kroner	over	budsjett.	Disponeringer	av	
overskuddet	viser	at	det	er	brukt	17,6	mill.	
kroner	mindre	av	disposisjonsfondet	enn	regulert	
budsjett.	Netto	avsetning	bundne	fond	viser	1,5	
mill.	kroner	over	budsjett.
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3.2	 Driftsresultat

Netto	driftsresultat	er	resultat	av	ordinær	
drift,	etter	fradrag	for	renter	og	avdrag.		Netto	
driftsresultat	uttrykker	kommunens	evne	til	å	
kunne	avsette	midler	til	disposisjonsfond	til	å	
kunne	møte	fremtidige	svingninger	i	rammevilkår,	
å	ivareta	nødvendig	vedlikehold	av	kommunens	
eiendom,	samt	til	en	andel	egenkapitalfinansiering	
av	investeringene.	

Regnskapet	viser	et	netto	driftsresultat	på	110,5	
mill.	kroner,	som	gir	en	driftsmargin	på	7,86%	
(netto	dr.res	i	%	av	brutto	driftsinntekter).

Statsforvalteren	har	gitt	uttrykk	for	at	kommunene	
som	et	minimumsnivå,	må	ha	en	driftsmargin	
på	1,75%,	eller	tilsvarende	1,75%	avsetning	til	
disposisjonsfond.	Kommunestyret	i	Nærøysund	har	
vedtatt	at	kommunen	skal	ha	et	netto	driftsresultat	
på	minimum	2%	for	å	kunne	oppfylle	vedtatt	
måltall.		

Når	en	korrigerer	ordinært	netto	driftsresultat	
for	avsetning	og	bruk	av	bundne	fond,	samt	
premieavvik,	viser	korrigert	netto	driftsresultat	
hvor	sunn	drift	kommunen	har,	og	hvordan	driften	
påvirker	handlingsrommet.	

Overføringene	fra	havbruksfondet	er	inntekter	
som	det	er	knyttet	stor	usikkerhet	til	i	fremtiden	
med	tanke	på	innretning	og	hvor	stor	andel	som	
vil	tilfalle	havbrukskommunene.	Midlene	bør	ikke	
gå	inn	i	ordinær	drift,	men	i	stor	grad	nyttes	til	

utvikling,	investeringer	og	nedbetaling	av	lånegjeld,	
slik	det	fremkommer	av	handlingsreglene.	

Om	man	holder	midlene	fra	havbruksfondet	og	
prod.avg	fra	vindkraft	utenfor	resultatet,	viser	
regnskapet	et	korrigert	netto	driftsresultat	på	
minus	53,6	mill.	kroner,	som	gir	et	mer	reelt	bilde	
av	de	økonomiske	utfordringene	kommunen	står	
overfor.

Nærøysund	kommune	må	ta	grep	for	å	bedre	
den	økonomiske	handlefriheten	og	oppnå	en	
bærekraftig	drift.	Kommunen	har	et	for	høyt	
driftsnivå	og	for	store	finanskostnader	i	forhold	
til	ordinære	driftsinntekter,	når	man	ser	bort	ifra	
inntektene	fra	havbruk	og	vindkraft.	

Kommunedirektøren	mener	det	nå	er	svært	
sentralt	å	få	på	plass	en	langsiktig	strategi	mht.	
å	tilpasse	driften	til	de	rammevilkårene	som	
forventes	de	neste	årene,	og	at	strategien	er	
forankret	og	omforent	mellom	administrasjonen	og	
politisk	myndighet.	

God	skatteinngang	og	lave	renter	har	bidratt	
positivt	på	resultatet	over	flere	år,	men	det	er	
klare	signaler	fra	sentrale	myndigheter	om	at	
denne	situasjonen	ikke	vil	fortsette.		I	løpet	av	
2022/2023	har	styringsrenten	blitt	endret	flere	
ganger	og	er	gått	fra	0,5%	til	4,5%,	og	har	siden	
2023	ligger	uforandret.	Med	en	lånegjeld	på	nesten	
1,5	mrd.	kroner	gir	økte	renter	vesentlig	økning	

Netto driftsresultat Regnskap 2024
Netto driftsresultat 2024 110 557 000
Netto avsetning/bruk av bundne driftsfond 9 635 000
Økning netto premieavvik -15 983 000 
Netto korrigert driftsresultat 104 209 000

Havbruksfond -152 898 000 
Prod.avg vindkraft -4 918 000 
Netto korrigert driftsresultat eks havbruksfond/vindkraft -53 607 000 
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3.3	 Driftsinntekter

i	finanskostnadene	og	ytterligere	tilstramninger	i	
tjenesteproduksjon.

Det	er	ingen	tvil	om	at	det	generelle	driftsnivået	
i	kommunen	er	for	høyt,	i	tillegg	til	at	
gjeldsbelastningen	må	reduseres.	Omstillingstiltak	
og	redusert	lånegjeld	vil	over	tid	bedre	
budsjettbalansen	og	oppfylle	kravene	(måltallene)	
med	henblikk	på	en	bærekraftig	økonomi.	Men	

utviklingen	i	økt	driftsnivå	og	redusert	likviditet	
de	siste	årene	tilsier	at	omstilling	fortsatt	må	
gjennomføres	samtidig	som	man	må	forholde	seg	til	
en	stram	og	nøktern	drift	innenfor	de	gitte	rammer.

Kommunens	samlede	driftsinntekter	er	på	1,4	mrd.	kroner	i	2024	og	kommer	fra	flere	kilder.	
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Skatt	og	rammetilskudd	utgjør	til	sammen	60%	
av	kommunens	inntekter.	Skatt	og	rammetilskudd	
kan	disponeres	fritt.	I	tillegg	har	Nærøysund	i	2024	
mottatt	221	mill.	kroner,	eller	nærmere	16%	av	
driftsinntektene	i	andre	overføringer	og	tilskudd	fra	
staten.	

Statlige	overføringer	og	tilskudd	består	av	
overføringer	fra	havbruksfondet	med	152,9	mill.	
kroner	foruten	overføringer	som	følger	med	
flyktninger	i	form	av	integreringstilskudd.

I	overføringer	og	tilskudd	fra	andre	på	14%	ligger	
blant	annet	sykelønnsrefusjoner	med	53	mill.	
kroner	og	andre	refusjoner	fra	staten	med	76,6	
mill. kroner.

Skatt	og	rammetilskudd

Figuren	under	viser	utviklingen	i	skatteanslag	
for	2024	sammenliknet	med	faktisk	inngang	for	
hele	kommunesektoren.	Etter	mange	år	med	
merskattevekst	i	forhold	til	skatteanslag	ser	vi	i	
2024	en	lavere	skatteinngang	enn	antatt	for	første	
gang	på	mange	år.

Forskjellen	mellom	opprinnelig	skatteanslag	
og	faktisk	skatteinngang	tilsvarer	om	lag	1	500	
kroner	per	innbygger.	Figuren	viser	usikkerheten	
i	skatteanslagene	som	legges	til	grunn	i	
budsjettarbeidet.

Netto	skatteinngang	i	2024	var	0,9	mill.	kroner	høyere	enn	budsjett.		
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Nærøysund	har	en	skatteinngang	på	407,989	
mill.	kroner,	tilsvarende	111,2%	målt	i	forhold	
til	landsgjennomsnittet.	Sum	skatt	på	formue	
og	inntekt	er	redusert	med	13,7	mill.	kroner	fra	
2023,	mens	Nærøysund	kommune	er	trukket	
18,988	mill.	kroner	i	skatteutjevning	i	2024.	

Når	man	tar	hensyn	til	inntektsutjevningen	
viser	skatt	og	netto	inntektsutjevning	imidlertid	
en	reduksjon	på	2,1	mill.	kroner	tilsvarende	
minus	0,5	%	fra	2023.	Sum	skatt	fratrukket	
inntektsutjevning,	viser	at	kommunen	ligger	på	
101,5%	av	landsgjennomsnittet.

Nærøysund	ligger	i	kostragruppe	3,	sammen	
med	kommunene	Hol,	Vadsø,	Frøya,	Hitra,	
Nordkapp,	Hadsen,	Vardø	og	Porsanger.	Dette	
er	alle	kommuner	som	blant	annet	har	korrigert	
inntektsindeks	over	landsgjennomsnittet	og	
kostnadsinndeks	under	landsgjennomsnittet.

Nærøysund	kommune	har	som	det	fremgår	en	
skatt	på	inntekt	og	formue	per	innbygger	som	
ligger	over	både	gj.sn	i	fylket	og	landet	for	øvrig	
(uten	Oslo).	Samme	forhold	ser	vi	også	hva	
gjelder	rammetilskudd	per	innbygger,	jfr	diagram	
nedenfor. 
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3.4			Driftsregnskapet	–	utgifter

Til	tross	for	at	kommunen	på	flere	områder	er	
mer	kostnadsdrivende	enn	landsgjennomsnittet,	
er	det	allikevel	ikke	inntektsnivået	som	er	årsaken	
til	at	kommunen	ikke	har	en	bærekraftig	drift.	
Kommunens	frie	inntekter	per	innbygger	ligger	over	
både	fylket	og	landsgjennomsnittet.	Dette	forsterker	
bilde	om	at	kommunens	drifts-	og	kapitalkostnader	

snarlig	må	reduseres	til	et	bærekraftig	nivå.	
Nærøysund	kommune	kan	ikke	fortsette	å	bruke	
mer	penger	til	drift	enn	hva	som	mottas	i	frie	
inntekter	fra	staten.

Kommunens	samlede	driftsutgifter	er	på	1,284	mrd.	
kroner	i	2024.	Driftsutgiftene	er	delt	inn	i	ulike	arter	
i	henhold	til	Kostra,	og	figur	under	viser	hvor	stor	
andel	de	ulike	driftsutgiftene	utgjør	av	samlede	
utgifter.

Lønn-	og	sosiale	utgifter	utgjør	58	%	av	de	totale	
kostnadene.	Kjøp	av	varer	og	tjenester	som	inngår	
i	tjenesteproduksjon	utgjør	28	%.		2024	har	vært	et	
krevende	år,	med	omstilling	og	krav	til	innsparinger	
og	nøktern	drift.	Dette	har	resultert	i	at	kommunen	
har	redusert	sum	driftsutgifter	med	26,4	mill.	
kroner.	Om	man	hensyntar	deflator	på	4,3	%	i	2024	
viser	regnskapet	en	reduksjon	i	driftsutgiftene	på	
i	overkant	av	80	mill.	kroner	i	2024	sammenlignet	
med 2023.
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Figuren	over	viser	pensjonskostnadene	i	KLP,	
som	har	økt	med	13,5	%	fra	2022	til	2024.	Det	
forventes	en	videre	økning	i	pensjonskostnadene	
i	årene	fremover,	delvis	på	grunn	av	innføringen	
av	ny	livsvarig	AFP-ordning	fra	1.1.2025,	samt	med	
bakgrunn	i	forventet	lønnsvekst	og	en	mindre	
andel	yrkesaktive	i	forhold	til	økningen	i	antallet	
pensjonister.	

Det	ble	til	sammen	i	KLP	og	SPK	inntektsført	
premieavvik	med	39,4	mill.	kroner	(inkl	
arbeidsgiveravgift),	mens	det	ble	utgiftsført	
22,6	mill.	kroner	(inkl	arbeidsgiveravgift)	som	
amortisering	av	tidligere	års	premieavvik.	Samlet	
akkumulert	premieavvik	pr.	31.12.2024	(inklusive	
arbeidsgiveravgift)	er	på	139,6	mill.	kroner.	Dette	er	
en	økning	på	16,8	mill.	kroner	sammenlignet	med	
2023. 

Akkumulert	premieavvik	på	pensjon	har	bygd	
seg	opp	over	mange	år,	som	også	er	tilfelle	i	flere	
andre	kommuner.	Dette	er	midler	som	allerede	er	
betalt	i	pensjonspremie	og	som	skal	amortiseres	
og	kostnadsføres	i	regnskapet	de	kommende	7	
årene.	Kommunen	har	derfor	avsatt	midler	på	eget	
disposisjonsfond	til	å	kunne	møte	de	fremtidige	
amortiseringskostnadene.	Dersom	premieavviket	
ikke	avsettes	til	disposisjonsfond,	men	går	inn	i	
driften,	vil	dette	medføre	en	dobbel	belastning	av	
kommunens	likviditet	som	raskt	vil	kunne	medføre	
at	kommunen	får	likviditetsproblemer.



Årsmelding 2024

Side 24

3.6	 Renter	og	avdrag

Sum	renter	og	avdrag	utgjør	8%	av	sum	
driftsinntekter.	Dette	er	en	økning	på	
0,5%	sammenlignet	med	2023.	Som	et	
måleparameter	bør	ikke	sum	renter	og	
avdrag	overstige	5%	av	sum	driftsinntekter.	
Finanskostnadene	vil	påvirke	kommunens	
rammer	til	tjenesteproduksjon	direkte,	og	
spesielt	ved	renteøkning,	som	vi	har	opplevd	
de	to	forutgående	årene.	Dette	forsterker	
ytterligere	utfordringsbilde	som	følger	av	høy	
lånegjeld.	
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4.0	Investeringer	

Investeringsregnskapet	viser	at	det	i	løpet	av	
2024	ble	investert	for	98,67	mill.	kroner	i	varige	
driftsmidler.	De	største	investeringsprosjektene	var:

• Tjønnsøyvegen

• Brannstasjon	Rørvik

• Rus-	og	psykiatriboliger	

• Aktivitetsområde/uteanlegg	Kolvereid	skole

• Veg	og	fiber	Kråkøya

I	tillegg	ble	det	investert	i	aksjer:

• Innbetalt	overkurs	Kråkøya

• Egenkapitalinnskudd	KLP

Startlån

Det	ble	innvilget	og	utbetalt	startlån	med	
18,0	mill.	kroner.	Det	ble	inntektsført	mottatt	
avdrag	på	utlån	med	11,2	mill.	kroner,	hvorav	
ekstraordinære	avdrag	utgjorde	5,3	mill.	
kroner.		Egenkapitalinnskudd	Kommunal	
Landspensjonskasse	(KLP)	ble	innbetalt	med	2,6	
mill. kroner.

 

Finansiering	av	investeringer

Med	utgangspunkt	i	dagens	lånerente	og	fremtidige	
investeringsplaner,	har	kommunen	finansiert	
investeringene	i	2024	med	ubrukte	lånemidler	
og	egenkapitalfinansiering	(overføring	fra	drift),	i	
tillegg	til	kompensasjon	for	merverdiavgift.	

Samlet	ble	det	inntektsført	bruk	av	lån	med	58,3	
mill.	kroner,	overføring	fra	drift	med	24,3	mill.	
kroner,		mens	refusjon	av	momskompensasjon	
bidro	med	15,1	mill.	kroner.
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Avvik	sett	opp	imot	budsjett

Bevilgningsoversikt	-	investering Note
Regnskap														

2024

Revidert	
budsjett																	

2024

Oppr.budsjett										
2024

Regnskap														
2023

1	Investeringer	i	varige	driftsmidler 3 -98	670	787 -97	731	719 -94	831	250 -65	548	767
2	Tilskudd	til	andres	investeringer 0 0 0 -4	281	000
3	Investeringer	i	aksjer	og	andeler	i	selskaper 2,	4 -8	259	120 -8	280	425 -2	600	000 -252	093	962
4	Utlån	av	egne	midler -445	000 -445	000 0 -334	000
5	Avdrag	på	lån 0 0 0 0
6	Sum	investeringsutgifter -107	374	907 -106	457	144 -97	431	250 -322	257	729

7	Kompensasjon	for	merverdiavgift 15 121 055 18	935	964 13	066	250 8	899	778
8	Tilskudd	fra	andre 4	032	643 880	694 11 000 000 4 258 545
9	Salg	av	varige	driftsmidler 3 4	615	715 4	615	715 0 227	994	250
10	Salg	av	finansielle	anleggsmidler 2	779	757 0 0 0
11	Utdeling	fra	selskaper 0 0 0 0
12	Mottatte	avdrag	på	utlån	av	egne	midler 5 040 000 5 030 000 0 959	000
13	Bruk	av	lån 58	272	792 58	272	792 70	765	000 15	727	208
14	Sum	investeringsinntekter 89	861	962 87	735	165 94	831	250 257	838	780

15 Videreutlån -18	053	202 -18	500	000 -10	000	000 -11	604	993
16	Bruk	av	lån	til	videreutlån 18 053 202 18 500 000 10 000 000 11	499	584
17	Avdrag	på	lån	til	videreutlån 7 -11	254	043 -11	600	000 -9	000	000 -5	061	946
18	Mottatte	avdrag	på	videreutlån 7 13	329	429 11	600	000 6	000	000 9	914	514
19	Netto	utgifter	videreutlån 2	075	386 0 -3	000	000 4	747	158

20	Overføring	fra	drift 24	332	786 24	606	066 5	600	000 61	708	159
21	Avsetninger	til	bundne	investeringsfond 7,	10 -7	570	439 -36	577 0 -5	611	568
22	Bruk	av	bundne	investeringsfond 10 5	717	722 1	195	000 0 334 000
23	Avsetninger	til	ubundet	investeringsfond 10 -7	315	510 -7	315	510 0 -1	549	800
24	Bruk	av	ubundet	investeringsfond 10 273	000 273	000 0 4	791	000
25	Dekning	av	tidligere	års	udekket	beløp 0 0 0 0
26	Sum	overføring	fra	drift	og	netto	avsetninger 15	437	559 18	721	979 5	600	000 59	671	791
27	Fremført	til	inndekning	i	senere	år	 0 0 0 0

Revidert	budsjett	inneholder	både	politiske	og	adm.vedtak

Bevilgningsoversikten	over	viser	kun	mindre	avvik	
mellom	regnskap	og	budsjett.	Dette	gjelder	i	
hovedsak:

- Salg	av	finansielle	anleggsmidler	gjelder	
avvikling	av	det	kommunale	100%	eide	
selskapet	Heimen	Barnehage	Eiendom	AS.

- Det	er	på	slutten	av	2024	mottatt	1,7	mill.	
kroner	i	ekstra	avdrag	utover	budsjett	på	
videreutlån.

- Som	følge	av	dette	ble	det	også	anvendt	
84,6	mill.	kroner	mindre	lån	enn	opprinnelig	
budsjett.

- Det	er	avsatt	7,5	mill.	kroner	til	bundne	
investeringsfond	utover	budsjett.

- Det	er	brukt	4,4	mill.	kroner	mer	i	bundne	
investeringsfond	utover	budsjett.
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Prosjekt Navn Regnskap Budsjett Kommentar
40000 Tomtesalg	utenfor	nye	

boligfelt
-1 898 293 -1 899 293 Innløsning	av	festetomt	Rørvik,	

samt	utkjøp	av	festeavtale	v/
Solvang

40006 Nylandet -1	166	522 -1	166	522 Salg	av	eiendom	Flintslagervegen
40009 Kjøp	industritomt	(OVF-feste) -3 500 0 Justering	i	forhold	til	utkjøp	av	

eiendommen i 2023
41004 Geovekstprosjekt 176	222 350 000 Oppdatering	av	kartgrunnlag
41005 Boligfelt	Byåsen 0 1	642	000 Gjelder	frigjøring	av	kulturminner	

reguleringsplan	Byåsen	7.	
Sluttfaktura	fra	Trøndelag	
fylkeskommune	ikke	mottatt.

42021 Ny	veg	samt	fiber	Kråkøya 5	175	079 5	123	279 Prosjekt	ferdigstilt.Prosjektrammer	
var	kr	25	000	000,-	inkl	mva.	
Prosjektkostnaden	ble	kr	22	118	
138.

42024 Tjønnsøyvegen 10 440 038 13	137	000 Ref	FS	sak	3/25
42029 Gatelysanlegg Kirkåsen - 

Kolvereid
1	570	470 1	606	000 Prosjekt	ferdigstilt.	Oppgradering	

av	gatelys	i	Kirkåsen.	Etablering	
av	trekkrør,	nye	kabler,	stolper	og	
armatur.	Amatur	med	nattsenking	
og	klargjort	for	mer	styring.

43002 Brannstasjon	Rørvik 21 431 193 21	602	000 Prosjektet	gjelder	etablering	av	ny	
brannstasjon	på	Rørvik.	Nybygg	og	
ombygging	eksisterende	lokaler.	
Arbeidene	staret	i	2023	og	ble	
ferdigstillt	i	desember	2024.	
Prosjektets	ramme	var	kr	22	500	
000,-	inkl	mva.	Prosjektetregnskap	
viser	et	forbruk	på	kr.	22	006	071,-.

44001 Kolvereid	skole	inkl.	bibliotek 3	273	696 3	275	000 Sluttoppgjør	Kolvereid	skole,	ref	
KS-sak	138/24

44005 NAV-lokaler 50 000 1 125 000 Prosjektet	gjelder	omgjøring	av	
NAV	kontorene.	Etablering	av	
bedre	mottak,	samt	oppgradering	
av	sikkerhet.	NAV	bidrar	med	
50	%	av	kostnadene.	Prosjektet	
er	prosjektering	i	2024	og	blir	
gjennomført	i	2025.

4.1	Oversikt	investeringer
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44007 Rus	/	Psykiatri 23	051	878 21 840 000 Prosjektet	gjelder	etablering	av	6	
nye	leiligheter,	en	akuttleilighet,	
fellesarealer	og	personalbaser.	
Det	er	to	byggtrinn	og	byggtrinn	1	
ble	ferdig	og	tatt	i	bruk	desember	
2024.	Resterende	blir	ferdigstilt	
våren	2025.	Prosjektrammer	er	
kr	33	600	000,-	inkl	mva.	Forbruk	
pr	31.12.24	er	kr	28	364	090,-	
inkl	mva.	Prosjekter	er	innvilget	
tilskudd	fra	Husbanken.

44023 Aktivitetsområde	/	uteanlegg	
Kolvereid	skole

9	706	003 9	706	250 Prosjektet	gjelder	etablering	av	
uteområdet	Kolvereid	skole	og	
park	på	Kolvereid.	Prosjektet	
er	i	all	hovedsak	utført,	men	
det	står	igjen	noenmindre	tiltak	
rundt	kastesoner	og	siste	finisth	
på	parken.	Dette	blir	utført	til	
våren	2025.	Entreprenøren	har	
ansvar	for	drift	og	vedlikehold	av	
grøntarealer	i	3	år. Skoleområdet 
er	tatt	i	bruk.	Arbeidene	startet	
i 2023.	Prosjektetsramme	er	kr	
23	500	000,-	inkl	mva.	Forbruk	
pr	31.12.24	er	kr	21	475	215,-.	
Prosjektet	vil	motta	spillemidler.

44031 Salg	av	andre	kommunale	
bygg

-611	700 -612	125 Salg	av	Austafjord	barnehage	og	
Oplø	oppvekstsenter.

44033 Rørvik	skole 1	047	655 2 200 000 Prosjektet	med	ombygging	av	
klasserom	er	gjennomført	i	forhold	
til	lyd,	inklusive	tilpasninger	
ventilasjon.	Oppgradering	av	
låssystemet.	Det	som	gjenstår	og	
blir	utført	i	2025	er	utskifting	av	
ytterdører,	samt	montering	av	
solavskjerming.

44035 Heimen barnehage 4 511 050 171	750  
50000 Fordelingsnett	vann 2	538	847 2	307	500 Tilpasninger/oppgraderinger	

i	forbindelse	med	tilkoblinger	
boliger	og	bygg,	totalt	18.	
Oppgradering	ledningsstrekk/
overvåkning	Varøya.	Etblering	
vannstasjon	(for	fylling)
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50002 Høydebasseng Marøya 2	279	283 2	674	000 Etablering	av	trykkøkningsstasjon.	
Oppstart	høsten	2024	og	
ferdigstilles	i	2025.	

50005 Nordre	-	vann 243	617 300 000 Prosjektet	innbefatter	sanering	
og	oppgradering	av	vann	og	
avløpsanlegg	på	boligområdet	
Nordre	på	Kolvereid.	Kostnader	er	
knyttet	til	prosjektering.

50107 Kapasitetsøkning	vann	
Marøya

0 1 800 000 Tilskudd	til	dimensjonsøkning	av	
vannledning	ved	Marøystranda	
næringsområde.	Planlagte	tiltak	
blir	per	nå	ikke	gjennomført.

51000 Fordelingsnett	avløp 2	137	366 2	307	500 Henger	sammen	med	prosjekt	
50000	i	forhold	til	tilknytting.	
Oppgradering	av	avløpstrekk	
Rørvik,	dimensjon	og	problemer	
med	tilbakeslag.

51001 Renseanlegg	Kolvereid 1 054 588 850 000 Utskifting	av	eksterende	
renseanlegg,	hvor	en	
”brukt”	anlegg	ble	montert.	
Merkostnaden	skyldes	behov	
ombygginger	av	hovedtavle,	samt	
overvåkningssystemet.

51005 Nordre	-	avløp 243	618 300 000 Prosjektet	innbefatter	sanering	
og	oppgradering	av	vann	og	
avløpsanlegg	på	boligområdet	
Nordre	på	Kolvereid.	Kostnader	er	
knyttet	til	prosjektering.

     
 Totalt 85 250 588 88	639	339  



Årsmelding 2024

Side 30

5.0 Lånegjeld 

Kommunens	langsiktige	lånegjeld	er	redusert	med	52	mill.	kroner	i	2024.	Kommunens	
samlede	lånegjeld	var	ved	utgangen	av	året	på	1,45	mrd.	kroner.

Ifølge	kommunens	handlingsregler,	vedtatt	ved	
behandlingen	av	budsjett	2024,	er	målet	at	brutto	
lånegjeld	ikke	overstiger	100%	av	kommunens	
brutto	driftsinntekter.	Det	betyr	at	kommunen	per	
31.12.2024	ligger	16%,	eller	ca.	198	mill.	kroner	
over	anbefalt	gjeldsnivå,	noe	som	også	innebærer	

at	kommuneøkonomien	er	ekstra	sårbar	ved	
renteøkninger	og	utløp	av	fastrenteavtaler,	med	
de	følger	dette	får	med	reduserte	rammer	til	
kommunal	tjenesteyting.				
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Netto	lånegjeld 

Netto	lånegjeld	er	definert	som	langsiktig	gjeld	(eksklusive	pensjonsforpliktelser)	fratrukket	videre	utlån	
og	ubrukte	lånemidler.	I	videre	utlån	inngår	Startlån.

Samlet lånegjeld 1 450 765
Videre utlån -162 564 
Ubrukte lånemidler -14 793 
Netto lånegjeld 1 273 408
Lån til selvkostområdene -219 307 
Lån med rentekomp -43 992 
Gjeld som belaster kommunekassen 1 010 109

Sammensetning av gjeld 31.12.2024 (tall i hele tusen)

Nærøysund	kommune	har	en	netto	lånegjeld	sett	i	sammenheng	med	driftsinntekter	som	ligger	over	
gjennomsnitt	i	kommunenorge	for	øvrig,	men	gapet	er	redusert	de	siste	årene.

Netto	lånegjeld	i	prosent	av	brutto	driftsinntekter	ekskl.	inntekter	fra	havbruksfond	i	2024	utgjør	
101,6	%.
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Nærøysund	har	en	høy	netto	lånegjeld	per	
innbygger	sammenlignet	med	fylket	og	landet.	
Høy	lånegjeld	belaster	driften		i	Nærøysund	med	
en	for	høy	andel	kapitalkostnader	i	form	av	renter	
og	avdrag.	En	nødvendig	brems	i	investeringer	
og	låneopptak	reduserer	kommunens	lånegjeld	
sammenlignet	med	fylket	og	landet.	For	å	komme	

ned	på	landsgjennomsnittet,	som	man	bør	søke	
mot	på	sikt,	må	lånegjelden	i	Nærøysund	pr	i	dag	
reduseres med 438 mill. kroner.
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6.0	Disposisjonsfond
Kommunen	har	ved	utgangen	av	2024	et	disposisjonsfond	på	totalt	348,2	mill.	kroner,	som	er	en	økning	
fra	året	før	på	95,9	mill.	kroner.	Det	er	verdt	å	merke	seg	at	det	i	2024	er	mottatt	rekordutbetaling	fra	
havbruksfondet	på	hele	152,9	mill.	kroner.	Samtidig	er	det	over	driften	inntektsført	16	mill.	kroner	i	
premieavvik	på	pensjon.		

Disposisjonsfond	utgjør	pr	31.12.2024	24,7%	av	brutto	driftsinntekter.	Av	samlet	disposisjonsfond	
utgjør	akkumulert	premieavvik	139,6	mill.	kroner	ved	utgangen	av	2024.	Redusert	med	akkumulert	
premieavvik	utgjør	disposisjonsfondet	208,6	mill.	kroner,	som	utgjør	14,8%	av	brutto	driftsinntekter.	

Overføring	fra	drift	til	investering	og	et	for	høyt	driftsnivå,	er	med	på	å	forklare	reduksjonen	i	
disposisjonsfondet	i	2023.	

Redusert	med	akkumulert	premieavvik	utgjør	disposisjonsfondet	208,6	mill.	kroner,	som	utgjør	14,8%	
av	brutto	driftsinntekter.
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7.0	Aksjer	og	andeler

7.1	 Garantiansvar

7.2	 Konsolidert	regnskap	Nærøysund	kommune

Nærøysund	kommune	har	sin	største	balanseførte	
verdi	i	Kråkøya	Eiendom	AS,	med	en	aksjekapital	
bokført	til	i	overkant	av	230	mill.	kroner.	
Nærøysund	kommunen	eier	73,533	%	av	aksjene	
i	Kråkøya	Eiendom	AS.	Øvrige	aksjer	i	Kråkøya	
Eiendom	AS	er	eid	av	Nord-Trøndelag	Havn	
Rørvik	IKS,	som	eies	med	78,87%	av	Nærøysund	
kommune.	Videre	nevnes	NTE	AS	med	en	

kommunal	eierandel	på	6,41%,	og	en	balanseført	
verdi	på	48	mill.	kroner.	

Selskapene	Ytre	Namdal	Vekst	AS,	Vikna	
Byggutleie	AS	og	Nærøy	Eiendom	AS	eies	100%	av	
Nærøysund	kommune.	

Rest	garantiramme	per	31.12.2024	er	på	229	mill.	
kroner.	De	største	enkeltgarantiene	er	gitt	til	det	
kommunale	foretaket	Nærøysund	kommunale	
Boligutleie	KF	med	115	mill.	kroner	fordelt	på	
20	lån,	Ytre	Namdal	Vekst	AS	med	39,3	mill.	

kroner,	Nord-Trøndelag	Havn	Rørvik	IKS	med	23,9	
mill.	kroner	fordelt	på	4	lån,	og	Midtre	Namdal	
Avfallskapsselskap	(MNA)	med	23,2	mill.	kroner.		

Iht.	kommunelovens	§	14-7,	jf.	forskrift	om	
økonomiplan,	årsbudsjett,	årsregnskap	og	
årsberetning	for	kommuner	og	fylkeskommuner	mv.	
kap.	10.,	skal	kommunen	utarbeide	en	årsberetning	
for	kommunens	samlede	virksomhet.	Det	skal	også	
utarbeides	en	egen	årsberetning	for	hvert	foretak.	

Det	konsoliderte	årsregnskapet	etter	
kommunelovens	§	14-6	første	ledd	bokstav	d)	skal	
vise	kommunen	som	en	økonomisk	enhet.	Det	vises	
til	dokumentet	Nærøysund	kommune	-	Konsolidert	
regnskap	2024.

Nærøysund	kommune	eier	to	kommunale	foretak.	
Disse	er	Nærøysund	kommunale	Boligutleie	KF	og	
Kystmuseet	i	Nord-Trøndelag	Woxengs	Samlinger	
Eiendom	Nærøysund	KF.

De	kommunale	foretakene	legger	fram	egne	
årsmeldinger	og	regnskap	som	behandles	av	
kommunestyret.

Konsolidert	netto	driftsresultat	109,3	mill.	kroner	
består	av:
• Netto	driftsresultat	Nærøysund	kommune	 

110,6	mill.
• Nærøysund	kommunale	boligutleie	KF	 

minus	1,3	mill.	kroner
• Kystmuseet	i	Nord-Trøndelag	Woxengs	Samlinger	

Eiendom	Nærøysund	KF	0,01	mill.	kroner	i	pluss.
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8.0 Finansrapportering
Finansrapportering	er	regulert	av	Kommuneloven	
og	kommunens	eget	finansreglement.	
Rapporteringen	inneholder	en	beskrivelse	av	
finansiell	risiko	og	avkastning,	inkludert	gjeld	og	
likviditet.

På	rapportdagen	var	NIBOR3M	4,67%,	NIBOR6M	
4,69%	og	10-års	swaprente	4,05%.	Grafer	og	
tabeller	nedenfor	viser	en	nærmere	oversikt.

INDEKS SISTE -1m -3m
NIBOR3M 4,67% 4,69% 4,73%
NIBOR6M 4,69% 4,68% 4,72%

Flytende	renter	(NIBOR)

Forventede	NIBOR-renter
Tabellen nedenfor viser forventede renter frem i tid (implisitte renter), basert på markedsdata på 
analysetidspunktet.

Indeks Siste Forventet	om	1	år Forventet	om	2	år Forventet	om	3	år
NIBOR3M

Endring

4,67% 3,95%

-0,72%

3,79%

-0,89%

3,72%

-0,95%

NIBOR6M

Endring

4,69% 4,04%

-0,65%

3,90%

-0,79%

3,84%

-0,86%
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Reglementet	sier	også	at	minimum	1/3	av	
gjeldsporteføljen	skal	ha	fast	rente,	og	at	den	
resterende	tredjedelen	skal	vurderes	ut	ifra	
markedssituasjonen.	

Tabellen	nedenfor	viser	gjeldsporteføljens	status	i	
forhold	til	rammer	angitt	i	finansreglementet.

Per	31.12.2024	har	Nærøysund	kommune	
51,98	%	av	sin	gjeldsportefølje	bundet	til	fast	
rente,	og	oppfyller	med	dette	rentekravet	i	
finansreglementet.	Den	høye	andelen	fastrente	
er	gunstig	og	uten	særlig	risiko.		Andel	fastrente	
har	gått	ned	i	forhold	til	2023,	da	renteavtaler	har	
utløpt.	Grunnet	utsiktene	til	kutt	i	styringsrenten	
allerede	i	2025,	har	vi	valgt	å	ikke	inngå	nye	
fastrenteavtaler.	Det	bemerkes	at	økonomiske	
situasjonen	i	Norge	og	virkningene	på	
rentemarkedet	i	tiden	fremover	er	usikkert.	

Kommunens	samlede	renteutgifter	var	i	2024	
54,2	mill.	kroner.	Dette	er	en	økning	på	7	mill.	
kroner	fra	2023.	I	2024	ble	betalt	55,7	mill.	kroner	
i	avdrag	som	ble	belastet	driftsregnskapet.	Dette	
er	omtrent	på	samme	nivå	som	i	2023.	Videre	er	
betalt	ordinære	avdrag	på	startlån	utgiftsført	i	
investeringsregnskapet	med	5,9	mill.	kroner,	og	i	
tillegg	ekstraordinære	avdrag	på	startlån	med	5,3	
mill.	kroner.	Det	står	pr	31.12.2024	en	akkumulert	
saldo	i	balansen	på	9,2	mill.	kroner	i	mottatte	
ekstraordinære	avdrag	på	startlån.	
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8.1	 Långivere,	motparter	og	produktfordeling
Største	långiver	er	Kommunalbanken	som	har	en	andel	på	49%.	

8.2 Finansiell risiko
Nedenfor	vises	hvordan	porteføljens	kapitalbinding	og	rentebinding	er	fordelt	over	kommende	år.



Årsmelding 2024

Side 38

Kapitalbinding	viser	hvordan	porteføljens	avdrag	
og	låneforfall	er	fordelt	frem	i	tid.	Lave	søyler	vil	
normalt	representere	sum	årlige	avdrag.	Høye	
søyler	vil	normalt	representere	avdragsfrie	lån	
(f.eks. sertifikat-	eller	obligasjonslån)	som	forfaller	
i	sin	helhet.	I	2027	(2-3	år)	forfaller	avdragsfrie	lån	
på	til	sammen	106	mill.	kroner.	Dette	fordrer	at	
kommunen	har	avsatt	tilstrekkelig	ledig	likviditet	til	
innfrielse	av	lån. 
  

En	stor	andel	kort	kapitalbinding	indikerer	at	
store	deler	av	porteføljen	snart	forfaller	og	
må	refinansieres	eller	innløses	innen	kort	tid.	
Dette	kan	i	såfall	innebære	en	finansiell	risiko.	
Hensyntatt	innfrielse	av	avdragsfrie	lån	i	2027	har	
man	i	Nærøysund	en	fin	fordeling	når	det	gjelder	
kapitalbinding	frem	i	tid.

Rentebinding	viser	hvordan	rentenes	varighet	
er	fordelt	i	porteføljen.	Lån	med	flytende	rente	
har	rentebinding	lavere	enn	1	år.	En	stor	andel	
kort	rentebinding	kan	utgjøre	en	finansiell	risiko	
ved	å	eksponere	porteføljen	for	endringer	i	
rentemarkedet.

Gjeldsporteføljens	gjennomsnittlige	kapitalbinding	
er	11,45	år	og	den	gjennomsnittlige	rentebindingen	
er	1,90	år.		I	porteføljen	har		4,35%	en	
kapitalbinding	på	1	år	eller	mindre,	og		56,25%	
har	en	rentebinding	på	1	år	eller	mindre.		Uten	
derivater	hadde	56,25%	av	porteføljen	hatt	en	
rentebinding	på	1	år	eller	kortere.
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8.3  Renterisiko
Tabellen	og	diagrammet	nedenfor	viser	endring	
(rentesensitivitet)	i	rentekostnader	dersom	
den	flytende	renten	øker	med	1	%	(100bp).	
Rentekostnadene	inkluderer	effekten	av	forventede	
refinansieringer	og	simulerte	nye	låneopptak	i	
porteføljen.

Denne	endringen	med	100	bp	(1	%)	vil	potensielt	
medføre	3,6	mill.	kroner	høyere	rentekostnad	for	
inneværende	år,	og	inntil	totalt	50,658	mill.	kroner	
over	en	tiårsperiode.

8.4		 Likviditet
Ved	inngangen	til	2024	medførte	et	høyt	driftsnivå	
at	man	sto	i	fare	for	å	måtte	sikre	kommunens	
likviditet	utover	året	ved	opptak	av	kassekreditt.	
Som	følge	av	de	innsparinger	og	grep	som	ble	tatt	

i	2024,	er	kommunens	driftsnivå	redusert	i	løpet	
av	året,	samtidig	som	kommunen	ble	tilført	152,9	
mill.	kroner	i	likviditet	i	oktober	ved	utbetaling	fra	
Havbruksfondet.	

Likviditetsutviklingen utover 2024 (mørk blå linje) viser en styrking av likviditeten utover året 
sammenlignet med 2023 (lys blå linje). Styrking av likviditeten i oktober skyldes utbetaling fra 
havbruksfondet. Til sammen har innsparingstiltak og utbetaling fra havbruksfondet medført at 
kommunen ved utgangen av 2024 har styrket sin likviditet i det videre omstillingsløpet. Det er allikevel 
viktig å ta med seg at kommunen må sikre tilstrekkelig likviditet til å nedbetale avdragsfrie lån på 106 
mill. kroner i 2027.
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9.0	Samfunnsmessig	utvikling
Folketallsutvikling

Pr.	31.12.2024	hadde	Nærøysund	
kommune	9	921	innbyggere.	
Dette	er	en	reduksjon	på	47	
innbyggere	i	2024.	Reduksjonen	
fordeler	seg	slik:	fødselsoverskudd	
-11,	nettoinnvandring	29	og	
nettoinnflytting	-65.

Å	kunne	opprettholde	
innbyggertallet	er	viktig	i	forhold	
til	de	statlige	overføringene	
og	kommunes	frie	inntekter,	
da	disse	i	det	vesentligste	er	
bestemt	ut	ifra	innbyggertall	og	
alders-sammensetning.	Med	
en	forventet	redusert	årlig	
innvandring	i	årene	fremover,	
vil	det	være	av	stor	betydning	
at	kommunen	klarer	å	beholde	
innflyttere	og	kommunens	
innbyggere	forøvrig.	Redusert	
innbyggertall	betyr	blant	annet	
reduserte	overføringer	i	form	av	
skatt	og	ramme	fra	staten.	
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SSB’s	framskrivning	viser	som	vi	tidligere	er	kjent	
med	en	økning	i	alderssammensetning	som	vil	
kreve	en	dreining	av	ressursbruken	og	endre	

oppgavefordeling	mellom	profesjoner	for	å	
kunne	levere	lovpålagte	tjenester	til	kommunens	
innbyggere	fremover.

Endret	utgiftsbehov	kommer	som	en	følge	av	
endring	i	alderssammensetningen,	og	fordrer	
en	dreining	av	ressursene	fra	barnehage/skole	
over	til	pleie	og	omsorg.	Om	kommunen	klarer	
å	opprettholde	og	øke	folketallet,	vil	det	også	
ha	betydning	for	kommunens	utgiftsbehov	i	
årene	fremover.	Men	man	vil	allikevel	se	et	
økende	utgiftsbehov	innen	pleie	og	omsorg	
i	årene	fremover,	som	følge	av	en	forventet	
vekst	i	antall	eldre	med	behov	for	kommunale	

tjenester	innen	pleie	og	omsorg.	I	Nærøysund	
har	man	allerede	startet	jobben	med	å	
møte	fremtidens	utfordringer	innen	pleie	og	
omsorg,	med	blant	annet	prosjektet	dreining	
fra	institusjon	til	heldøgns	omsorg,	hvor	man	
også	vurderer	tildelingskriterier	og	sørger	for	
at	tilbud	gis	på	riktig	trinn	i	omsorgstrappa.	
Videre	vil	TØRN-prosjektet	bidra	til	en	effektiv	
og	endret	oppgavefordeling	blant	kommunens	
personalressurser	innenfor	helse.	

(modell oppdatert 
juni 2024)
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10.0	 Klimabudsjett	
En	politisk	bestilling
Med	bakgrunn	i	kommunestyrets	vedtak	har	
kommunedirektøren	innført	bruk	av	klimabudsjett	
som	del	av	kommunens	årsbudsjett	fra	og	med	
2023.

Klimabudsjett
Klimabudsjettet	skal	være	et	styringsverktøy	for	
å	oppnå	klimagassreduksjoner	og	andre	vedtatte	
klimamål	for	kommunen	som	organisasjon.	
Kommunedirektøren	ønsker	å	bruke	klimabudsjettet	
som	et	styringsverktøy	for	kommunens	interne	
klimaarbeid.

Klimagassutslipp
Klimagassutslipp	er	utslipp	til	luft	av	klimagasser,	
det	vil	si	gasser	som	påvirker	atmosfærens	evne	til	
å	holde	på	varmen	(drivhuseffekten)	og	dermed	
klodens	klima.	Eksempler	på	slike	gasser	er	
karbondioksid	(CO2),	metan	(CH4)	og	lystgass	(N2O).

Rapportering	på	oppfølging	av 
klimabudsjettet

Det	er	et	mål	at	administrasjonens	ulike	avdelinger	
skal	rapportere	på	klimaarbeid	på	lik	linje	med	
virksomhetens	økonomiske	rapportering.	
På	grunn	av	kommunens	økonomiske	situasjon	
med	et	omfattende	og	krevende	omstillingsbehov,	
har	ikke	administrasjonen	fått	på	plass	et	like	godt	
system	for	rapportering	på	klima	pr.	31.12.24,	som	
for økonomi. 
Årsmeldingen	gir	likevel	et	bilde	av	organisasjonens	
arbeid	med	klima.	Mange	tiltak,	som	primært	er	
økonomisk	motivert,	vil	også	gi	en	klimagevinst.	
 

Direkte	klimagassutslipp
En	stor	del	av	de	direkte	klimagassutslippene	
i	Nærøysund	har	imidlertid	kommunen	som	
organisasjon	liten	direkte	innvirkning	på,	
siden	det	er	sjøfart	(44%),	jordbruk	(33	%)	og	
veitrafikk	(9	%)	som	utgjør	de	største	utslippene	
(Miljødirektoratet).	De	direkte	klimagassutslippene	
som	kommunen	kan	redusere	er	hovedsakelig	
knyttet	til	kommunale	kjøretøy	og	bruk	av	
fossil	energi.	I	tillegg	kan	kommunen	gjennom	
klimavennlig	arealplanlegging,	som	å	ta	vare	på	
karbonrike	arealer,	redusere	transportbehovet,	
legge	til	rette	for	grønn	industriutvikling	m.m.	bidra	
til	at	klimagassutslippene	reduseres.	Under	vises	
en	oversikt	over	de	direkte	klimagassutslippene	for	
Nærøysund	med	en	framskriving	av	utslipp	mot	
2030 og 2050.
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(Kilde: Miljødirektoratet og Trøndelag fylkeskommune): Figuren viser direkte klimagassutslipp i Nærøysund fra 
2009 til 2022, med framskriving av utslipp med 35% reduksjon av klimagassutslipp innen 2030. 
Direkte klimagassutslipp har økt med 9% i perioden 2009 – 2018. Fra 2018 til 2020 er det nesten 10 % 
reduksjon. Fra 2020 til 2021 får vi en markert økning på ca 8%. Fra 2021 til 2022 er det en liten reduksjon av 
klimagassutslippene.

(Kilde: Miljødirektoratet og Trøndelag fylkeskommune): Figuren viser en 90 % reduksjon av klimagassutslippene fram 
mot 2050.
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Kråkøya biopark og energihub:
Kråkøya	Eiendom	AS	eies	av	kommunen	og	Nord-
Trøndelag	Havn	Rørvik	IKS	i	fellesskap.	På	dette	
1	000	mål	store	industriarealet	midt	i	skipsleia,	
legges	det	til	rette	for	økt	matproduksjon,	flere	
og	grønnere	arbeidsplasser,	som	vil	redusere	
kystindustriens	og	kommunens	klimafotavtrykk	
framover.		
Sjøfart	utgjør	som	nevnt	44%	av	kommunens	
direkte	klimagassutslipp.	Med	kommunen	som	
pådriver	kan	blant	annet	lokal	hydrogenproduksjon,	
bidra	til	at	kommunens	direkte	klimagassutslipp	går	
betydelig	ned.	
De	direkte	klimagassutslippene	fra	jordbruk	utgjør	
33%	av	kommunens	totale	klimagassutslipp.	Rørvik	
Biogass	har	en	klar	ambisjon	om	å	produsere	
biogass	på	Kråkøya	i	2027,	av	husdyrgjødsel	
fra	gårder	i	Nærøysund	og	med	slam	fra	lokal	
havbruksnæring.	Dette	vil	også	bidra	til	å	redusere	
de	direkte	klimagassutslippene	fra	jordbruk.		

Tiltak i kommuneadministrasjonen som har 
redusert direkte klimagassutslipp i 2024:
Kommunale kjøretøy:
Den	kommunale	bilparken	er	nå	på	totalt	63	biler.	
24	av	disse	bilene	går	på	grønn	energi,	som	utgjør	
38%.	I	tillegg	inngår	en	hybridbil.	

Tjenestereiser:
En	stadig	større	andel	av	møter	gjennomføres	på	
Teams,	noe	som	reduserer	klimagassutslipp	på	
grunn	av	mindre	reising.

Klima-	og	miljøplanlegging,	samt	klimavennlig	
arealplanlegging:
Temaplan	for	klima	og	miljø	ble	vedtatt	i	2024.	Den	
gjelder	for	hele	Nærøysundsamfunnet,	og	vil	på	sikt	
kunne	føre	til	en	betydelig	klimagassreduksjon	for	
kommunen	som	helhet.	Kommuneplanens	arealdel	
er	under	utarbeidelse.	Fokuset	på	en	klimavennlig	
arealplanlegging,	vil	også	på	sikt	gi	en	reduksjon	i	
klimagassutslippene.

Indirekte klimagassutslipp
De	indirekte	klimagassutslippene	for	kommunen	
som	organisasjon	kan	være	10-20	ganger	større	
enn	de	direkte	klimagassutslippene.	Indirekte	
klimagassutslipp	er	utslipp	av	klimagasser	på	
produkter	m.m.	som	blir	produsert	andre	steder	
i	Norge	og	i	verden.	Siden	kommunen	mangler	
oversikt	over	de	indirekte	klimagassutslippene,	
er	det	viktig	å	innføre	handlingsregler	for	å	
redusere	klimagassutslippene.	Det	viktigste	tiltaket	
kommunen	som	organisasjon	kan	gjøre	er	å	stille	
miljøkrav	i	både	anskaffelser,	investeringer	og	kjøp	
av	tjenester.	Fra	1.	januar	2024	ble	det	et	krav	
at	kommunen	minimum	skal	stille	30	%	krav	til	
bærekraft	ved	innkjøp	og	anbud.	

Tiltak i kommuneadministrasjonen som har 
redusert indirekte klimagassutslipp i 2024:

Minimum	30%	klima-	og	miljøkrav	i	kommunale	
anskaffelser	m.m.:
Kommunen	stiller	30	%	klima-	og	miljøkrav	i	
kommunale	anskaffelser.

Gjenbruk	av	møbler	og	inventar:
Det	er	fokus	på	størst	mulig	gjenbruk	av	møbler	og	
inventar.

Datautstyr:
Utrangert	datautstyr	blir	håndtert	på	en	
miljøvennlig	måte.

Papirforbruk:
«Sikker	print»	er	innført,	for	å	redusere	
papirforbruket.

Matsvinn:
Det	er	fokus	på	å	redusere	matsvinnet,	både	på	
kommunens	to	storkjøkken	og	begge	kantinene.
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Status	planarbeidet	iht.	vedtatt	
planstrategi

I	følge	plan-	og	bygningsloven	§	10-1	skal	
kommunestyret	minst	en	gang	i	hver	valgperiode,	
og	senest	innen	ett	år	etter	konstituering	,	
utarbeide	og	vedta	en	planstrategi.	Planstrategien	
bør	omfatte	en	drøfting	av	kommunens	
strategiske	valg	knyttet	til	samfunnsutvikling,	
herunder	langsiktig	arealbruk,	miljøutfordringer,	
sektorenes	virksomhet	og	en	vurdering	av	
kommunens	planbehov	i	valgperioden.	Kommunal	
planstrategi	for	perioden	2020-2023	ble	vedtatt	
av	kommunestyret	juni	2020,	og	sist	gang	revidert	
i	2022.	På	slutten	av	perioden	må	man	erkjenne	
at	ambisjonene	var	noe	høye	med	tanke	på	antall	

planer	som	skulle	fullføres.	Omorganiseringen	i	
2024	påvirket	resultatene	av	planarbeidet,	blant	
annet	på	grunn	av	nedleggelsen	av	Samfunn	og	
strategi,	som	hadde	en	sentral	rolle	og	ansvar	for	
det	kommunale	planarbeidet.		

Arbeidet	med	ny	planstrategi	ble	startet	opp	
høsten	2024,	vedtak	vil	komme	i	2025.	Gjennom	
ny	planstrategi	må	kommunen	velge	hvilke	viktige	
planoppgaver	som	skal	løses	for	å	bidra	til	å	
imøtekomme	kommunens	utfordringsbilde.	Dette	
samtidig	som	kommunen	er	midt	i	en	krevende	
omstillingsprosess.	Planambisjonene	må	tilpasses	
kommunens	tilgjengelige	ressurser.	

11.0 Planarbeidet

Folkehelseloven	tydeliggjør	kommunens	
folkehelseansvar.	Kommunen	skal	
arbeide	kunnskapsbasert	for	å	utjevne	
og	fremme	befolkningens	helse,	og	møte	
folkehelseutfordringene	med	utgangspunkt	i	de	
ressursene	og	mulighetene	som	kommunen	har.	

Kommunens	oversiktsdokument	er	et	
kunnskapsgrunnlag	som	brukes	som	grunnlag	i	alt	
planarbeid	og	systematisering	av	tiltak.	Ved	å	gå	
inn	på	denne	lenken	finnes	oppdatert	informasjon	
om	helsetilstanden	til	befolkningen	i	kommunen:	
Oversikt	over	helsetilstand	-	Nærøysund	kommune

Folkehelsekoordinator	hadde	permisjon	i	store	deler	
av	2024	uten	vikar,	det	har	derfor	ikke	vært	mye	
aktivitet	innen	folkehelsearbeidet	i	denne	perioden.	
Det	som	det	har	vært	jobbet	med	av	større	
saker	er	ABC	for	god	psykisk	helse	(med	mål	om	
implementering	blant	alle	ansatte)	og	gjennomført	
Ungdata-undersøkelse,	en	undersøkelse	der	
skoleelever	over	hele	landet	svarer	på	spørsmål	
om	hvordan	de	har	det,	og	hva	de	driver	med	på	
fritiden,	m.v.	

12.0 Folkehelse

https://www.naroysund.kommune.no/tjenester/politikk-og-organisasjon/kommunale-planer/oversikt-over-helsetilstand/
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13.0 Kommunedirektørens stab

Kommunedirektøren	er	kommunens	øverste	
administrative	leder	og	har	etter	kommuneloven	 
§	13-1følgende	oppgaver	og	myndighet:

• Kommunestyret	ansetter	selv	en	
kommunedirektør,	som	skal	være	leder	av	
kommunens	administrasjon.

• Kommunedirektøren	skal	lede	den	samlete	
kommunale	administrasjonen,	med	de	
unntak	som	følger	av	lov,	og	innenfor	
de	instrukser,	retningslinjer	eller	pålegg	
kommunestyret gir.

• Kommunedirektøren	skal	påse	at	saker	
som	legges	fram	for	folkevalgte	organer,	
er	forsvarlig	utredet.	Utredningen	skal	gi	
et	faktisk	og	rettslig	grunnlag	for	å	treffe	
vedtak.

• Kommunedirektøren	skal	påse	at	vedtak	
som	treffes	av	folkevalgte	organer,	blir	
iverksatt	uten	ugrunnet	opphold.	Hvis	
kommunedirektøren	blir	oppmerksom	
på	faktiske	eller	rettslige	forhold	som	har	
sentral	betydning	for	iverksettingen	av	
vedtaket,	skal	han	eller	hun	gjøre	det	
folkevalgte	organet	oppmerksom	på	dette	
på	en	egnet	måte.	

• Kommunedirektøren	har	møte-	og	talerett	
i	alle	kommunale	eller	fylkeskommunale	
folkevalgte	organer,	med	unntak	av	
kontrollutvalget.

• Kommunedirektøren	kan	la	en	av	sine	
underordnete	utøve	denne	retten	på	
sine	vegne.

• Et	folkevalgt	organ	kan	gi	
kommunedirektøren	myndighet	
til	å	treffe	vedtak	i	saker	som	ikke	
har	prinsipiell	betydning,	hvis	ikke	
kommunestyret	eller	fylkestinget	selv	har	
bestemt	noe	annet.

• Kommunedirektøren	har	det	løpende	
personalansvaret	for	den	enkelte,	
inkludert	ansettelse,	oppsigelse,	
suspensjon,	avskjed	og	andre	
tjenstlige	reaksjoner,	hvis	ikke	noe	
annet	er	fastsatt	i	lov.

Kommunedirektørens	stab	har	i	2024	styrt	innenfor	
de	vedtatte	budsjetter,	og	har	et	samlet	mindre- 
forbruk	på	2,6	mill.	kroner.	Kommunedirektørens	
stab	har	et	generelt	lavt	sykefravær	på	3	prosent	i	
2024.	Dette	tyder	på	et	godt	arbeidsmiljø	og	ansatte	
som	tar	ansvar	for	sine	arbeidsoppgaver.	

Kommunalområde  Regnskap 
2024

	Budsjett	inkl.	
endr. 2024

		Avvik	2024 Regnskap 
2023

1 Sentraladm 48	648	393 51	297	935 -2	649	544 94	366	140
100 Kommunedirektør 32	017	125 35 195 912 -3	178	789 33	634	880
105	Tilskudd	til	kommunale	
samarbeid

16	631	268 16	102	023 529 245 9 429 840
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13.4  Økonomi 
Økonomiavdelingen	har	på	vegne	av	
kommunedirektøren	ansvar	for	kommunens	
regnskap,	lønnsutbetaling,	budsjett	og	økonomiplan	
samt	finansforvaltning.	Avdelingen	skal	sørge	for	
videreutvikling	av	budsjett-	og	rapporteringsverktøy	
i	tråd	med	virksomhetens	behov.

I	tillegg	har	vi	regnskap	og	lønnsarbeid	for	
Nærøysund	kommunale	boligutleie	KF,	Nærøysund	
Kirkelige	Fellesråd,	Nærøy	Menighetsråd	og	Vikna	
Menighetsråd.

Økonomavdelingen	hadde	i	2024	11,5	årsverk	
fordelt	på	12	ansatte.	Dette	inkluderer	
innkjøpsrådgiver	og	rådgiver	startlån.

Avdelingen	har	fokus	på	god	kvalitet	og	god	service	
til	organisasjonen.	Dette	innebærer	bl.a.	opplæring	
til	enhetene	i	bruk	av	verktøyene	vi	bruker	i	
regnskapssammenheng,	samt	bistand	vedrørende	
lønns-	og	regnskapshenvendelser.	

I	desember	2024	startet	jobben	med	bytte	av	
forsystem	for	kommunale	avgifter,	fra		Norconsult	
AS	(Isy	ProAktiv)	til	Norkart	AS	(Komtek).	Samtidig	
er	det	klargjort	slik	at	vi	i	2025	har	muligheten	til	å	
ta	i	bruk	Min	side	som	gir	innbyggerne	mulighet	til	å	
velge	faktureringsintervall	for	kommunale	avgifter,	i	
tillegg	til	at	de	kan	finne	fakturaene	sine	der.	Dette	
vil	spare	økonomiavdelingen	bl.a.	for	ekstrajobb	
med	fakturakopier.

På	slutten	av	2024	ble	systemet	Helserefusjon	fra	
Visma	Momentum	til	bruk	ved	beregning	av	refusjon	
ressurskrevende	tjenester	anskaffet.	Systemet	vil	

forenkle	og	forbedre	kommunens	underliggende	
dokumentasjon	som	kreves	fra	Helsedirektoratet	for	
å	kreve	refusjon.

Hovedoppgaver:

· Føring	av	kommunale	regnskap

· Økonomisk	planlegging	og	styring

· Budsjett-	og	økonomiplan

· Klimabudsjett

· Behandling	av	inngående	fakturaer

· Utfakturering	kommunale	avgifter	og	andre	
oppdrag

· Innkreving	kommunale	krav

· Eiendomsskatt

· Lønn

· Fraværsregistrering

· Inn-	og	utlån

· Startlån

· Bostøtte

· Koordinering	av	kommunens	innkjøp

· Veiledning	ovenfor	ansatte	og	kommunens	
virksomhet

· Håndtering	av	inngående	og	utgående	post

13.2  HR 
Partssamarbeidet	i	Nærøysund	finner	sted	på	ved	
ulike	arenaer	for	å	sikre	medvirkning	og	involvering.
Forum	for	hovedtillitsvalgte,	der	alle	hovedtillits-	
valgte	og	kommunedirektørens	ledergruppe	har	
månedlige	møter,	med	unntak	av	juli.	

På	enhetsnivå/avdelingsnivå	er	det	HMS-møter,	der	
de	lokale	verneombud	og	plasstillitsvalgte	har	faste	
møter med leder.

Partsamarbeidet	har	også	arenaer	som	arbeids-	
miljøutvalget	og	administrasjonsutvalget.

Utover	de	faste	arenaer	er	det	jevnlige	
drøftings-møter	mellom	partene,	dette	i	tråd	
med	hovedavtalens	og	hovedtariffavtalens	
bestemmelser.
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13.5		Samfunnssikkerhet	og	beredskap
Kommunal	beredskap	reguleres	primært	av	«Lov	om	
kommunal	beredskap»	(Beredskapsloven).	Loven	gir	
retningslinjer	for	hvordan	kommunen	skal	forberede	
seg	på	og	håndtere	kriser	og	nødsituasjoner.	For	
Nærøysund	kommune	innebærer	det	å	kunne	
håndtere	uønskede	hendelser	som	måtte	oppstå	
innenfor	kommunens	grenser	og	som	krever	ledelse,	
organisering	og	ressurser	som	ikke	finner	sin	løsning	
innenfor	den	ordinære	driftsorganisasjonen,	altså	
at	kriseledelsen	samles	og	at	krisestab	eventuelt	må	
etableres.

For	å	være	forberedt	på	å	håndtere	
uønskede	hendelser	når	disse	oppstår	er	det	
viktig	å	ha	et	godt	planverk.	Den	samlede	
beredskapsdokumentasjonen	for	kommunen	bygger	
på	kommunens	helhetlig	ROS	–	analyse,	og	består	
av	strategisk	og	operativ	beredskapsplan,	helse	og	
sosialfaglig	beredskapsplan	og	plan	for	psykososialt	
kriseteam.	

Kommunens	helhetlige	risiko-	og	sårbarhetsanalyse	
(ROS)	ble	godkjent	i	kommunestyret	i	juni	2021.	
ROS-analysen	skal	være	et	aktivt	og	levende	
analysedokument,	som	det	er	viktig	at	det	
revideres	jevnlig	for	å	ha	et	best	mulig	oppdatert	
analysegrunnlag	og	for	å	sikre	god	og	bred	
involvering	av	berørte	aktører.	ROS	Nærøysund	er	
planlagt	revidert	i	andre	halvår	2025.	I	revisjonen	
av	ROS	Nærøysund	vil	klimasårbarhetsanalyse	
implementeres.	Når	revidert	ROS-analyse	foreligger	
og	er	vedtatt,	vil	øvrig	planverk	bli	revidert	og	
ferdigstilles	i	løpet	av	første	halvår	2026.	Da	vil	
Nærøysund	ha	oppdatert	beredskapsdokumentasjon	
i	henhold	til	lover	og	forskrift.	

Nærøysund	kommune	har	årsplan	for	øvelser,	
som	revideres	hvert	år	i	januar.	Kommunen	har	
krav	til	minimum	to	øvelser	pr	år.	Tradisjonelt	har	
kommunen	deltatt	i	Statsforvalteren	sin	årlige	
øvelse,	ØVELSE	SODD,	som	en	av	disse	øvelsene,	
men	kommunen	måtte	i	2024	prioritere	andre	
oppgaver	denne	gang.	Kommunen	har	byttet	

krisestøtteverktøy	fra	DSB	–	CIM	til	RAVYN,	og	har	
som	et	ledd	i	øvingsplanen	jobbet	med	å	utvikle	
system	og	kunnskap	om	bruk	av	dette	verktøyet	i	
kriseledelsen. 

Kommunens	psykososiale	kriseteam,	har	egen	
årsplan	som	revideres	hvert	år	medio	januar.	
Teamet	består	av	seks	faste	medlemmer,	og	er	bredt	
sammensatt	for	å	dekke	behov	ved	enkelthendelser	
aktivert	via	AMK/Politi,	eller	ved	hendelser	hvor	
kriseledelsen	kaller	inn.	Teamet	er	ansvarlige	
for	evakuerings,	-	og	pårørendesenteret	ved	
krisehendelser.

Nærøysund	opprettet	kommunalt	beredskapsråd	
i	2021,	som	et	ledd	i	pandemihåndteringen.	
Beredskapsrådet	består	av	representanter	fra	
kommunal	politisk	og	administrativ	ledelse,	
fra	politiet,	Sivilforsvaret,	Forsvaret	–	HV	og	
frivillige	organisasjoner	med	beredskapsformål.	
Beredskapsrådet	er	rådgivende	organ	for	
kommunens	beredskapsarbeid.	

Beredskapsrådet	har	hatt	liten	aktivitet	i	tiden	
etter	at	pandemien	var	over.	I	forbindelse	med	
valg	av	nemder,	råd	og	utvalg	etter	valget,	vil	
det	i	starten	av	2025	bli	valgt	nye	medlemmer	til	
beredskapsrådet.	Beredskapsrådet	har	eget	mandat	
og	har	en	målsetting	om	når	nye	medlemmer	er	
valgt	å	ha	en	fast	møteplan	med	møter	2	ganger	i	
året. 
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14.0		 Kommunalområde	oppvekst	og	familie	

Kommunalsjef

Rådgivere
Barnehagemyndighet

Barnehageeier
Grunnskole

Spesiapedagisk
team i barnehage

Barnehage
Heimen

Austa�ord
Tårnet
Værum

Kolvereid
Foldereid oppv.s
Gravvik oppv.s

Grunnskole

Austa�ord 1-10
Rørvik 1-10

Nærøysundet 1-7
Kolvereid 1-10
Foldereid 1-7
Gravvik 1-7

Barneverns-
tjenesten

i 
Ytre Namdal

Vertskommune

Helsestasjons-
tjenesten

Avdeling Kolvereid

Avdeling Rørvik

PPT YN

Pedagogisk
psykologisk

tjeneste

Vertskommune

Felles leder

Organisasjonskart	for	oppvekst	og	familie	fra	01.01.24

Kommunalområde  Regnskap 
2024

	Budsjett	inkl.	
endring 2024

		Avvik	2024 Regnskap 
2023

2	Oppvekst 299	264	763 305	701	596 -6	436	831 353	876	512
200	Oppvekst	og	familie	-	kommunalsjef 83	097	539 83	774	627 -677	087 96	600	136
210 Helsestasjon 6	550	582 7	395	077 -844	496 8 291 123
212	Barnevernstjenesten 36	073	823 39	027	809 -2	953	987 56	698	621
213 PPT 5	522	731 4 823 542 699	189 5	807	355
220	Austafjord	skole 8	731	941 8	174	459 557	481 9	193	616
221	Rørvik	skole 56	384	582 56	311	110 73	473 65	794	051
222	Foldereid	oppvekstsenter 6	467	071 6	431	666 35 405 7	424	316
223	Gravvik	oppvekstsenter 6	048	795 6	272	484 -223	688 5	979	366
226	Kolvereid	skole 42	555	473 44 392 394 -1	836	918 48	396	502
228	Nærøysundet	skole 15	806	208 15	681	874 124 332 16	106	402
230 Heimen barnehage 6	312	114 6	792	900 -480	784 3	947	519
231 Tårnet barnehage 5 990 521 6	274	258 -283	737 6	955	965
233	Kolvereid	barnehage 16	048	163 15	996	318 51 842 18	279	526
235	Austafjord	barnehage 1	941	173 2	172	685 -231 513 2	277	920
239	Værum	barnehage 1	734	047 2 180 393 -446	343 2 124 094
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14.1  Måloppnåelse
Sektoren	arbeider	strukturert	og	målrettet	med	
målene	i	samfunnsplanen,	som	sier	at	vi	skal	ha	
barnehager	og	skoler	som	fremmer	helse,	trivsel,	
mestring,	kreativitet,	lek	og	læring,	og	at	tjenestene	
i	sektoren	skal	samhandle	om	dette.	

Det	er	et	stort	fokus	på	å	skape	en	inkluderende	
praksis	i	tjenestene	som	rettes	mot	barn	og	unge,	
og	ansatte	deltar	i	kompetansehevende	tiltak	
som	i	større	grad	skal	sikre	deltakelse	for	alle	i	
fellesskapet,	i	barnehage,	skole	eller	fritid.	

Barneverntjenesten	er	som	følge	av	ny	barnevernlov	
og	oppvekstreformen	i	endring,	der	målet	er	å	
øke	andelen	barn	som	får	hjelp	i	egen	kommune.	
For	å	lykkes	med	dette	kreves	et	godt	tverrfaglig	
forebyggende	arbeid	og	tjenester	i	barnevern	som	
er	målrettede	og	treffende.	Samarbeid	mellom	
tjenester	har	også	stor	betydning	for	å	ivareta	
barn	i	familier	med	komplekse	og	omfattende	
behov.	Tjenesten	har	gjennom	2024	hatt	tilgang	på	
veilederkorps	i	regi	Statsforvalter	og	Buf-direktoratet	
og	gjennomført	omfattende	endringsprosesser	både	
knyttet	til	intern	organisering,	effektivisering	og	
faglig	arbeid.	I	tillegg	har	arbeidet	rettet	mot	barn	
og	familier	hatt	et	klart	fokus	mot	i	større	grad	enn	
tidligere	å	hjelpe	barnet	der	det	er,	i	eget	nettverk	
og	familie.	Dette	har	bidratt	til	bedre	struktur	internt	
og	høyere	kvalitet	på	tjenestene	som	leveres.	

God	ledelse	har	stor	betydning	for	å	kunne	etablere	
og	levere	gode	tjenester,	og	i	Nærøysund	har	det	
i	likhet	med	andre	kommuner,	vært	utfordrende	å	
rekruttere	nye	ledere	innenfor	oppvekst	når	noen	
har	sluttet.		

Rørvik	skole	fikk	ny	rektor	fra	1.	august	2024,	
og	gjennom	høsten	2024	er	det	arbeidet	for	
å	få	på	plass	en	hensiktsmessig	lederstruktur.	
Rektornivået	er	redusert	fra	to	til	en	person,	samt	
at	alle	ledere,	inkludert	SFO-leder	har	fått	fag-,	
personal-	og	økonomiansvar.	Skolen	er	en	del	av	
Oppfølgingsordningen	gjennom	Statsforvalter	og	
Utdanningsdirektoratet,	og	har	egne	veiledere	fra	
NTNU.

Austafjord	skole	manglet	rektor	fra	skolestart	i	høst,	
og	en	lærer	på	enheten	ble	konstituert	i	stillingen	
fram	til	ny	rektor	var	på	plass	ved	årsskiftet.	

Stillingen	som	styrer	i	Værum	barnehage	ble	også	
lyst	ut	våren	2024,	men	på	grunn	av	mangel	på	
søkere	med	tilstrekkelig	utdanning,	ble	en	person	
som	går	på	barnehagelærerutdanning	tilsatt	som	
pedagogisk	leder,	mens	styrer	ved	Tårnet	barnehage	
har	hatt	overordnet	ansvar.

Kompetanseheving
REKOM	–	Regional	kompetanseheving	i	
barnehage 
Rekom	finansieres	av	bundne	midler	tilført	
gjennom	Statsforvalteren	der	tildelingen	
er	tilknyttet	spesifikke	tiltak	i	barnehagene	
i	Nærøysund	som	gjennomføres	sammen	
med	Universitet	og	Høyskolesektoren	(U/H)	
i	Trøndelag.	Første	halvår	fikk	samtlige	
barnehager	tilbud	om	veiledning	fra	Dronning	
Mauds	Minne	Høyskole	(DMMH)	i	barnehagen	
på	eget	pedagogisk	utviklingsarbeid.	
Andre	halvår	har	11	av	16	barnehager	
vært	med	i	ordningen.	Tiltaket	har	vært	
å	styrke	enhetslederne	i	arbeidet	med	å	
drive	utviklingsarbeid	på	egen	enhet	i	faglig	
samarbeid	med	DMMH.	Det	er	5	barnehager	
som	har	hatt	utviklingsarbeid	utenfor	Rekom-
ordningen	etter	eget	ønske.	Det	har	også	
vært	felles	kursdag	for	samtlige	ansatte	i	alle	
barnehagene. 

Kompetanseløftet	
Kompetanseløftet	er	et	tiltak	for	ledere	og	ansatte	
i	barnehager,	skoler	og	PP-tjenesten,	som	skal	
bidra	til	at	den	spesialpedagogiske	hjelpen	er	tett	
på	barna	som	har	behov	for	det,	samtidig	som	
barna	inkluderes	i	fellesskapet	med	andre	barn.	
Ordningen	som	finansieres	av	budne	midler	tilført	
gjennom	Statsforvalteren,	har	individuell	tilpasning	
og	inkludering	som	mål.	I	Nærøysund	er	det	
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samarbeidet	mellom	PPT	og	det	spesialpedagogiske	
teamet	i	barnehage	som	har	hatt	tiltak	med	faglig	
støtte	fra	DMMH	i	2024.	Dette	er	et	pågående	
arbeid	som	utvides	til	å	omfatte	lærere	på	1.-4.	trinn	
i 2025.

BLU-Nær	–	Barnehagelærerutdanning	i	
Nærøysund
26.	august	2024	startet	Nord	universitet	
desentralisert	deltids	barnehagelærerutdanning	
i	Nærøysund	med	27	studenter.	Campus	er	på	
Kolvereid	kulturhus,	og	det	samarbeides	med	
Kolvereid	skole	ved	behov	for	spesialrom.	Det	er	
fortsatt	27	studenter	på	studiet, der 13 stykker 
er	bosatt	i	Nærøysund.	Seks	barnehager	mottar	
individuelle	tilretteleggingsmidler	gjennom	REKOM	
for	å	finansiere	vikar	for	ni	studenter	når	de	deltar	
på	samling	eller	eksamen.

DEKOM	-	Desentralisert	kompetanse	
utvikling	
Dekom	er	en	desentralisert	
kompetansehevingsordning	for	grunnskolene	som	er	
tilpasset	lokale	behov,	der	plan	for	kompetansetiltak	
utarbeides	sammen	med	veiledere	fra	NTNU	
som	bidrar	i	analyse	av	egen	praksis	og	behov.	
Ordningen	omfatter	også	private	skoler	og	
Nærøysund	kommune	er	i	nettverk	sammen	med	
Leka	kommune.	Kompetansehevingen	i	grunnskolen	
er	gjennomført	som	skolebasert	etterutdanning,	
dvs.	at	lærere	deltar	på	fagdager	eller	webinar	
på	arbeidsplassen	eller	i	kommunen,	og	har	

mellomarbeid	som	knyttes	til	utprøving	på	egen	
skole. 
Skolene	har	valgt	å	sette	fokus	på	inkluderende	
undervisning,	og	hvordan	vi	som	ansatte	kan	
planlegge	og	gjennomføre	undervisning	som	legger	
til	rette	for	læring	hos	alle	elever	uavhengig	av	
forutsetninger.	I	tillegg	er	økt	motivasjon	og	lærelyst	
gjennom	variasjon,	dybdelæring	og	praktisk	arbeid,	
en	målsetting.
Nettverket	har	også	valgt	å	sette	fokus	på	
skolelederne	i	grunnskolene	og	videregående,	
for	å	øke	kompetansen	i	å	lede	utviklingsarbeid	
på	egen	enhet	og	lede	lærernes	læring	gjennom	
profesjonelle	læringsfellesskap.
I	tillegg	har	lærere	på	ungdomstrinnet	
deltatt	på	webinarer	om	god	undervisning	og	
vurderingspraksis.	Dette	har	vært	organisert	som	et	
fellestiltak	i	Trøndelag.

Tolv	lærere	fra	grunnskolene	i	Nærøysund	
ferdigstilte	videreutdanning	gjennom	den	statlige	
KFK	(kompetanse	for	kvalitet)	våren	2024,	og	ni	nye	
lærere	startet	på	videreutdanning	i	august	2024.	
Utdanningen	er	finansiert	av	staten	og	kommunen	
sammen,	og	kompetansehevingen	er	nødvendig	
for	å	kunne	møte	de	nye	kompetansekravene	som	
innføres	i	grunnskolen	fra	2025,	i	fagene	norsk,	
matematikk	og	engelsk.

På	helsestasjonen	tar	en	ansatt	deltidsutdanning	til	
helsesykepleier,	mens	barneverntjenesten	både	har	
deltatt	i	kompetansetiltak	i	regi	Statsforvalteren	og	
KS.

Deltakerne på BLU-Nær 
- den densentraliserte 

barnehageutdanningen i 
Nærøysund ved oppstarten 

høsten 2024
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Økonomi
2024	var	et	år	med	stort	fokus	på	omstilling	i	
Oppvekst	og	familie.	Vedtatte	budsjett	for	sektoren	
omfattet	en	reduksjon	på	21	mill.	kroner	og	23	
årsverk	fordelt	på	så	å	si	alle	tjenester,	i	tillegg	til	at	
merforbruket	fra	2023	måtte	opphøre.	

Samtidig	med	reduksjonen	på	21	mill.	kroner	
i	budsjettet,	vedtok	kommunestyret	en	
styrking	av	budsjettrammen	til	sektoren	på	
33,035	mill.	kroner	for	å	kunne	videreføre	
drift	på	eksisterende	barnehager	og	skoler,	
samt	videreføre	samme	tilbudsstruktur	
innenfor	helsestasjonen,	PPT	og	SFO	
(skolefritidsordningen.)

Deler	av	styrkingen	var	vedtak	kun	for	2024,	
mens	andre	tiltak	er	videreført	inn	i	budsjettet	
for	2025:		

• 9,785	mill.	kroner	som	følge	av	økte	
kostnader	skole/barnehage	relatert	til	
flyktninger	bosatt	i	2023	eller	tidligere.	
Kr.	3,805	mill.	er	videreført	i	2025.		

• Nedtrapping	merforbruk	barnevern	i	
2024,	kompensasjon	med	8,0	mill	kroner.	
I	henhold	til	økonomiplanen	videreføres	
styrkingen med 4 mill. i 2025.

• Vedtak	om	13,433	mill.	kroner	for	
å	finansiere	drift	av	Gravvik	skole,	
Foldereid	skole,	Austafjord	ungdomstrinn	
og	Værum	barnehage.	Dette	er	en	varig	
styrking	av	budsjettrammen.		

• Åpen	SFO	og	barnehage,	ingen	
plassregulering	SFO	1,911	mill	kroner.	
Dette	er	ikke	videreført	i	2025.		

I	tillegg	vedtok	kommunestyret	
at	kommunalområdet	
oppvekst	og	familie	skulle	
holde	fokus	på	effektiviserende 
tiltak og gevinstrealisering, 
og andre tiltak som kunne 
bidra til innsparingsmålet 
på 35 mill. kroner som var 
omstillingsbehovet innenfor 
sektoren. 
 

Kommunalsjef	for	oppvekst	og	familie	oppfatter	
at	alle	mål	knyttet	til	økonomi	og	omstilling	i	
kommunestyrevedtaket	for	2024	er	oppnådd.	
Sektoren	har	redusert	med	vedtatte	21	mill.	kroner	
og	tatt	ned	over	20	årsverk	i	løpet	av	2024,	i	tillegg	
til	at	regnskapet	viser	et	mindreforbruk	på	6,4	mill.	
kroner	totalt.	Sammenlignet	med	regnskap	for	2023	
er	utgiftene	redusert	med	31,4	mill.	kroner,	tatt	i	
betraktning	bruk	av	disp.	fond	og	bundne	fond	i	
2024.	Samtidig	har	kommunen	og	sektoren	behov	
for	omstilling	også	i	årene	framover,	for	å	oppnå	en	
bærekraftig	drift. 

Omstillingen	er	gjennomført	uten	oppsigelser,	og	
omstillingsprosessene	er	opplevd	som	ryddige	og	
tydelige,	gjennom	god	involvering	av	tillitsvalgte	
og	med	bistand	fra	HR-avdelingen.	Det	har	vært	
god	dialog	og	informasjon	i	forbindelse	med	
ombemanningen,	og	enhetsledere	på	de	ulike	
fagområdene	har	vært	lojale	til	budsjettvedtaket.	

Tabellen	under	viser	brutto	driftsutgifter	pr.	elev	
i	2024	i	Nærøysund,	sammenlignet	med	blant	
annet	Trøndelag	og	Kostragruppe	3.	Tabellen	
viser	en	økning	fra	2021	til	og	med	2023,	og	en	
reduksjon	i	2024.	Sammenlignet	med	Trøndelag	
totalt	bruker	Nærøysund	4000	kroner	mindre	
pr.	elev,	på	tross	av	at	kommunen	har	små	
skoler	og	totalt	sett	ligger	over	normtallene	for	
lærertetthet	i	alle	grunnskolene.	
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Tilsyn 
Kommunen	har	hatt	tilsyn	fra	Statsforvalteren	
innenfor to områder i 2024. 
	-	§§	31	–	35	i	barnehageloven	om	
spesialpedagogisk	hjelp. 
	-	§	2-3	fjerde	ledd	i	lov	om	barnevern	
–	Barnevernstjenestens	arbeid	med	
undersøkelser.  
Tilsynet	knyttet	til	barneverntjenesten	ble	
lukket	i	november	2024,	mens	tilsynet	med	
kommunens	arbeid	med	spesialpedagogisk	
hjelp	enda	ikke	er	lukket.		 
 
Sykefravær 
Sykefraværet	i	oppvekst	og	familie	2024	var	på	
8,9	%	for	hele	året.	Samtidig	viser	statistikken	
over	sykefraværet	gjennom	året	at	det	er	store	
forskjeller	mellom	ulike	tjenesteområder	og	
enheter,	og	også	store	forskjeller	i	løpet	av	
kalenderåret.	I	tillegg	må	alle	prosenttall	forstås	
i	forhold	til	størrelse	på	enheten.	Sektoren	
har	i	alle	enhetsledermøter	hatt	stort	fokus	
på	sykefraværsoppfølging	gjennom	året,	og	
både	gjennomgått	kommunens	rutiner,	delt	
erfaringer	knyttet	til	bruk	av	arbeidslister	for	
å	kartlegge	restarbeidsevne,	samt	hvordan	
gjennomføre	krevende	samtaler	med	ansatte	
som	har	mye	fravær.	Samtidig	er	erfaringen	at	i	
enheter	der	det	er	høy	arbeidsbelastning	(eks.	

barnehage	og	grunnskole)	kombinert	med	høy	
gjennomsnittsalder,	øker	sykefraværet. 
Det	er	verdt	å	merke	seg	at	sektoren	hadde	et	
svært	høyt	fravær	på	totalt	9,6	%	til	og	med	
juni	måned	i	2024.	I	siste	halvdel	av	året	ble	
sykefraværet	redusert	til	ca.	8	%,	noe	som	er	en	
trend	som	har	fortsatt	inn	i	2025.	Enhetsledere	
gir	tilbakemelding	på	at	dette	er	resultat	av	god	
oppfølging	og	avklaring	av	sykemeldte.	

HMS 
Enhetene	innenfor	oppvekst	og	familie	har	
etablerte	HMS-grupper	og	forholder	seg	til	
kommunens	HMS-årshjul.	 
Ikke	alle	barnehager	og	skoler	er	godkjent	etter	
Forskrift	om	helse,	miljø	og	sikkerhet,	men	
dette	arbeidet	er	godt	i	gang,	og	enhetsledere	
følger	opp	at	forskriftsmessige	krav	rettes	på.	
For	enkelte	enheter	er	det	utfordringer	knyttet	
til	bygningsmessige	utfordringer	som	krever	
budsjettmidler	for	å	få	rettet	opp.	 
I	tillegg	er	sektoren	godt	i	gang	med	å	få	på	
plass	forsvarlig	internkontroll	og	systemer	for	
risikokartlegginger	gjennom	bruk	av	Compilo. 
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14.2		Kommunalsjefens	område	
Kommentarer	til	drift	og	økonomisk	resultat 

Kommunalsjefens	område	har	et	mindreforbruk	på	
0,67	mill.	kroner,	der	mindreforbruket	i	hovedsak	
knyttes	til	funksjonen	Grunnskolen	felles,	mens	
funksjon	Styrket	tilbud	førskole	har	et	merforbruk.	
Innenfor	kommunalsjefens	område	er	det	redusert	
med	1,1	årsverk	i	2024.		

Styrket	tilbud	førskole			
Styrket	tilbud	førskole	har	et	merforbruk	på 
1,8	mill.	kroner	i	2024.	Dette	er	i	hovedsak	
knyttet	til	tiltak	rettet	mot	barn	med	særskilte	
behov	på	grunn	av	medfødte	og	påførte	
funksjonsnedsettelser,	samt	helseutfordringer.	Det	
er	vanskelig	å	budsjettere	behovet	for	ekstra	ressurs	
blant	annet	på	grunn	av	at	behovene	ofte	kommer	
til	syne	i	takt	med	barnas	utvikling.	

I	vårhalvåret	samarbeidet	spesialpedagogisk	
team	sammen	med	barnehagene	med	ca.	
25	barn	som	fikk	individuelle	tiltak	på	grunn	
av	fare	for	utviklingsvansker.	Ved	oppstart	av	
høsthalvåret	manglet	teamet	150%	bemanning	på	
grunn	av	sykmelding	og	pågående	rekruttering.	
Konsekvensen	ble	at	flere	barn	med	vedtak	om	
spesialpedagogisk	hjelp	ikke	fikk	hjelpen	i	sin	
helhet,	samt	at	oppstart	på	tiltak	ble	utsatt	for	
andre	barn.	Omfanget	av	gitt	spesialpedagogisk	
hjelp,	og	oppstart	på	tiltak	økte	på	i	takt	med	at	
bemanningen	kom	på	plass.			

Type	vedtak	/hjemmel	-	barnehage Antall	vedtak
Tildeling	av	plass,	ansvar	
barnehagemyndighet

164	(Inkludert	endring	av	plasstyper,	og	
godkjente	overføringssøknader)

Innvilgning	av	redusert	foreldrebetaling 75
Avslag	om	redusert	foreldrebetaling	 14
Innvilgning	enkeltvedtak	
spesialpedagogisk	hjelp

20

Avslag	enkeltvedtak	spesialpedagogisk	
hjelp

7

Ekstra	assistentressurs 15	innvilget,	2	avslag.
Vedtak	om	tilskudd 41	(8	vedtak	angående	fastsetting	sats,	og	7	

vedtak	angående	korrigering).
Annet 17	
Type	vedtak/hjemmel	-	grunnskole Antall	vedtak
Tildeling	av	SFO-plass 125
Vedtak	om	redusert	foreldrebetaling 7	(avslag)
Vedtak	om	spes.ped.	undervisning 87
Vedtak	om	norsk	som	andrespråk/
tospråkl.	

46
Vedtak	om	kommunal	skyss 119
Annet 10
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Grunnskole	felles
Lærebøker
Kommunen	har	prioritert	å	kjøpe	inn	fysiske	
lærebøker	samt	tilhørende	digitale	nettressurser	
knyttet	til	de	fysiske	bøkene.	Det	har	vært	drøftet	
med	ansatte	på	enheten,	samt	gjennomført	en	
undersøkelse	på	Forms	for	å	kartlegge	hvilke	
lærebøker	og	digitale	ressurser	som	ønskes	kjøpt	
inn.
I	2024	ble	det	prioritert	å	kjøpe	inn	fysiske	bøker	
i	samfunnsfag	og	naturfag	for	1.-4.	trinn.	KRLE	ble	
kjøpt	inn	for	3.og	4.	trinn,	og	bøker	i	Mat	og	Helse	
for	ungdomstrinn.	Det	ble	ikke	prioritert	bøker	i	
KRLE	for	1.	og	2.	trinn,	ettersom	elevene	har	svært	
lite	tid	avsatt	i	faget,	samt	at	målene	kan	nåes	
gjennom	praktisk	læring.
Kommunen	fikk	tilskudd	fra	staten	på	593	000	
kroner	som	er	benyttet	til	innkjøp	av	fysiske	
lærebøker.	
Ettersom	leasingavtalen	av	læringsbrett	for	
grunnskolene	i	gamle	Nærøy	gikk	ut	juni	2024,	
og	investeringsbudsjettet	er	satt	til	0,	måtte	
kommunen	gjøre	en	omfordeling	av	tilgjengelige	
læringsbrett	på	skolene	for	å	sikre	lik	tilgang	til	
utstyr	på	skolene.	Det	ble	kjøpt	ut	130	elevbrett	fra	
leasingavtalen,	for	å	sikre	at	elevene	på	1.-4.trinn	
fikk	et	klassesett	tilgjengelig.	Kommunen	kjøpte	
ut	elevbrett	til	en	verdi	av	235	000	kroner	som	ble	
dekket	av	kommunalsjefens	budsjett.
Kommunen	søkte	også	om	midler	til	innkjøp	av	
praktiske	læremidler	og	fikk	250	000	kroner,	som	er	
benyttet	til	utstyr	ønsket	av	skolene.	

Kjøp	av	tjenester	fra	andre	kommuner	 

I	henhold	til	vedtak	om	spesialundervisning	til	
barn	som	er	fosterhjemsbasert	utenfor	kommunen	
eller	som	går	i	private	skoler,	ble	det	budsjettert	
med 8,6	mill.	kroner	i	2024.	Det	er	regnskapsført	
et	mindreforbruk	på	4,2	mill.	kroner.	Konto	13700	
kjøp	fra	private	med	forbruk	på	kr	1	514	000	må	
sees	i	sammenheng	med	overnevnte	konto.	

Regnskapet	viser	derfor	et	mindreforbruk	på	 
2,7	mill.	kroner.	Mindreforbruket	skyldes	
tilbakeføring	av	elever	gjort	av	barnevern,	samt	
elever	som	har	begynt	i	videregående	skole.
Samtidig	ser	kommunen	at	det	er	en	økning	i	
utbetalte	midler	på	spesialundervisning	til	private	
skoler.
 
Private	barnehager 
Tilskudd	til	private	barnehager	-	Hjemlet	i	§19	i	
barnehageloven.	
I	2024	er	det	budsjettert	med		67,2	mill.	kroner	
og	det	ble	regnskapsført		68,1	mill.	kroner.	
Dette	utgjør	et	merforbruk	på	0,88	mill.	kroner.	
Merforbruket	skyldes	økt	sats	for	kapitaltilskudd	
sammenlignet	med	2023.	Ottersøy	barnehage	
flyttet	inn	i	ny	barnehage	desember	2023.	Dette	
medførte	en	økning	i	kapitaltilskuddet.
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14.3  Barnehage
Ansvar	235	Austafjord	barnehage

Per	31.	desember	2024	er	det	10	barn	i	
barnehagen,	5	under	3	år	og	5	over	3	år,	og	
barnetallet	vil	videreføres	i	25/26.
Barnehagen	la	ned	et	stort	arbeid	med	å	utvikle	
årsplanen	etter	revisjon	fra	barnehagemyndighet.		
Gjennomførte	cos-p	kurs	for	foreldregruppa	på	
kveldstid	og	ansattgruppen	gjennomførte	samme	
kurset	ved	Tårnet	barnehage	som	stilte	med	cos-p	
veiledere	høsten	2024.	Barnehagen	samarbeider	
tett	med	Tårnet	og	Heimen	barnehage.	
Austafjord	barnehage	hadde	et	mindreforbruk	ved	
slutten	av	2024	på	0,2	mill.	kroner.	Refusjoner	fra	
NAV	i	forhold	til	langtidssykefravær	og	lite	tilgang	
på	vikarer	er	noe	av	årsaken.	

Ansvar	233	Kolvereid	barnehage
Enheten	hadde	pr.	31.desember	2024	totalt	115 
barn.	
Enhetsleder	åpner	barnehagen	hver	dag	klokken		
06.30,	da	barn	blir	levert	på	tidligbarnehage	
fra	06.30-07.25.	Grunnbemanning	starter	
arbeidsdagen	07.25.	Ved	en	slik	organisering	
sikres	det	at	det	er	flere	ansatte	i	kjernetiden	på	
ettermiddag.
Enheten	har	arbeidet	med	barns	lek	og	
inkluderende	miljø	i	2024.	Ved	å	sette	fokus	på	
lek	og	inkluderende	miljø	settes	også	fokus	på	
tidlig	innsats,	tett	foreldresamarbeid	og	tverrfaglig	
samarbeid.		
Regnskapet	for	2024	viste	et	merforbruk	på	 
51	100	kroner.	Fra	1.august	2024	ble	en	midlertidig	
avdeling	lagt	ned.	
Totalt	sykefravær	7.2	%.	Enhetens	mål	for	
sykefravær	settes	i	forhold	til	sesong	og	virus,	
da	ansatte	er	utsatt	for	smitte	i	perioder,	slik	at	i	
1.tertial	settes	det	et	høyere	mål	enn	2.tertial.
Enheten	har	fokus	på	nærvær	og	tilrettelegging,	
dette	medfører	at	ansatte	er	interessert	i	
tilrettelegging	på	arbeidsplassen	slik	at	de	kan	være	
på	arbeid	med	sykemelding.	

Ansvar	231	Tårnet	barnehage
Januar	2024	hadde	enheten	23	barn	over	3	år	og 
16	barn	under	3	år.	Til	sammen	hadde	vi	39	barn	
fordelt	på	55	plasser.	Ut	over	våren	kom	det	ei	jevn	
tilstrømming	av	nye	barn.	Før	nytt	barnehageår	
hadde	vi	fylt	opp	med	45	barn	fordelt	på	66	plasser.	
Enheten	gjennomførte	Cos-p	kurs	med	foresatte	
på	våren	2024.	Enheten	har	sertifisert	2	av	ansatte	
som	kan	gjennomføre	kurset	med	foresatte.
Barnehagen	måtte	gjennom	en	nedbemanning	
med	to	årsverk	fram	til	nytt	barnehageår	i	august	
2024	på	grunn	av	et	lavere	barnetall.	
Enheten	hadde	ett	mindreforbruk	på	283	737	
kroner	ved	årets	slutt.	Refusjon	fra	Nav,	bruk	av	
disp.	fond,	nedgang	på	lønnsutgifter	og	lite	bruk	av	
vikarer	er	noe	av	årsaken.	
I	første	halvår	hadde	enheten	redusert	sykefravær,	
mens	en	så	en	økning	i	fraværet	etter	oppstart	av	
nytt	barnehageår	i	2024.	Sykefravær	følges	opp	i	
henhold	til	vedtatte	rutiner.	

Ansvar	230	Heimen	barnehage

Per	31.	desember	2024	var	det	42	barn,	fordelt	
på	59	plasser	i	barnehagen.	Barnehagen	har	
gjennomført	Cos-p	for	ansatte,	med	egen	cos-p	
veileder	i	barnehagen	i	tillegg	til	planlegging	
og	gjennomføring	av	cos-p	kurs	for	foresatte	i	
barnehagen.	

Enheten	hadde	et	mindreforbruk	på	0,48	mill.	
kroner	i	2024.	Refusjon	fra	NAV	i	forehold	til	
langtidssykefravær	og	lite	tilgang	på	vikarer	er	noe	
av	årsaken.	Enheten	har	også	to	studenter	som	
går	BLU-NÆR,	der	det	kun	er	innleie	av	vikarer	ved	
behov.	

Dette	er	Heimens	første	hele	år	med	budsjett	
i	Nærøysund	kommune.	Enheten	har	gjennom	
året	hatt	noe	høyt	sykefravær,	med	noe	lavere	på	
sommeren. 
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Ansvar	239	Værum	barnehage 
	I	januar	2024	hadde	barnehagen	9	barn	fordelt	på	
12	plasser,	et	tall	som	har	holdt	seg	stabilt	hele	året.	
Enheten	gjennomførte	Cos-p	kurs	med	alle	ansatte	
høsten	2024,	sammen	med	Austafjord	og	Tårnet	
barnehage.
Værum	hadde	ett	mindreforbruk	på	0,4	mill.	kroner	
ved	årets	slutt.	Refusjon	fra	Nav	og	nedgang	på	

lønnsutgifter	er	noe	av	årsaken.
Barnehagen	hadde	ikke	sykefravær	i	starten	av	
året,	men	fikk	ei	langtidssykemelding	som	gjorde	at	
fraværsprosenten	har	vært	høy	i	siste	halvår.	
HMS-møtene	gjennomføres	i	forbindelse	
med	personalmøter,	da	enheten	har	så	liten	
personalgruppe	at	det	ikke	lar	seg	gjøre	i	løpet	av	
dagen.	

14.4		Oppvekstsenter
Ansvar	222	Foldereid	oppvekstsenter
Oppvekstsenteret	har	24	elever	på	skolen	og	9	
barn	i	barnehagen.	Oppvekstsenteret	tok	imot	
1	ukrainsk	familie	i	2024.	Skolen	nedbemannet	
70%	assistentressurs	og	50%	lærerressurs	i	2024,	
noe	som	merkes	godt	på	en	liten	enhet	som	
har	flere	elever	med	store	behov,	samt	en	stor	
andel	flyktninger.	Barnehagen	har	ikke	kuttet	
noe,	da	de	allerede	ligger	på	minimumsnorm	
bemanningsmessig.	For	å	opprettholde	en	forsvarlig	
drift	kan	ikke	enheten	redusere	noe	ytterligere.
Oppvekstsenteret	følger	kommunenes	
satsningsområder,	og	hadde	svært	gode	resultater	
på	nasjonale	prøver.	På	grunn	av	et	lavt	elevtall	blir	
dessverre	ikke	resultatene	publisert.	
Regnskapet	for	2024	viste	et	merforbruk	på	 
ca.	kr	30	000.	Dette	skyldtes	i	all	hovedsak	en	
regnefeil	ved	budsjetteringen.	I	januar	så	det	ut	til	
at	merforbruket	skulle	bli	mye	mer,	men	nøktern	
drift	gjorde	at	resultatet	ble	ikke	så	ille	som	først	
antatt.	Budsjettposter	for	inventar	og	utstyr,	
undervisningsmateriell	og	vikarutgifter	ble	holdt	
på	et	minimum.	Disse	postene	ble	ikke	brukt	opp.	
Enhetsleder	går	fortsatt	inn	som	vikar	i	mange	
tilfeller.
I	snitt	hadde	Foldereid	oppvekstsenter	et	sykefravær	
på	5	%	i	2024.	Har	generelt	lite	korttidsfravær,	men	
har	hatt	noen	sykemeldinger	i	løpet	av	året.	Det	
jobbes	kontinuerlig	med	at	det	skal	være	et	godt	
arbeidsmiljø,	og	ansatte	sier	at	de	trives	på	jobb.	
Enheten	har	en	fungerende	HMS-gruppe	bestående	
av	leder,	verneombud	og	tillitsvalgt.	HMS-årshjul	blir	
fulgt. 

Ansvar	223	Gravvik	oppvekstsenter
I	januar	2024	hadde	skolen	13	elever,	og	økte	til	15	
elever	i	høsthalvåret,	og	i	barnehagen	var	det	var	16	
barn.	
Det	er	utfordrende	med	å	få	tak	i	vikarer	på	
oppvekstsentret,	noe	som	gjør	at	grupper	må	slås	
sammen	eller	omorganiseres.	Når	dette	varer	over	
lengre	tid	vil	tilbudet	bli	svekket	og	belastninga	på	
den	enkelte	arbeidstaker	bli	høy.	Enheten	arbeider	
systematisk	med	kommunens	satsningsområder	og	
har	særlig	vekt	på	grunnleggende	ferdigheter	og	
tilpasset	undervisning.	
Regnskapet	for	2024	viser	et	mindreforbruk	på	
0,2	mill.	kroner.	Det	er	et	stort	avvik	på	posten	
midlertidig	ansatte	/ekstrahjelp	da	enheten	som	
tidligere	nevnt,	har	manglet	vikarer	å	sette	inn	ved	
fravær.

Gravvik	har	mange	barn	med	kommunale	vedtak	på	
skoleskyss.	Skoleskyssen	kjøres	med	drosje	for	de	
fleste	barna	og	regnskapet	her	viser	et	merforbruk	
på	0,17	mill.	kroner.

I	snitt	hadde	Gravvik	oppvekstsenter	et	
langtidssykefravær	på	8,3	%	2024.	Enheten	
har	generelt	lite	korttidsfravær,	men	hadde	
langtidssykemeldinger	i	løpet	av	2024.		
Oppvekstsenteret	har	ei	HMS		gruppe	som	består	
av	leder,	tillitsvalgt	og	verneombud.	Det	har	vært	
problemer	med	å	samles	i	perioder	på	grunn	av	
personalmangel	i	barnehagen. 
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14.5  Grunnskole

Ansvar	220	Austafjord	skole 
Austafjord	skole	har	i	2024	hatt	60	elever	(skoleåret	
23/24)	og	50	elever	(skoleåret	24/25)	fordelt	på	
fire	trinnbaserte	grupper:	1-3.trinn,	4-5.trinn,	
6-7.trinn	og	8-10.trinn.	Skolen	er	organisert	som	
en	fådelt	enhet	med	en	liten,	men	sammensatt	
personalgruppe. 
Våren	2024	gjennomførte	enheten	en	
omstillingsprosess	som	medførte	en	reduksjon	
på	en	lærerressurs	(100%)	fra	og	med	skoleåret	
2024/2025.	I	tillegg	avsluttet	daværende	rektor	sitt	
arbeidsforhold	ved	Austafjord	skole	etter	skoleåret	
2023/2024	og	gikk	over	i	ny	stilling	ved	annen	skole	
i	kommunen.	En	av	skolens	lærere	ble	konstituert	
som	rektor	for	perioden	01.08.24–31.12.24.	
Mangel	på	rektor	i	deler	av	året,	kombinert	
med	reduksjonen	i	bemanning	etter	
omstillingsprosessen,	har	hatt	merkbar	innvirkning	
på	drift	og	arbeidsbelastning	ved	enheten.	Dette	
gjelder	særlig	ettersom	skolen	har	flere	elever	med	
omfattende	behov	for	tilrettelegging.	Skolen	har	i	
perioder	hatt	mangel	på	kvalifisert	lærerpersonell	
og	har	derfor	måttet	benytte	ufaglærte	vikarer.	Ny	
rektor	tiltrådte	01.01.25.	Samtidig	førte	dette	til	at	
skolen	fra	denne	datoen	manglet	én	lærerressurs.
Austafjord	skole	følger	kommunens	
satsningsområder	og	arbeider	aktivt	med	
inkluderende	opplæring.	Skolen	benytter	plan	for	
begynneropplæring	og	intensiv	opplæring	i	tråd	
med	kommunens	retningslinjer.	

I	forbindelse	med	kommunale	innsparinger	ble	det	
våren	2024	besluttet	å	legge	ned	folkebiblioteket	
ved	Austafjord	skole.	Lokalet	ble	deretter	omgjort	
til	et	rent	skolebibliotek.	Som	tidligere	år	ble	
Grunnskolens	uke	gjennomført	i	uke	45,	med	
deltakelse	fra	elever,	ansatte,	foresatte,	søsken	og	
besteforeldre.	Uken	inneholdt	varierte	aktiviteter	og	
bidro	positivt	til	skolens	miljø	og	samhandling	med	
lokalsamfunnet.

Regnskapet	for	2024	viser	et	merforbruk	på	0,6	
mill.	kroner.	Dette	skyldes	i	hovedsak	utgifter	til	
skoleskyss.	Merforbruket	er	en	konsekvens	av	at	
budsjettet	for	skoleskyss	har	vært	underbudsjettert.

I	snitt	hadde	Austafjord	skole	i	2024	et	sykefravær	
på	4,4	%

Det	har	vært	lavt	fravær	generelt	sett,	men	med	
enkelte	lengre	sykemeldinger	høsten	2024.	I	første	
halvdel	av	2024	fungerte	HMS-gruppen	som	
planlagt,	bestående	av	rektor,	verneombud	og	
tillitsvalgt.	Arbeidet	fulgte	HMS-årshjulet.	Høsten	
2024	ble	det	avholdt	færre	HMS-møter	grunnet	
lederbytte	og	høy	arbeidsbelastning.	Fra	01.01.25	
er	HMS-arbeidet	igjen	godt	etablert,	og	det	jobbes	
systematisk	etter	årshjulet.

Ansvar	221	Rørvik	skole
Skolen	reduserte	i	antall	årsverk	første	halvår	2024.	
Reduksjonen	ble	tatt	opp	mot	naturlig	avgang	og	
ved	at	midlertidige	stillinger	ikke	ble	forlenget.	
Skolen	er	deltaker	i	oppfølgingsordningen,	har	fokus	
på	inkluderende	læringsmiljø	og	har	gjennom	dette	
blant	annet	hatt	to	kompetansehevende	samlinger	
med	Inger	Bergkastet.
Rektornivået	har	vært	redusert	fra	to	til	en	person	
i	hele	2024,	og	ledergruppen	har	tidvis	vært	
underbemannet	av	ulike	årsaker.	Fra	desember	2023	
og	fram	til	november	2024	har	tre	avdelingsledere	
enten	sagt	opp	eller	ønsket	seg	over	i	lærerstilling,	
mens	en	leder	har	vært	i	foreldrepermisjon	i	deler	
av	kalenderåret.		
Det	ble	tilsatt	ny	rektor	fra	1.	august	2024,	og	medio	
oktober	ble	det	tilsatt	to	avdelingsledere	som	
tiltrådte	i	2025.	
Skolen	hadde	et	merforbruk	på	kr	74	000	i	2024. 
Sammenliknet	med	2023	har	skolen	brukt	6,3	mill.	
kroner	mindre	i	2024,	som	blant	annet	skyldes	
fravær	og	vakanser	i	ledergruppen.
Rørvik	skole	hadde	et	fravær	på	9,1	%	i	2024.	
Ved	nærmere	undersøkelse	er	det	imidlertid	et	
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positivt	utviklingstrekk	som	er	verdt	å	kommentere.	
Fraværet	første	halvår	2024	var	på	11,3	%.	Fraværet	
andre	halvår	var	på	6,7	%.	Dette	tilsvarer	en	
reduksjon	på	ca	40	%.	Enheten	har	mål	for	fravær	på	
IA-plakaten,	og	kunne	feire	etter	3.	tertial.
De	mest	vanlige	avvikene	er	avvik	knyttet	til	vold	
og	trusler	samt	manglende	vikar	ved	fravær.	Avvik	
følges	opp	i	HMS-gruppa	i	de	månedlige	HMS-
møtene.

Ansvar	226	Kolvereid	skole
Det	har	vært	en	stabil	arbeidsstokk	året	2024.	Ved	
skolestart	høsten	endret	enheten	dagsrytmen	slik	at	
1.-10.trinn	har	samme	tidsplan	for	undervisning	og	
friminutt.	Dette	har	ført	til	at	en	har	større	mulighet	
for	at	ansatte	kan	gå	på	tvers	av	trinn.	Endringen	gir	
bedre	mulighet	for	å	utnytte	ansattes	kompetanse,	
samt	at	vikarer	går	på	tvers	av	trinn.
Nytt	uteområdet	til	barnetrinnet	har	vært	bra	for	
leik	og	samhandling	på	tvers	av	trinn.	
Det	jobbes	systematisk	med	utviklingsarbeid	som	
motivasjon,	inkluderende	praksis	og	tidlig	innsats.
Regnskapet	viser	et	mindreforbruk	på	omtrent	
1,8	mill.	kroner.	Skolen	har	forholdt	seg	lojalt	til	
kommunens	stramme	økonomi,	og	har	vært	nøktern	
i	forhold	til	vikarer,	innkjøp	og	generelt	forbruk.	
Samtidig	må	det	sies	at	det	ikke	alltid	har	latt	seg	
gjøre	å	få	tak	i	vikarer	ved	fravær.	
HMS-gruppa	jobber	systematisk	i	forhold	
til	kommunens	HMS-årshjul.	Vernerunder	

gjennomføres	i	henhold	til	HMS-plan.	I	tillegg	har	
vernerunder	vært	gjennomført	i	forhold	til	skolens	
innmeldte	avvik.
Sykefraværet	var	på	9,6%.	Dette	er	1,1%	høyere	
enn	i	2023,	og	1,2%	lavere	enn	skolens	mål	på	IA-
plakaten.	Det	er	det	langvarige	sykefraværet	som	er	
for	høyt,	og	dette	jobber	enheten	for	å	få	redusert.	
Ansatte	blir	kalt	inn	til	sykefraværssamtaler	i	
henhold	til	kommunens	rutinebeskrivelser.	

Ansvar	228	Nærøysundet	skole
Det	er	150	elever	ved	skolen	og	SFO	er	full	og	
har	venteliste.	Skolen	arbeider	systematisk	med	
inkluderende	opplæring	og	ser	på	hvordan	enheten	
kan	tilrettelegge	undervisningen	slik	at	behovet	for	
Individuell	tilrettelagt	undervisning	(ITO)	minker.	
Skolen	følger	plan	for	begynneropplæring	og	
intensiv	opplæring.	
Nærøysundet	har	redusert	ett	lærerårsverk	i	2024.	
Enheten	har	et	merforbruk	på	0,1	mill.	kroner,	som	
skyldes	økte	utgifter	til	skoleskyss	og	reduserte	
inntekter	på	SFO.	
Våren	2024	hadde	enheten	et	svært	lavt	sykefravær	
på	kun	1,9	%.	Dette	økte	litt	høsten	2024,	men		
skolen	klarte	likevel	å	holde	sykefraværet	på	3,8	%	
og	nådde	målet	om	et	sykefravær	på	under	4	%.	
Enheten	følger	plan	for	HMS	og	har	månedlige	HMS-
møter. 

Nytt uteområde ved 
Kolvereid skole sto klar 

ved skolestart høsten 
2024
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14.6		Barnevern
Barnevernstjenesten	i	Ytre	Namdal	har	i	2024	
fortsatt	implementeringen	av	spesialistmodellen,	
organisert	i	to	team:	ett	for	mottak	og	undersøkelse,	
og	ett	for	hjelpetiltak	og	omsorg.	Driften	har	
likevel	vært	utfordret	av	høy	turnover,	lav	
bemanning	og	fravær	i	nøkkelroller.	Vikarbruk	
er	ikke	vanlig	praksis,	men	det	har	vært	innleid	
konsulenter	i	ubesatte	stillinger.	Det	er	jobbet	
aktivt	med	å	stabilisere	organisasjonen	og	styrke	
lederkompetansen,	blant	annet	gjennom	deltakelse	
i	KS	sitt	lederutviklingsprogram	og	veiledning	fra	
Bufdir.	I	tillegg	deltar	tjenesten	i	Læringsnettverket	i	
Namdalen	for	å	fremme	regionalt	samarbeid. 
I	2024	mottok	barnevernstjenesten	i	Ytre	Namdal	
totalt	255	bekymringsmeldinger.	Dette	er	en	
nedgang	fra	325	meldinger	i	2023,	og	representerer	
en	reduksjon	på	70	meldinger.	Meldingsmengden	
omfattet	totalt	150	barn,	hvorav	flere	hadde	mottatt	
mer	enn	én	bekymringsmelding	i	løpet	av	året.	 
Ved	utgangen	av	2024	hadde	barnevernstjenesten	i	
Ytre	Namdal	totalt	106	barn	med	aktive	hjelpetiltak,	
hvorav	22	barn	var	under	omsorg.	Det	er	jobbet	
målrettet	med	å	styrke	gjenforeningsarbeidet,	
og	to	barn	ble	tilbakeført	til	biologiske	foreldre	
i	løpet	av	året.	I	tillegg	mottok	16	ungdommer	
ettervern.	Tjenesten	har	lagt	vekt	på	bærekraftig	
utnyttelse	av	fosterhjemsressurser	og	redusert	bruk	
av	institusjonsplasseringer.	Fokus	har	vært	å	sikre	
stabile	og	trygge	tiltak,	i	tråd	med	barnets	beste	og	
lovens	krav.

Tjenesten	har	hatt	et	sterkt	fokus	på	økonomistyring	
og	har	ingen	budsjettoverskridelser	i	2024.	Totalt	
viser	regnskapet	et	mindreforbruk	på	nærmere	 
3	millioner	kroner.	Dette	er	særlig	knyttet	til	
funksjon	25200	Barneverntiltak	utenfor	familien,	
hvor	mindreforbruket	er	på	nesten	5,2	millioner	
kroner.	Utgiftene	under	samme	funksjon	ble	
redusert	med	11,427	millioner	kroner	fra	2023	til	
2024,	når	en	ser	bort	fra	8	millioner	kroner	som	
var	knyttet	til	en	omstillingskompensasjon	fra	
disposisjonsfondet.	Dette	speiler	et	omfattende	
endrings-	og	effektiviseringsarbeid	innen	hele	
tjenesten,	og	spesielt	innen	tiltak/omsorgsteamet.	
Tjenesten	har	vektlagt	gjenforening,	lokal	oppfølging	

og	bruk	av	barns	nærmiljø	som	strategier	for	å	
unngå	unødvendige	plasseringer.	Parallelt	har	
ettervern	og	støtte	til	ungdom	i	overgang	til	
voksenlivet	vært	styrket.

Barnevernskontoret	(funksjon	24400)	har	hatt	et	
merforbruk,	hovedsakelig	på	grunn	av	innleie	av	
konsulenter	fra	Barnevernkompetanse	ved	langvarig	
fravær.	Likevel	har	det	vært	gjort	målrettede	tiltak	
for	å	få	kontroll	på	utgiftsnivået	som	blant	annet	
beskrives	i	årsrapporten	for	barneverntjenesten	som	
ble	behandlet	i	kommunestyret	i	mars	2025.

Totalt	legemeldt	sykefravær	er	på	10,9	%,	der	 
1	%	skyldes	korttidsfravær.	Tre	ansatte	har	vært	i	
svangerskapspermisjon	i	2024.	Ifølge	ansatte	skyldes	
ikke	fraværet	forhold	på	arbeidsplassen.	Rutiner	for	
oppfølging	og	avklaring	følges.	
HMS-møter	gjennomført	første	halvår,	redusert	i	
andre	halvår	grunnet	fravær	og	arbeidsmengde.	
Internkontrollen	er	under	utvikling	og	
styringsdokumenter	skal	etableres	i	2025.
Ledergruppen	er	med	i	et	lederutviklingsprogram	
gjennom	Statsforvalter	og	Agenda	Kaupang.
Tilsyn	fra	Statsforvalteren	på	mottak/undersøkelse	
ble	lukket	i	november	2024.
Deltakelse	i	nytt	landsomfattende	tilsyn	fra	
september	2024-	varer	ut	2026.

   

Helsestasjonstjenesten	har	i	driftsåret	2024	hatt	



Årsmelding 2024

Side	61

et	samlet	mindreforbruk	på	0,8	mill.	kroner	fordelt	
med	et	merforbruk	på	avdeling	Kolvereid	på	
0,15	mill.	kroner	,	et	mindreforbruk	på	1,1	mill.	
kroner	på	avdeling	Rørvik	og	et	merforbruk	på	
jordmortjenesten	på	0,1	mill.	kroner.

	Avviket	ved	begge	avdelinger	skyldes	fordeling	
av	fastlønnsressurser	i	forbindelse	med	interne	
rokkeringer	av	personal	og	vakanser	på	2,5	årsverk	
gjennom	store	deler	av	året.	Stillingene	har	vært	
forsøkt	utlyst	tre	ganger	gjennom	året.	Vakanser	
i	tjenesten	har	medført	at	helsestasjonstjenesten	
ikke	har	kunnet	vært	til	stede	ut	på	kommunens	
skoler	og	kun	har	måtte	prioritert	oppfølging	
av	veilederens	krav	til	aldersgruppen	0	–	5	år,	
drøftingsteam	og	vaksinasjon.	Rekruttering	av	
helsesykepleiere	har	vært,	og	er	svært	krevende,	
tjenesten	har	jobbet	svært	aktivt	med	rekruttering	
både	mot	utdanningsinstitusjoner	og	Udir	og	Hdir	
for	å	endre	kriterier	for	inntak	knyttet	til	å	prioritere	
kommuner	som	har	interne	kandidater	i	samarbeid	
med	kompetansesenteret	i	Namsos.	

Ønsket	er	at	kandidater	som	har	tilbud	om	fast	 
100	%	jobb	og	som	kommunen	støtter	med	
utdanning,	bør	prioriteres,	med	dette	har	foreløpig	
ikke	gitt	resultat.	Tjenesten	har	ved	utgangen	av	året	
tilsatt	sykepleiere	i	alle	ledige	årsverk	midlertidig,	
og	vil	med	full	bemanning	ta	opp	tilstedeværelse	på	
skolene	og	videregående	skoler	fra	første	mars	neste	
år.

Sykefraværet	i	tjenesten	var	på	14	%	i	2024,	men	
under	4	%	fra	oktober	og	ut	året.	Høyt	sykefravær	
sammen	med	ubesatte	stillinger,	innebærer	at	det	
har	vært	høy	arbeidsbelastning	på	ansatte	som	har	
stått	i	jobb.	

HMS	årshjul	følges	og	tjenesten	har	egen	HMS-	
gruppe.	

14.7		Helsestasjon

14.8  PPT
PPT	for	Ytre	Namdal	hjelper	barn	og	unge	som	
har	behov	for	særlig	tilrettelegging.	PPT	skal	også	
bistå	i	kompetanse-	og	organisasjonsutvikling	i	
barnehager	og	skoler.	Målet	er	at	de	som	trenger	
det	får	et	inkluderende,	likeverdig	og	tilpasset	
pedagogisk	tilbud.	

PPT	Ytre	Namdal	selger	også	PP	-	tjenester	
gjennom	egen	avtale	til	Leka	kommune.	Fra	 
1.	mars	2024	ble	tjenesten	lokalisert	i	Rørvik	rådhus	
sammen	med	administrasjonen	for	oppvekst	og	
familie,	med	totalt	5,2	årsverk.	PPT	nedbemannet	
med	110	%	stilling	i	løpet	av	første	vårhalvår.

	I	2024	hadde	PPT	et	merforbruk	på	0,7	mill.	
kroner	som	følge	av	for	lavt	budsjettert	fastlønn	
inkl.	sosiale	kostnader	på	0,4	mill.	kroner	og	ikke	
budsjetterte	husleiekostnader	på	0,28	mill.	kroner.

Sykefraværet	har	vært	på	9,4	%	grunnet	
langtidsfravær.

Tjenesten	gjennomfører	HMS-møter	i	henhold	til	
årshjul.		
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15.0	 	Kommunalområde	helse	og	velferd

Kommunedirektør

Leder
Fellestjenesten

Leder
HR

Pleie og
omsorg

Hjemmebaserte
tjenester

Rus og psykisk helse

Miljøtjenesten

Heldøgns
omsorg

Helse/legetjeneste

Utviklings- og 
kvalitetsrådgiver

Kommuneoverlege

Midlertidig organisering helse og velferd

Kommunalområde
 Regnskap 

2024
	Budsjett	inkl.	
endring 2024 		Avvik	2024 Regnskap 2023

3 Helse 323	729	715 303	458	604 20	271	096 297	265	959
300	Helse	og	velferd 1	633	823 4	371	688 -2	737	865 2	116	257
310 Brukerkontor og ressursstyring 5	297	163 5	534	017 -236	854 17	889	329
320 Helse og mestring 42 889 938 46	033	980 -3	144	037 62	429	336
330 Heldøgns omsorg 110	971	611 117	657	262 -6	685	657 107	963	995
340 Hjemmebaserte tjenester 75	750	335 69	884	925 5	865	402 63	198	816
350 Miljøtjenesten 47	202	931 38	635	299 8	567	630 33 214 304
360	Rus	og	psykisk	helse 39 983 914 21 341 433 18	642	477 10 453 922
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Helse	og	velferd	har	også	2024	levert	tjenester	
av	god	kvalitet	som	har	til	hensikt	å	forebygge	
sykdom,	fremme	helse,	mestring	og	bidra	til	en	
aktiv	og	meningsfull	tilværelse	for	kommunens	
innbyggere.

Tjenesten	har	i	2024	redusert	overkapasiteten	
ved	kommunens	sykehjem/institusjoner,	og	
på	den	måten	også	kunne	redusere	i	turnus.	
Dette	er	fremover	nødvendig	for	å	kunne	dreie	
ressursbruken,	og	være	bedre	rustet	til	å	møte	
økningen	i	etterspørselen	etter	tilbud	og	tjenester	
spesielt	mot	hjemmetjenester.	I	hjemmebaserte	
tjenester	observeres	en	trend	hvor	innbyggere	
bor	lengre	i	sine	egne	boliger	og	mottar	
hjemmetjenester	før	de	har	behov	for	høyere	nivå	
av	omsorg.

Også	innen	rus	og	psykisk	helse	merkes	en	økning	
i	antall	«lavterskel»	henvendelser.	For	å	kunne	
imøtekomme	denne	økte	etterspørselen,	har	
en	strategi	vært	å	dreie	flere	av	tjenestene	fra	
individuelle	til	gruppebaserte	tjenester	og	kurs.

Beleggsprosenten	ved	sykehjemmene	ligger	på	
93%,	hvilket	i	all	hovedsak	muliggjør	mottak	av	
pasienter	uten	ventelister	for	institusjonsplasser.	

Rørvik	aktivitetshus	har	etablert	seg	som	et	sentralt	
møtested	for	hjemmeboende	innbyggere	fra	18	
år	og	oppover.	Forskjellige	aktiviteter	og	tjenester	
tilbys	her	av	frivillige	lag	og	organisasjoner.	Dagtilbud	
fra	miljøtjenesten	har	også	tilhold	i	aktivitetshuset,	
hvor	brukere	fra	både	Kolvereid	og	Rørvik	samles	til	
felles	aktiviteter.

De	fleste	kommuner	har	utfordringer	knyttet	til	
rekruttering	av	fagpersonell,	spesielt	sykepleiere	
og	leger.	Det	er	i	Nærøysund	jobbet	godt	med	
rekruttering	innenfor	tjenestene,	og	behov	og	
kostnader	tilknyttet	innleie	av	helsepersonell	er	
kraftig	redusert	fra	2023	til	2024.	

Det	jobbes	kontinuerlig	med	å	fremme	en	
heltidskultur	og	tjenestestyrt	bemanning,	hvor	
ansatte	i	stor	grad	involveres	i	planleggingen	
av	sin	arbeidstid	gjennom	aktiv	medvirkning	i	
årsplanleggingen.

Sykefravær

Kommunalområdet	har	i	2024	et	sykefravær	
på	totalt	11,5%,	hvorav	langtidsfraværet	utgjør	
det	alt	vesentlige	på	9,6%.	Sammenlignet	med	
2023	viser	sykefraværet	samlet	en	økning	
på	1,9%.	Det	arbeides	aktivt	med	oppfølging	
av	avklaring	av	sykemeldte,	og	man	har	fått	
bistand	fra	blant	andre	Arbeidslivssenteret	og	
bedriftshelsetjenesten	i	dette	arbeidet.

Kompetanse

Rekruttere	og	beholde	kompetente	ansatte	er	svært	
viktig.	Medvirkning	og	medbestemmelse	er	vesentlig	
for	å	sikre	faglig	utvikling	av	tjenestene.	Krav	til	
tjenestene	gjør	det	nødvendig	å	heve	den	generelle	
kompetansen.	Kompetansekrav	ved	nyansettelser	
vurderes.

Tiltaksdel	i	Kompetanseplan	oppdateres	årlig.	Det	
legges	til	rette	for	opplæring	og	videreutdanning	
i	henhold	til	enhetenes	prioriterte	videre-	og	
etterutdanninger	/intern	opplæring/e-læring.

Avdelings-	og	enhetslederne	har	deltatt	på	4	årig	
deltidsstudium	«Lederutdanning	helse	og	omsorg»	
(oppstart	høsten	2021),	som	ble	fullført	i	mars	
2025.	Helselederutdanningen	er	støttet	av	KS	og	
Statsforvalteren.



Omstilling

Statistikken	viser	at	vi	blir	flere	eldre	og	færre	
yrkesaktive	i	årene	fremover,	noe	som	vil	medføre	
at	kommunene	må	se	på	hvordan	man	kan	løse	
oppgavene	til	det	beste	for	brukerne	med	mindre	
ressurser.	Det	blir	da	viktig	å	kunne	møte	og	løse	
behovet	for	helsetjenester	på	laveste	mulig	nivå	i	
omsorgstrappa.	Det	er	også	en	økonomisk	gevinst	
i	å	yte	tjenester	på	laveste	nivå.	Dette	jobbes	det	
med	gjennom	prosjektet	«Dreining	fra	institusjon	til	
heldøgns	omsorg».	

Man	har	innen	helse	allerede	tatt	i	bruk	
velferdsteknologi	på	flere	områder,	og	det	blir	
også	fremover	viktig	å	finne	rom	for	å	ta	i	bruk	ny	
velferdsteknologi	og	digitale	hjelpemidler	som	kan	
frigjøre	ressurser	til	andre	oppgaver.

Kommunen	har	i	2024	gått	inn	i	læringsnettverket	
TØRN,	hvor	man	blant	annet	skal	hjelpe	tjenestene	
med	å	prioritere	sine	valg,	slik	at	oppgaver	blir	
mer	kompetansestyrt	og	man	får	utnyttet	den	
helsefaglige	kompetansen	mest	mulig	effektivt.		

Innenfor	Rus/psykiske	helse	og	Miljøtjenesten	har	
man	i	2024	fått	felles	enhetsleder.	Det	skal	i	2025	
avklares	hvordan	man	kan	samle/organisere	og	løse	
oppgavene	innenfor	rus	og	miljøtjenesten	på	en	
driftsmessig	effektiv	og	kostnadsbesparende	måte.

Økonomi

Det	var	i	opprinnelig	budsjettramme	lagt	
til	grunn	et	omstillingsbehov	i	drift	på	
66	mill.	kroner	innenfor	kommunalområde	
Helse	og	velferd.	Til	tross	for	innsparinger	
og	en	nøktern	drift	ved	alle	enheter,	viser	
regnskapet	viser	et	samlet	merforbruk	på	
20,3	mill.	kroner	ved	utgangen	av	2024.	Dette	
skyldes	i	all	hovedsak	reduksjon	i	refusjon	for	
ressurskrevende	tjenester	på	ca.	40	mill.	kroner	
i	2024	i	forhold	til	budsjett.	Lavere	refusjon	
skyldes	i	hovedsak	omlegging	av	modell	for	
beregning	av	refusjon	ressurskrevende	tjenester	
samtidig	som	færre	brukere	kommer	over	
innslagspunktet	for	refusjon.	Prognoser	viser	
at	man	trolig	vil	ligge	på	dette	nivået	også	
fremover,	med	dages	brukere	og	regelverk.	
Kommunen	har	i	2024	anskaffet	programmet	
«Helserefusjon»	fra	Visma	Momentum,	
som	er	et	eget	program	for	beregning	
og	dokumentasjon	av	refusjonskrav	for	
ressurskrevende	tjenester.	Dette	som	følge	av	de	
rapporter	og	innstramninger	som	har	kommet	
fra	både	Riksrevisjon	og	Helsedirektoratet	de	
siste to årene.

Det	ligger	innenfor	kommunalområdet	
budsjettert	et	innsparingskrav	i	lønn	på	19,5	
mill.	kroner	i	revidert	budsjett	for	2024.	
Regnskapet	for	lønn	og	sosiale	utgifter	viser	
et	mindreforbruk	på	13,2	mill.	kroner	i	2024	
hensyntatt	refusjon	av	syke-	og	fødselspenger.	

Regnskapet	viser	at	det	i	2024	er	gjennomført	
vesentlig	omstilling	og	innsparinger	innenfor	
kommunalområdet,	til	tross	for	at	man	ikke	har	
klart	å	ta	inn	hele	omstillingsbehovet	på	ett	år.
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15.2 Helse og mestring
Hovedmål	for	avdelingen	er	å	fremme	helse	og	
mestring	og	forebygge	sykdom	samt	å	utjevne	
sosiale	ulikheter.	Vi	ønsker	å	ha	aktive	innbyggere	
som	klarer	seg	mest	mulig	gjennom	hele	livet.	
Motivere	innbyggerne	til	å	ta	vare	på	seg	selv	og	
skape	gode	relasjoner.	

Det	ble	i	2024	gjennomført	organisatoriske	
endringer	i	enheten.	Bevilgningen	til	Friskliv	
ble	i	budsjettbehandlingen	for	2024	overført	til	
oppvekst	og	familie.	Høsten	2024	ble	ansvaret	
for	organisering	av	frisklivstilbudet	i	kommunen	
overført	til	hjemmebaserte	tjenester.	Med	
virkning	fra	november	ble	fysioterapi,	ergoterapi	
og	hverdagsmestring	overført	til	hjemmebaserte	
tjenester.	

Økonomi

Regnskapet	viser	et	mindreforbruk	på	3,1	mill.	
kroner.	Dette	skyldes	i	hovedsak	et	kontinuerlig	
fokus	kostnadskontroll	gjennom	året,	vakanser	
i	stillinger,	redusert	tilbud	og	restrektiv	bruk	
av	innleie.	Regnskapet	viser	også	merinntekt	
på	pasientrettet	arbeid	som	brukerbetaling	og	
refusjoner	fra	Helfo	sett	opp	mot	budsjett.

Sykefravær

Det	har	vært	en	økning	i	sykefraværet	totalt	på	2%	
fra	2023.	I	2024	var	det	et	totalt	fravær	i	enheten	
på	8,8	%.	Korttidsfraværet	har	holdt	seg	stabilt	lavt	
(1,4	%),	mens	langtidsfraværet		økte	fra	5,4	%	i	2023	
til	7,4	%	i	2024.	

Aktivitør
Rørvik	aktivitetshus	er	en	møteplass	for	
hjemmeboende	i	Nærøysund	kommune.
Vårt	samarbeid	med	frivilligheten	fungerer	slik	
at	de	skaper	aktivitet	til	innbyggerne	mot	at	de	
bruker	våre	lokaler	gratis.	Frivillige	lag	og	foreninger	
åpner	opp	sine	tilbud,	men	er	også	med	på	andre	
aktiviteter	i	samarbeid	med	aktivitøren.	2024	har	
vært	ett	år	med	godt	besøk.	Aktivitetsleder	har	
vært	sykemeldt	siden	september	og	det	gjenspeiler	
noe	lavere	aktivitet	for	siste	kvartal.	Juni-juli	og	
august	er	måneder	med	redusert	aktivitet,	men	
til	tross	for	det	har	vi	hatt	10	727	besøkende	som	
har	deltatt	på	huset	sine	åpne	arrangementer.	
Dette	viser	at	Rørvik	aktivitetshus	har	blitt	en	
viktig	møteplass	for	mange	på	kort	tid.	Nærøysund	
kommune	benytter	også	lokalene	til	møter/kurs	
samt	at	skolene	i	Nærøysund	låner	lokaler.	

Aktiviteter:	Mandagskaffe,	tirsdagsmiddag,	kar-
kaffe,	andakt,	strikke-kaffe,	bridge,	spillkvelder	
og	turneringer,	korøvelse,	torsdagsmiddag,	
torsdagstrall,	hyggekvelder,	åpne	temamøter,	
ludoturneringer,	DKSs	arrangementer,	ulike	
håndverkskurs,	sy-treff,	norskkurs	for	ukrainere	
over	55	år,	generasjonssang	og	generasjonslekene,	
barnehage-	og	skolebesøk,	bingo,	hyggekvelder,	
konserter,	allsangstunder,	gjenstandsfortellinger,	
humorkaffe,	mulighet	for	å	møte	likemanspersoner	
fra	ulike	lag	og	foreninger,	frisør	og	fotpleie.	

Tilbudene	er	ikke	statiske,	og	det	blir	iverksatt	
aktiviteter	etter	ønsker	fra	innbyggerne	og	
brukerne.	De	som	benytter	seg	av	tilbudene	er	i	
aldersgruppen	18-90	år.	
Tilbudet	gis	i	samarbeid	med	miljøtjenesten	og	
rus-	og	psykiatritjenesten.	Fellesnevneren	for	å	få	
til	aktivitet	og	arrangement	for	hjemmeboende	og	
brukerne	ved	institusjon-	og	omsorgsboligene,	er	
god	samhandling	med	frivilligheten	i	Nærøysund	
kommune. 
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Dagtilbud	for	demente	

Tilbudet	er	lokalisert	på	Kolvereid	og	gis	til	
hjemmeboende	personer	med	demens.	Her	får	
mennesker	mulighet	til	å	møtes	sosialt	og	utføre	
aktiviteter	de	liker	å	holde	på	med	og	bli	en	del	av	et	
sosialt	fellesskap.	Det	legges	stor	vekt	på	brukerens	
ressurser,	ønsker	og	interesser.	Dette	for	at	bruker	
skal	få	opprettholde	sin	selvstendighet	så	lenge	
som	mulig.	I	tillegg	kan	tilbudet	gi	avlastning	for	
pårørende.	

Eksempler	på	aktiviteter:	Samles	for	å	lese	aviser	og	
snakke	om	dagens	nyheter	over	en	kopp	kaffe.	Faste	
generasjonsbesøk	av	barnehagen.	Brettspill,	yatzy,	
quiz	og	kortspill.	Trim,	musikk,	sang	og	dans	eller	
annen	form	for	bevegelse. Turer	og	uteaktiviteter	
i	nærområdet	og	bruk	av	sansehagen.	Utflukter	
med	besøk	på	konsert	og	utstillinger. Kunst-	og	
håndverkspregete	aktiviteter	som	maling,	strikking,	
knyting	og	snekring. Matlaging	og	baking	med	felles	
måltid	etterpå. Såing	av	frø	og	planting	i	potter.	

Sentret	har	totalt	9	plasser	og	er	åpent	2	dager	pr	
uke.	Det	gis	tilbud	om	2	måltider	i	løpet	av	dagen	
frokost	og	middag	samt	kaffe.	Transport	til	og	fra	
sentret	utføres	i	samarbeid	med	demensforeningen.	
Kommunen	dekker	all	utgift	til	transport,	mens	det	
er	frivillige	som	kjører	og	benytter	egne	biler.	

Fysioterapi 

Fra	årsskiftet	hadde	kommunal	fysioterapi	en	samlet	
ressurs	på	4,5	årsverk	inkludert	fysioterapeut	i	
turnus.	Tilbudet	ble	gitt	ut	fra	en	prioriteringsnøkkel,	
basert	på	mål	for	tjenesten.	Det	ble	jobbet	målrettet	
inn	mot	hjemmeboende	og	institusjoner	og	barn/
unge	på	helsestasjonene,	i	barnehager,	skoler	og	
hjemme.

I	perioden	mai	–	september	var	tjeneste	delvis	
underbemannet.	Fra	utgangen	av	september	ble	
det	leid	inn	vikar	slik	at	en	da	var	oppe	i	2,5	årsverk	
kommunal	fysioterapi.	Bemanningsreduksjonen	
medførte	økt	ventetid,	noe	som	går	utover	tilbudet	
til	hjemmeboende	inkludert	hverdagsrehabilitering	

(30	%	fysioterapiressurs	tilknyttet	
hverdagsmestringsteamet).	Redusert	bemanning	
medførte	også	konsekvenser	for	oppfølging	av	barn	
og	unge.	Alle	forebyggende	tiltak	og	treningsgrupper	
ble	pauset.

Kommunal	fysioterapi	for	barn	og	unge	hadde	i	2024	
87	nye	pasienter	og	gjennomført	497	konsultasjoner.	
I	tillegg	ble	det	gitt	tilbud	til	184	barn	i	4	måneders	
eller	18	måneders	gruppe	på	helsestasjonen.	
Henvisningene	kommer	fra	hele	kommunen.	

Kommunal	fysioterapi	for	voksne/eldre	hadde	
i	overkant	av	1	300	konsultasjoner	fordelt	på	i	
overkant	av	300	nye	pasienter.	Dette	inkluderer	
hjemmeboende,	institusjonspasienter	og	
hverdagsrehabilitering.	Det	ble	gjennomført	
forebyggende	treningsgruppe	frem	til	mai	med	
totalt	40	gruppetimer.	Det	er	også	gitt	oppfølging	til	
kvinner	i	svangerskap.	

Totalt	hadde	kommunal	fysioterapi,	inkludert	
fysioterapeut	i	turnus	og	avdelingsleder,	tilsammen	
ca.	570	henvisninger,	hvorav	omtrent	200	var	
i	gruppe	og	det	ble	gjennomført	over	1	800	
individuelle	konsultasjoner.	Sammenlignet	med	
2023,	hadde	tjenesten	omtrent	like	mange	henviste	
pasienter,	men	færre	konsultasjoner.	

Nærøysund	kommune	har	7	avtalefysioterapeuter	
fordelt	på	6	årsverk,	med	20	%	permisjon	gjennom	
hele	året	på	den	ene	fysioterapeuten.	I	praksis	vil	
det	si	5,8	årsverk	avtalefysioterapi.	Dette	har	vært	
stabilt	de	siste	årene.	

Avtalefysioterapeutene	behandlet	970	pasienter	og	
gjennomførte	i	overkant	av	9	300	konsultasjoner	
i	2024.	Konsultasjonene	var	jevnt	fordelt	mellom	
instituttene	i	Rørvik	og	Sentrum	Campus	på	
Kolvereid.	Tallene	viser	en	liten	økning	på	ca.	40	
pasienter	sammenlignet	med	2023,	mens	det	ble	
gitt	nesten	200	færre	konsultasjoner.	Det	er	flere	
kvinner	enn	menn	som	har	fått	fysioterapi,	og	de	
fleste	pasientene	er	i	yrkesaktiv	alder	mellom	19	
og	67	år.	De	pasientene	som	har	pri	1	kommer	inn	
kjapt	innen	1-2	uker,	mens	det	er	inntil	6	mnd.	
ventetid	for	andre	grupper.	Ved	sykemelding	eller	
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ved	fare	for	sykemelding,	vurderes	det	høyrere	
prioritet	på	venteliste	for	rask	avklaring.	Diagnoser	
som	behandles	er	i	hovedsak	ortopediske	muskel-	
og	skjelettlidelser	inkludert	pre-	og	postoperativ	
behandling.	I	tillegg	behandles	det	pasienter	med	
nevrologiske	tilstander,	kronikere	og	generell	
smerteproblematikk,	revmatiske	lidelser,	hjerte-/
karsykdommer,	utmattelse	og	ME.	

Diagnosene	som	avtalefysioterapeuter	følger	opp,	
holder	seg	ganske	stabilt,	men	det	antydes	en	
økning	i	utmattelsesproblematikk,	sammensatt	
problematikk	og	muskel-/skjelettproblematikk	som	
kan	være	relatert	til	skjermbruk.	

Ergoterapi

Tjenesten	har	hatt	en	stabil	bemanning	(2,8	
årsverk)	siden	2022.	Ett	årsverk	jobber	i	
hovedsak	med	barn/unge.	Ergoterapeutene	
hadde	i	2024	totalt	253	henvisninger	på	nye	
pasienter	hvorav	28	er	nye	barn/unge.	Det	tilkom	
49	henvendelser	på	nye	problemstillinger	på	
allerede	igangsatte	tiltak	for	barn/unge	som	
har	behov	for	langvarig	oppfølging.	Det	har	blitt	
gjennomført	til	sammen	955	konsultasjoner	med	
ergoterapeut	til	hjemmeboende,	på	institusjon,	
hverdagsmestringsteam	og	barnehager/skoler.	240	
av	konsultasjonene	er	med	barn	og	unge.	Dette	er	
en	dobling	fra	2023.	Antall	nyhenviste	til	ergoterapi	
har	gått	ned	sammenlignet	med	2023,	men	antall	
konsultasjoner	har	økt	med	155.	

Det	ble	sendt	inn	385	hjelpemiddelsøknader	
i	2024	noe	som	er	en	liten	økning	fra	2023,	
hvorav	mesteparten	er	fra	ergoterapeutene,	
men	også	sykepleier	i	hverdagsmestringsteam	og	
fysioterapeutene	har	søkt	ut	hjelpemidler.	

Behovet	for	ergoterapi	har	i	de	senere	år	økt	i	takt	
med	at	flere	skal	bo	hjemme	lenger	og	dette	krever	
økt	tilrettelegging	og	økt	behov	for	hjelpemidler.	
I	tillegg	så	utvikles	det	stadig	nye	hjelpemidler	og	
det	er	et	økende	fokus	på	velferdsteknologiske	
løsninger.	Dette	krever	mer	kartlegging	og	
opplæring.	

Hverdagsmestring

Tjenesten	tilbyr	hverdagsrehabilitering	til	alle	som	
kan	ha	nytte	av	tilbudet.	Første	halvår	ble	driftet	
med	en	stabil	bemanning	i	form	av	90	%	sykepleier,	
100	%	fysioterapeut	og	100	%	ergoterapeut	
fordelt	på	5	ansatte.	I	andre	halvår	har	teamet	i	
perioder	vært	uten	fysioterapeut.	Det	ble	henvist	
78	nye	brukere	til	hverdagsrehabilitering	2024,	og	
gjennomført	ca.	700	konsultasjoner.	Sammenlignet	
med	2023	var	det	en	økning	av	antall	henvisninger	
mens	antall	konsultasjoner	ble	resusert.	Dette	må	
sees	i	sammenheng	med	en	lang	periode	uten	eller	
med	svært	redusert	fysioterapiressurs.	

Gjennom	høsten	2024	økte	fokuset	på	at	
hverdagsmestringsteamet	skulle	ta	inn	til	flest	mulig	
brukere	med	mål	om	økt	selvstendighet,	mulighet	
for	å	bo	i	eget	hjem	og	utsettelse	av	andre	tjenester.	
Det	er	behov	for	at	tjenesten	benyttes	mer	for	flere	
brukere	i	kommunen.	Det	er	et	mål	at	alle	enheter	
skal	jobbe	ut	fra	tankesettet	hverdagsmestring.	Ved	
utgangen	av	året	sto	det	8	brukere	på	venteliste	til	
hverdagsrehabilitering.	

Diagnosegrupper	som	det	jobbes	med	er	brukere	
som	har	behov	for	kartlegginger	og	tilpasninger	i	
hjemmet,	et	hjelpemiddelbehov,	behov	for	trening	
på	aktiviteter	i	dagliglivet,	trenger	fallforebyggende	
tiltak	eller	har	behov	for	en	funksjonsvurdering	
med	bakgrunn	i	funksjonsfall	eller	redusert	
almenntilstand,	har	lungesykdommer,	nevrologiske	
tilstander,	ortopediske	problemstillinger	eller	
smerteproblematikk	som	trenger	oppfølging.	
Henvisningene	kommer	fra	andre	kommunal	
tjenester,	fra	sykehus	og	fra	brukere	eller	
pårørende.	
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Samarbeid

For	både	kommunale	fysioterapeuter,	
ergoterapeuter	og	sykepleier	i	
hverdagsmestringsteam	brukes	det	mye	tid	på	
samarbeidsmøter	og	annen	kommunikasjon	
knyttet	til	brukerne.	Det	ble	registrert	1	630	møter,	
telefonsamtaler	og	annet	som	omhandler	pasienter,	
noe	som	nok	er	en	underrapportering.	I	tillegg	
deltar	de	ansatte	på	faste	tverrfaglige	møter	med	
blant	annet	hjemmesykepleien,	institusjonene	
og	brukerkontor	samt	inntaksmøter	og	interne	
veiledningsmøter.	

Friskliv:

Begge	frisklivsveiledere	gikk	ut	i	permisjon	i	februar.	
På	bakgrunn	av	kommunestyrets	budsjettvedtak	
ble	det	ikke	leid	inn	vikarar.	Kommunestyret	vedtok	
høsten	2024	at	frisklivstilbudet	skulle	opphøre	i	
gjeldende	organisering.	Ansvaret	for	koordinering	
av	kommunens	frisklivstilbud	ble	overført	til	
hjemmbaserte	tjenester.	

Legetjenesten

Legetjeneste	ytes	i	flere	tjenester	i	kommunen.	
På	begge	Helsestasjonene	er	det	lege	til	stede	ca.	
1	dag	hver	andre	uke.	Dette	utgjør	20%	stilling.	
Helsestasjon	for	ungdom	er	et	tilbud	som	gis	på	
Rørvik.	Tilbudet	gis	etter	skoletid	1,5	time	hver	
andre	uke	med	lege	til	stede.	NBBS	og	Rørvik	
sykestue	benytter	100	%	stilling	som	sykehjemslege.	
I	tillegg	benyttes	legevakten	på	kveld/natt	og	
helg.	Det	er	ikke	mulig	å	ta	ut	rapporter	fra	
tjenestens	fagsystem	som	viser	en	oversikt	på	antall	
konsultasjoner.	Regnskapet	viser	en	økt	inntekt	
på	pasientrettet	arbeid	som	brukerbetaling	og	
refusjoner	fra	Helfo.	Legevakt	betjenes	med	leger	
fra	begge	kontorene.

Legekontoret	på	Rørvik:	

Det	har	vært	mye	fravær	både	blant	hjelpepersonell	
og	leger	på	grunn	av	permisjoner,	sykdom	samt	
ubesatte	fastlege	hjemler.		LIS1	stilling	har	stått	
ubesatt	på	vårhalvåret	og	ble	ikke	besatt	før	
september.	Det	ble	kjøpt	legetjenester	gjennom	
vikarfirma	for	5,1	mill.	kroner	Innleie	har	vært	
nødvendig	for	å	kunne	gi	innbyggerne	en	forsvarlig	
helsehjelp.	

Legekontoret	på	Kolvereid:

Også	ved	dette	kontoret	har	det	vært	bruk	av	
vikarfirma	for	å	få	besatt	ledige	fastlege	hjemler	
med	til	sammen	2,9	mill.	kroner.	

Det	brukes	mye	tid	på	samarbeidsmøter	mellom	
kontorene	samt	andre	avdelinger	f.eks	NAV	og	
ambulansetjenesten,	samt	kommunikasjon	knyttet	
til	brukerne	f.eks.	PLO	meldinger,	telefonsamtaler	og	
annen	kommunikasjon	som	omhandler	pasienter.	
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15.3  Heldøgns omsorg
Nærøysund	kommune	hadde	ved	utgangen	av	2024	
til	sammen	74	sykehjemsplasser,	hvorav	32	plasser	
på	Nærøy	bo-	og	behandlingssenter	(NBBS)	og	42	
plasser	på	Rørvik	sykestue.	
Institusjonene	har	ansvar	for	å	dekke	følgende	
funksjoner:	

• akutt	sykdom/	korttidsopphold	og	
avlastning

• tung	og	komplisert	pleie	over	lang	tid
• terminal	pleie	(pleie	til	døende	

pasienter)	
• behandling	etter	utskriving	fra	sykehus	

og	rehabilitering	
• vedlikehold	av	pasienters	funksjon	og	

tilpasning	av	tekniske	hjelpemidler
• Det	er	i	dag	demensavdelinger	

både	på	Kolvereid	og	Rørvik,	men	
demensavdelingen	vil	fremover	fases	
over	til	og	driftes	ved	NBBS	på	Kolvereid. 

Det	har	i	løpet	av	2024	vært	noen	organisatoriske	
endringer.	Kjøkkentjenesten	og	Ressurssenteret	
ble	organisert	i	tjenesten	fra	1.	mai.	Kjøkkenene	på	
Kolvereid	og	Rørvik	har	fått	felles	leder	

Tjenesten	vil	fremover	være	en	del	av,	og	jobbe	
med	blant	annet	prosjekt	dreining	fra	institusjon	
til	heldøgns	omsorg.	Dette	vil	være	som	et	ledd	i	å	
kunne	være	bedre	rustet	til	å	møte	utfordringsbilde	
som	er	tegnet	i	årene	fremover,	hvor	det	stadig	blir	
flere	eldre,	og	færre	i	jobb.

Sykehjemmene	har	som	mål	å	bidra	til	at	
den	enkelte	får	mulighet	til	å	ha	en	aktiv	
og	meningsfylt	tilværelse	i	fellesskap	med	
andre.	Vi	har	et	klart	mål	for	pleien,	som	er	
å	yte	hjelp	til	selvhjelp.	Vi	ønsker	å	skape	et	
aktivt	behandlingsmiljø,	og	at	beboerne	skal	
ha	en	smertefri	og	trygg	tilværelse.	Med	et	
kompetent	og	dedikert	personale	fortsetter	
arbeidet	med	å	tilby	trygg,	verdig	og	helhetlig	
omsorg	for	våre	beboere.
Trivselsagentene	har	hovedsakelig	sine	
arbeidsoppgaver	innen	ernæring	og	aktivitet.	
Det	avlaster	helsefagarbeidere	og	sykepleiere	
slik	at	de	får	bruke	sin	kompetanse	på	
helsefaglige	oppgaver.	
Før	utgangen	av	2024	startet	vi	med	TØRN,	
som	er	et	læringsnettverk,	og	det	vil	være	med	
på	å	hjelpe	tjenestene	til	å	prioritere	oppgaver	
slik	at	det	blir	mer	kompetansestyrt.	
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Beleggsprosenten	har	vært	på	93	%	gjennom	
året.	Avlastningsoppholdene	svinger	litt,	og	
er	litt	opp	fra	i	fjor,	og	nesten	det	samme	
som	i	2022.	Ø-hjelpsopphold	svinger	også	
litt,	men	det	har	vært	113	opphold	i	fjor.	
Antall	langtidsopphold	har	gått	litt	ned	og	
korttidsopphold	har	økt.	Det	er	en	positiv	
trend	og	ønsket	utvikling	fremover,	sett	i	
sammenheng	med	prosjektet	dreining	fra	
institusjon	til	heldøgns	omsorg.	
Aldersspredningen	på	pasientene	har	vært	
fra	58	år	til	99	år.	I	2024	har	det	vært	11	døgn	
«overliggere»	i	helseforetaket,	mot	7	døgn	
i	2023.	Overliggerne	sparer	kommunen	for	
kostnader	sammenlignet	med	å	skulle	øke	
egen	bemanning/kapasitet	og	kompetanse	til	

å	være	rustet	til	å	ta	imot	disse.	Det	har	vært	
815	inn-	og	utskrivninger	fra	sykehjemmene.	
Sykefravær
Det	er	forsøkt	ulike	turnuser	for	å	øke	kontinuiteten	
og	kvaliteten,	samt	redusere	sykefraværet.	
Tjenesten	har	ikke	lyktes	med	å	få	turnusordningen	
bærekraftig.

Sykefraværet	har	vært	høyt,	et	gjennomsnitt	på	
13,5	%	gjennom	året.	Sykefraværsoppfølging	fra	
ledere,	BHT	og	oppfølging	gjennom	NAV	har	så	
langt	ikke	ført	til	lavere	sykefravær,	men	sykefravær	
har	kontinuerlig	fokus	og	oppfølging	innenfor	
tjenesten.

Rapport hentet fra KOSTRA: Utgifter per oppholdsdøgn i institusjon i Nærøysund 
ligger litt over landet uten Oslo og Trøndelag, og lavere enn kostragruppe 3. 
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Rapport hentet fra KOSTRA: Nærøysund har i 2024 en dekningsgrad på sykehjemsplasser på 
8,1 prosent av andelen innbyggere som er 80 år og eldre. Det er litt mindre enn landet uten 

Oslo og Trøndelag, og mer enn Kostragruppe 3.

Økonomi
Enheten	har	et	samlet	mindreforbruk	på	6,8	
mill.	kroner.	Dette	skyldes	i	hovedsak	vakanser,	
pausing	av	rom	og	merinntekt	brukerbetaling.	
Samling	av	de	pausede	rommene	har	gitt	rom	
for	reduksjon	i	bemanning.	Det	ligger	budsjettert	
et	innsparingskrav	i	lønn	på	7,8	mill.	kroner.	
Mindreforbruk	på	fastlønn	utgjør	alene	6,8	mill.	
kroner.

Sykepengerefusjoner	har	gitt	en	merinntekt	4,1	mill.	
kroner	utover	budsjett.	Det	er	i	2024	foretatt	innleie	
av	sykepleiere	fra	byrå	med	til	sammen	2,2	mill.	
kroner.	Det	har	ikke	vært	budsjettert	med	innleie,	
men	det	har	vært	nødvendig	i	sommer	på	grunn	
av	ferieavvikling,	og	på	slutten	av	året	som	følge	
av	vakanser	og	sykefravær	for	å	ha	en	forsvarlig	
bemanning/drift.		
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15.4  Hjemmebaserte tjenester
Enheten	har	hatt	høyt	fokus	på	tjenestestyrt	
bemanning	for	å	sikre	riktig	og	nok	kompetanse	
til	enhver	tid	gjennom	døgnet.	Det	benyttes	
utvalgt	kompetanse	på	tvers	av	avdelingene	i	hele	
tjenesten	ut	ifra	behov	og	fravær.

Tjenesten	har	jobbet	godt	med	å	gi	gode	tjenester	
med	høy	kvalitet,	det	er	derfor	et	godt	samarbeid	
mellom	avdelingene	for	utlån	av	ressurspersoner	
slik	at	vi	ivaretar	behovet	tjenestemottagere	har,	
uavhengig	av	hvilken	avdeling	de	tilhører.

Hjemmetjenesten	har	i	2024	merket	
innstramninger	og	en	lavere	rekruttering	av	
kompetanse	som	etter	hvert	har	medført	et	press	
på	tjenesten	og	de	ansatte.	Selv	om	tjenesten	har	
jobbet	godt	med	turnus-	og	bemanningsplanlegging	
i	2024,	har	slitasjen	og	belastningen	på	ansatte	

økt.	Dette	har	resultert	i	at	sykefraværet	i	perioder	
har	vært	høyt,	og	det	har	til	tider	vært	utfordrende	
med	tanke	på	å	ha	flere	kontinuitetsbærere	i	
avdelingene.		Avdelingslederne	har	sammen	
med	sine	ansatte	jobbet	godt	med	å	planlegge	
tjenestestyrt	etter	aktiviteten	i	avdelingen.	

Det	er	i	løpet	av	2024	gjennomført	organisatoriske	
endringer.	Brukerkontor	og	Koordinerende	enhet	
ble	organisert	i	tjenesten	fra	1.	mai.	Fysio-/
ergoterapeuttjenesten	ble	organisert	under	
Hjemmetjenesten	fra	1.	november.	Alle	disse	
funksjonene	er	direkte	underlagt	enhetsleder.	

Tjenesten har i løpet av året hatt en økning av helsehjelp i hjemmet med brukere som har sammensatt 
sykdomsbilde. Dette krever at det er nok kompetanse i avdelingene for å ivareta kvaliteten på tjenesten.
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Trenden	for	helsetjenester	i	hjemmet	har	
vært	økende	over	de	siste	årene,	det	er	andel	
tjenestemottakere	under	80	år	som	har	økt.	
Økningen	er	sammensatt,	men	i	hovedsak	er	det	
demens	og	kreftdiagnoser	som	utgjør	økningen.

Kreftkoordinatoren	har	fulgt	opp	60	brukere,	
med	ulike	oppfølgingsbehov.	I	gjennomsnitt	har	
kreftkoordinator	hatt	oppfølging/kontakt	med	
gjennomsnittlig	13	ulike	pasienter	hver	måned	i	
løpet	av	året.	Kreftkoordinatoren	har	tett	tverrfaglig	
samarbeid	med	de	andre	enhetene.	Statistikken	fra	
kreftregistret	viser	en	svak	økning	i	antall	tilfeller	
med	nye	kreftdiagnoser.	

Til	tross	for	de	utfordringene	har	tjenesten	
gjennomført	flere	prosjekter	som	har	vært	med	å	
styrke	ansattes	kompetanse.	

Kreftkoordinatoren	er	også	en	pådriver	for	
prosjekter	og	faglig	utvikling,	med	fokus	på	
lindrende	behandling	og	omsorg	ved	livets	slutt. 

I	2024	startet	prosjektet	med	innføring	av	palliativ	
plan.	Dette	er	i	samarbeid	med	legetjenesten.

Helseveiledning	til	hjemmeboende	med	bistand	
fra	hjemmesykepleien	er	et	prosjekt	vi	startet	
opp	i	2023.	Vi	har	sammen	gjennom	tid	sett	
behovet	for	forebyggende	arbeid,	både	som	en	
kostnadsbesparende	faktor,	men	ikke	minst	til	det	
beste	for	brukernes	behov.	Behovet	for	veiledning	
har	vist	seg	stor	der	brukeren	har	vært	i	kontakt	
med	ulike	hjelpeinstanser,	og	der	informasjonen	
har	vært	mangelfull	eller	ikke	forstått.	Det	har	i	
2024	blitt	mer	befestet	i	tjenesten	og	ansatte	tar	
kontakt	med	helseveilederen	for	veiledning	og	
avklare	behov.	
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Samarbeidet	med	Nord	universitet	for	tredje	
års	sykepleierstudenter	har	vært	en	suksess.	
Studentene	har	laget	sårkort	som	en	veileder	til	sine	
medarbeidere,	dette	kortet	er	nybrottsarbeid	og	er	
etterspurt	fra	flere	andre	kommuner.	I	løpet	av	2024	
har	det	pågått	flere	prosjekter	for	å	øke	kvaliteten	i	
tjenesten,	med	økt	kunnskap	til	ansatte.	

Tverrfaglig	innføring	av	VR	briller,	hensikten	
er	å	kunne	bruke	VR	briller	som	opplæring	
og	vedlikehold	av	nødvendig	kunnskap	i	
helsetjenestene	i	arbeidstiden.	Dette	uten	å	måtte	
ta	av	arbeidskapasiteten	som	trengs	til	å	utføre	

pålagte	tjenester.	Tjenesten	har	søkt	ut	til	sammen	
0,7	mill.	kroner	for	gjennomføring	av	prosjektene.

Før	utgangen	av	2024	startet	prosjekt	TØRN,	som	
skal	bidra	til	å	hjelpe	tjenestene	til	å	prioritere	
oppgaver	slik	at	det	blir	mer	kompetansestyrt.	
Videre	involveres	tjenesten	i	prosjektet	dreining	fra	
institusjon	til	heldøgns	omsorg,	for	å	være	rigget	
til	å	møte	en	fremtidig	økning	i	antall	eldre,	og	
knapphet	på	arbeidskraft.	Det	er	derfor	avgjørende	
at	man	allerede	nå	rigger	tjenestene	for	å	kunne	
møte	fremtiden.	

Data hentet fra Profil – rapport saksbehandling

Det	er	fokus	på	god	samhandling	mellom	
avdelingene,	og	leder	for	fysio/ergo	er	nå	fast	
medlem	i	fordelingsmøtene	med	saksbehandlere.	
Dette	for	å	komme	tidligere	inn	med	
hverdagsrehabilitering	til	både	nye	brukere	og	
de	som	allerede	har	tjenester.	Nedgang	i	vedtak	

fra	2023	til	2024	er	på	grunn	av	overgang	til	
lavterskeltilbud	i	mestringsenheten.	

Det	har	vært	en	nedgang	i	antall	klagesaker	på	
vedtak	sammenlignet	med	2023.	Dette	anses	å	være	
naturlige	svingninger	knyttet	til	saksbehandling.

Data hentet fra Profil – rapport saksbehandling
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Økonomi

Hjemmebaserte	tjenester	har	i	2024	et	merforbruk	
på	totalt	5,9	mill.	kroner.	Merforbruket	skyldes	
i	hovedsak	5,5	mill.	kroner	i	lavere	beregnet	
refusjonskrav	ressurskrevende	tjenester	enn	hva	
som	var	budsjettert.	Kostnadene	til	lønn	og	sosiale	

utgifter	viser	et	mindreforbruk	på	0,5	mill.	kroner	
når	man	ser	lønn	og	sosiale	utgifter	samlet	inkl.	
refusjon	syke-	og	fødselspenger.	Da	også	hensyntatt	
at	det	ligger	budsjettert	med	innsparingstiltak	lønn	
på	2,8	mill.	kroner.

15.6		Miljøtjenesten
Organisasjon

Miljøtjenesten	ble	fra	oktober	2024	underlagt	
felles	enhetsleder	med	Rus-	og	psykisk	helse	som	
en	midlertidig	ordning.	Det	skal	i	2025	kjøres	et	
prosjekt	der	det	blant	annet	skal	vurderes	en	varig	
sammenslåing	av	tjenestene.	

Miljøtjenesten	består	av	to	avdelinger	med	til	
sammen	48,5	årsverk.	

• Avdeling	Kolvereid	med	20,98	årsverk	og	22	
ansatte	i	turnus

• Avdeling	Rørvik	med	27,5	årsverk	(inkludert	
avlastning	og	dagsenter)	og	32	ansatte	i	
turnus

Miljøtjenesten	har	som	fokus	at	den	enkelte	skal	
ha	mulighet	for	å	leve	og	bo	selvstendig,	og	ha	
en	aktiv	og	meningsfylt	tilværelse	i	felleskap	med	
andre.	Personer	med	utviklingshemming	skal	ha	
nødvendig	støtte	og	bistand	til	å	utvikle	og	utøve	
sine	ferdigheter.	For	å	sikre	medbestemmelse	i	
så	stor	grad	som	mulig,	må	offentlige	tjenester	
være	fleksible	og	tjenestene	skal	utformes	på	
en	måte	som	er	tilpasset	mottakers	individuelle	
behov,	ønsket	levesett	og	evner.	Personer	med	
utviklingshemming	skal	sikres	medvirkning	i	alle	
livets	forhold.	

Utvikling	av	tjenesten	og	måloppnåelse

Det	er	kontinuerlig	fokus	på	heltidsarbeid.	Alle	

ansettelser	som	er	foretatt	i	2024	har	hatt	som	
mål	at	ansatte	skal	ha	100	%	stilling,	unntatt	
nattstillinger.		Spesielt	avdeling	Rørvik	har	for	mange	
ansatte	med	små	stillinger	som	gjør	drift	og	turnuser	
utfordrende	i	perioder.		Målet	i	avdelingene	at	det	
skal	ansettes	fagarbeidere	og	høgskoleansatte,	for	å	
sikre	kompetanse	og	kvalitet	i	tjenestene.	

Det	er	i	oktober	2024	rekruttert	inn	en	ny	
avdelingsleder	ved	avdeling	Kolvereid,	etter	lengre	
tids	vakanse.	Det	er	av	avgjørende	betydning	å	ha	
nærledelse	på	plass	for	å	ivareta	personalgruppen	
og	faget.

Årsturnus	/	forhandlingsturnus	er	innført	i	
avdelingene	på	både	Kolvereid	og	Rørvik.

Økonomi	og	drift

Miljøtjenesten	har	et	samlet	merforbruk	på	8,6	
mill.	kroner	i	2024,	noe	som	tilskrives	reduksjon	i	
refusjon	ressurskrevende	tjenester.	Dette	skyldes	
omlegging	av	beregningsmodell	i	kombinasjon	med	
færre	ressurskrevende	brukere	som	kommer	over	
innslagspunktet	for	refusjon.	Man	har	i	2024	tatt	i	
bruk	et	nytt	verktøy	for	beregning	av	refusjonskrav	
fra	Visma	Momentum	–	Helserefusjon.	Dette	
verktøyet	har	gir	kommunen	et	mye	bedre	verktøy	
for	å	sikre	lovpålagt	dokumentasjon	i	tilknytning	
ressurskrevende	tjenester.	Reduksjon	i	refusjon	
fra	ressurskrevende	tjenester	nødvendiggjør	en	
gjennomgang	av	tjenesten	gjennom	prosjektet	i	
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2025	hvor	det	skal	vurdere	flere	forhold	for	hvordan	
man	kan	ta	ned	kostnadene	innenfor	tjenesten,	
samtidig	som	man	sikrer	kommunens	rettmessige	
refusjonsinntekter.

Enheten	leverer	et	mindreforbruk	av	lønn	og	
sosiale	utgifter	(inkl	ref.	sykepenger)	på	3,2	mill.	
kroner	i	2024.	Da	er	det	også	tatt	høyde	for	et	
innsparingskrav	på	lønn	på	1,65	mill.	kroner	i	2024.	
Dette	kommer	som	følge	av	større	fleksibilitet	i	
bemanningen,	samt	at	stillinger	ved	fravær	holdes	
vakante	i	den	grad	det	er	mulig.

Avd.	Rørvik	fikk	meldt	to	nye	ressurskrevende	
tjenestemottakere	i	løpet	av	året	2024,	hvor	man	er	
innvilget	nye	stillingshjemler	for	drift	av	tjenesten.

Avd.	Kolvereid	sa	opp	kjøp	av	tjenester	til	en	
ressurskrevende	bruker	fra	privat	aktør	01.09.24	(6	
mnd.	oppsigelsesfrist),	med	mål	om	hjemflytting	i	

februar	2025,	noe	for	øvrig	ble	gjennomført	som	
planlagt.

Enhetsleder	i	Miljøtjenesten	sa	opp	sin	stilling	i	
fra	01.10.24.	Stillingen	ble	ikke	erstattet,	men	ble	
midlertidig	ivaretatt	av	enhetsleder	Rus-	og	psykisk	
helse,	noe	som	gir	en	innsparing	på	en	lederstilling.

Det	nye	dagsenteret	på	Rørvik	aktivitetshus	benyttes	
aktivt	av	tjenestene	på	Kolvereid	og	Rørvik	og	er	et	
veldig	populært	tilbud.	Tjenesten	er	i	ferd	med	å	
vokse	ut	av	lokalene,	og	ser	på	mulig	utvidelse	av	
lokalene	ved	å	kunne	ta	i	bruk	areal	som	pr	i	dag	
nyttes	til	avlastning.

Miljøtjenesten	har	et	godt	samarbeid	med	
kulturskolen,	og	det	ble	i	2024	startet	et	etterlengtet	
tilbud	om	paraidrett	gjennom	et	samarbeid	med	
Rørvik	idrettslag.

Sykefravær,	HMS	og	internkontroll

• Miljøtjenesten	har	gjennomført	planlagte	
HMS-møter	for	2024,	og	har	HMS-plan	som	
det	arbeides	ut	fra

• Miljøtjenesten	har	et	samlet	sykefravær	
(korttid	og	langtids)	på	9,2	%	i	2024

• Miljøtjenesten	avd.	Rørvik	har	hatt	tilsyn	
fra	Arbeidstilsynet,	hvor	sammensatt	

partsgruppe	med	bedriftshelsetjeneste,	har	
arbeidet	med	gitte	pålegg,	og	lukket	alle	
avvik	innen	fastsatt	frist.

Det	jobbes	kontinuerlig	med	tilrettelegging	og	
forebygging	av	sykefravær.	Enheten	har	som	
ambisjon	at	sykefraværet	skal	ned,	og	sykefravær	
og	forebygging	av	sykefravær	skal	være	tema	på	
alle	personalmøter.
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15.7		Rus	og	psykisk	helse
Organisasjon

Rus	og	psykisk	helsetjeneste	består	av	følgende	
avdelinger:

• Kommunepsykolog	/	Psykisk	helse	
barn/unge	-	2,5	årsverk	og	3	ansatte	
(Kommunepsykolog	sa	opp	sin	stilling	
22.06.24)

• Mestringsenheten	består	av	4,2	årsverk	og	
6	ansatte	(inkl.	1	vikar	for	sykepleier	som	er	
langtidssykemeldt)

• Omsorgsavdelingen	for	ROP-brukere	avd.	
Kolvereid	med	35	årsverk	og	49	ansatte

• Omsorgsavdelingen	for	ROP-brukere	avd.	
Rørvik	med	23	årsverk	og	30	ansatte

Kommunepsykologen	skal	jobbe	mye	på	systemnivå	
og	på	tvers	av	tjenester	i	både	helse	og	skole,	
samt	tilby	faglig	veiledning	og	tilrettelagte	
undervisningsopplegg	som	hever	kompetansen	
i	flere	tjenester.	Mange	tjenester	i	kommunen	
har	merket	økt	trykk	og	et	faglig	tomrom	etter	at	
kommunepsykolog	sluttet.		

Mestringsenheten	driver	et	lavterskeltilbud	
til	aldersgruppen	fra	ca.18	år	med	fokus	på	
forebygging	og	tidlig	innsats.

Omsorgsavdelingene	i	Kolvereid	og	Rørvik gir 
tjenester	til	sine	brukere	24/7	–	365	dager	i	året.	
De	ivaretar	rundt	60	brukere	med	alvorlig	psykiske	
lidelser	og	ROP-brukere	(rus	og	psykisk	lidelse).	
Til	sammen	får	16	brukere	med	ressurskrevende	
tjenester	et	døgntilbud,	8	brukere	på	Kolvereid	og	8	
på	Rørvik.

I	begynnelsen	av	mars	ble	omsorgsavdelingen	
avd.	Kolvereid	rammet	av	brann	i	den	
døgnbemanna	basen	i	Halsanvegen.	En	fleksibel	og	
løsningsfokusert	personalgruppe,	fikk	sammen	med	
ledelsen	en	ny	midlertidig	bemanningsbase	oppe	å	
gå	i	løpet	av	14	dager.	Nye	rus-	og	psykiatriboliger	
(byggetrinn	1)	med	tre	leiligheter,	aktivitets-	og	
bemanningsbase	sto	ferdig	i	allerede	i	uke	51	og	er	
tatt	i	bruk.	Byggetrinn	2	med	4	leiligheter	skal	stå	
ferdig i uke 15 i 2025.

Utvikling	av	tjenesten	og	måloppnåelse

Tabell	under	viser	bla	at	etterspørselen	etter	
behandlingssamtaler	i	Mestringsenheten	har	økt	
med	127	brukere	til	totalt	288	brukere	fra	2023	til	
2024.
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Den	store	etterspørselen	ses	i	sammenheng	
med	at	inntaksrutiner	er	endret,	ved	at	brukere	
selv	kan	ta	direkte	kontakt	via	egen	mailadresse	
og	at	tjenesten	har	et	godt	samarbeid	med	
legetjenesten	som	videresender	mange	brukere.	
Samlokalisering	styrker	samhandling	med	
naturlige	samarbeidspartnere	som	for	eksempel	
jordmor/helsestasjon.	På	grunn	av	økt	trykk	må	
Mestringsenheten	kontinuerlig	evaluere	tjenesten	
og	arbeidsmetodene	for	å	imøtekomme	det	økte	
behovet.	Det	er	en	ønsket	strategi	å	dreie	tjenesten	
fra	individuell	til	mer	tilpasset	gruppebasert	
behandling.	Vi	ser	at	blant	annet	våre	KIB-kurs	
(Kurs	i	belastningsmestring)	er	blitt	veldig	populære	
og	fulltegnes	fort.	Tjenesten	tilbyr	sammen	med	
psykisk	helse	barn/unge	gruppebaserte	kurs	til	
skoleelever	(Tankeviruskurs).	I	2024	har	alle	elever	i	
10.klasse	og	flere	klasser	på	videregående	fått	tilbud	
om	Tankeviruskurs.	

Brukermedvirkning	er	en	lovpålagt	rettighet	og	en	
forutsetning	når	vi	skal	utvikle	gode	og	treffsikre	
tjenester.	Enheten	har	tatt	i	bruk	ROM	som	er	en	
modell	for	brukermedvirkning	på	individ-,	tjeneste-	
og	systemnivå.	4	ansatte	i	omsorgsenheten	avd.	
Kolvereid	er	skolert	og	har	i	2024	gjennomført	6	
ROM-samlinger	for	pårørende	av	Rus	og	psykisk	
helse.

Selvhjelpsgrupper	for	personer	med	rusavhengighet	
drives	av	erfaringskonsulent,	og	er	et	godt	
supplement	til	øvrige	behandlingstilbud.	

Bevisst	satsing	på	friluftsliv	som	arbeidsmetode	
har	bidratt	til	at	brukerne	i	omsorgsenhetene	har	
fått	et	tilbud	som	legger	til	rette	for	økt	livskvalitet,	
deltagelse	og	opplevelse	av	mestring.	

Tjenesten	er	opptatt	av	kvalitet	og	utvikling.	I	den	
forbindelse	er	følgende	utdanninger	gjennomført,	
startet	opp/planlagt	gjennomført:		

• 4	fagarbeidere	har	startet	videreutdanning	
i	«Rus	og	psykisk	helse»	(ferdig	i	2025),	
og	1	fagarbeidere	tar	«Demensomsorg	og	
alderspsykiatri»	(ferdig	i	2026)

• 1	ansatt	går	desentralisert	
vernepleierutdanning	(ferdig	i	2026)		

• 2	sykepleiere	har	fullført	–	«Tverrfaglig	
videreutdanning	i	psykisk	helsearbeid	og	
rus»	

Økonomi	og	drift

Rus	og	psykisk	helse	har	et	samlet	merforbruk	
på	18,6	mill.	kroner	i	2024.	Tjenesten	fikk	ca.	21	
mill.	kroner	mindre	enn	hva	som	var	budsjettert	
med	i	refusjon	ressurskrevende	tjenester.	
Reduksjon	i	refusjon	skyldes	delvis	omlegging	av	
beregningsmodell	samtidig	som	færre	brukere	
kommer	over	innslagspunktet	for	refusjon.	Det	
er	i	2024	tatt	i	bruk	en	ny	modell	for	beregning	
og	dokumentasjon	av	beregningsgrunnlag	for	
refusjonskrav,	via	Visma	Momentus	–	helserefusjon.	
De	reduserte	inntektene	nødvendiggjør	en	
gjennomgang	av	tjenesten	gjennom	prosjektet	
i	2025,	hvor	det	skal	vurderes	hvordan	man	kan	
ta	ned	driftskostnadene	innenfor	tjenesten,	
samtidig	som	man	sikrer	kommunens	rettmessige	
refusjonsinntekter	og	forsvarlig	drift.

Enheten	leverer	et	mindreforbruk	av	lønn	og	
sosiale	utgifter	(inkl	ref.	sykepenger)	på	0,8	mill.	
kroner	i	2024.	Da	er	det	også	tatt	høyde	for	et	
innsparingskrav	på	lønn	på	4,2	mill.	kroner	i	2024.

Sykefravær,	HMS	og	internkontroll

Sykefraværet	har	i	2024	vært	på	totalt	7,9	%	
innen	ansvarsområdet.	Dette	fordelt	på	1,6%	
korttidsfravær	og	6,3	%	langtidsfravær.	

Tjenestene	har	gjennomført	alle	planlagte	
HMS-møter	i	2024,	og	det	er	et	meget	godt	
partssamarbeid	i	tjenesten.	Sykefravær	følges	opp	
kontinuerlig.	Det	jobbes	bevisst	med	tilrettelegging	
ved	sykefravær,	når	sykemeldingsårsak	tillater	det,	
for	å	få	ansatte	raskere	tilbake	i	jobb.
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16.0	 	Kommunalområde	teknisk

Kommunalsjef

Areal/
byggesak/

miljø

Drift og 
infrastruktur

Brann og
beredskap

avd 
VVAP*

avd 
Bygg

avd 
Renhold

*vei, vann, avløp, park

Kommunalområde
 Regnskap 

2024
	Budsjett	inkl.	
endring 2024

		Avvik	
2024

Regnskap 
2023

4	Drift	og	utvikling 78	515	216 76	711	066 1 804 152 84 315 058
400 Teknisk 567	440 791	953 -224 513 -2	886	738
410	Byggesak/oppmåling/plan 67	896 767	251 -699	352 405	632
420 Kommunalteknikk 21	261	674 21 025 945 235	731 19	402	068
430 Brann 13	082	767 12	496	128 586	641 10 880 108
440	Byggdrift 43 535 439 41	629	789 1	905	645 56	513	988

16.1		Måloppnåelse
Med	utgangspunkt	i	de	3	satsningsområdene	fra	
kommuneplanens	samfunnsdel	ble	følgende	mål	
og	tiltak	vedtatt	i	budsjett	for	2024.

 Mål
• God	samhandling	internt	og	eksternt.		
• Skape	gode	arealer	for	bo-	og	blilyst	og	aktivt	

næringsliv.	
• Gode	lokaler	og	god	infrastruktur,	til	lavest	

mulig	kostnad	for	best	mulig	rammevilkår			

							for	brukerne.	
• Styrke	fokus	på	HMS/internkontroll	og	aktiv	

bruk	av	avvikssystemet.	
• Bedre	innkjøpsrutiner.	
• Gode	forebyggende-	og	beredskapstjenester	

for	å	trygge	befolkningen.	
• Ta	i	bruk	digitale	løsninger	for	befolkningen	og	

for	egen	drift
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Tiltak Måloppnåelse
Det	gode	liv	i	Nærøysund:	

• Videreføring	av	gratis	halleie	og	idretts- 
anlegg	for	organisert	aktivitet	for	barn	og	unge	
opp	til	18	år.	Gjelder	også	for	terminfestede	
kamper	for	samme	aldersgruppe.

• Ble	videreført	i	2024.	Et	godt	tiltak	som	fremmer	økt	aktivitet	for	
flere.	Det	er	stor	aktivitet	i	hallene	våre.

• Parkanlegg	–	styrke	fokus	på	gode	uterom	-	
oppgradering	og	vedlikeholde	parkanlegg/
uterom,	utvikle	samarbeid	av	drift	med	lag/
foreninger	med	flere.	

• Krevende	å	oppnå	god	måloppnåelse	innenfor	de	rammer	som	
er	satt	av.	I	tillegg	til	egne	mannskap	benyttes	sommervikarer	
i	arbeidet.	Det	arbeides	godt	innenfor	de	rammer	som	er	gitt.	
Internkontroll	på	kontroll	av	lekeplassutstyr	er	på	plass.	

• Videreutvikle	badeplassen	«Storvatnet»	-	Statlig	
sikret	friluftsområde.

•	 «Storvatnet»	-	statlig	sikret	friluftsområder.  
Det	søkes	ut	midler	hvert	år. 
Tiltak:	Oppgradering	av	sanitærbygg

• Etablere	dagsturhytte	i	samarbeid	med	
Trøndelag	fylkeskommune	og	lag/foreninger

• Det	har	blitt	arbeidet	med	å	finne	en	plass	for	etablering.	Første	
forslag	ble	avslått	av	statsforvalteren.	Ny	sak	vil	komme	i	2025.

Grønn	utviklingskraft	i	Nærøysund

• Ferdigstille	plan	og	strategier	for	 
kommunens	formålsbygg.

• Arbeidet	ble	ikke	prioritert	i	2024,		pga	begrensede	ressurser.	
Arbeid	med	arealeffektivisering	og	frigjøring	av	bygg	til	salg	ble	
utført.

• Det	settes	et	mål	om	5	%	reduksjon	av	
energiforbruket/plan	for	energioptimalisering.	

• Energiforbruket	ble	redusert	med	ca	7	%

• Utarbeide	plan	for	tilsyn	av	spredt	avløp,	samt	
gjennomføring

•	 Utsatt	til	2025

• Kommunedelplan	Rørvik	–	klima/miljø,	
trafikksikkerhet	og	andre	trafikale	utfordringer

• Planprogram	vedtatt

• Retningslinjer	for	klima/miljøtiltak	i	kommunens	
anskaffelser

• Ses	på	i	forbindelse	med	utarbeidelse	av	anbudsdokumenter.

• Økt	bruk	av	el-biler • Ikke	vurdert	i	2024,	pga	av	ikke	avsatt	rammer	for	videreutvikling	
av	bilpark.

Samskapende kommune

• Videreutvikle	Bookup	-	for	effektiv	og	 
brukervennlig	systemer	for	leie	av	 
kommunale	formålsbygg.	

• Arbeides	med	kontinuerlig.	Både	eksterne	og	interne	er	blitt	
bedre	til	å	benytte	systemet.	I	tillegg	er	det	åpnet	opp	for	at	lag/
foreninger	kan	legge	sine	bygg	inn.

• Videreføre	bruk	av	digitale	hjelpemidler	
for	bedre	muligheter	for	samhandling	og	
medvirkning	i	planer	og	prosjekter.	

• Høringen	av	kommuneplanens	arealdel	ble	en	del	av	dette	arbeidet.	
Fått	gode	tilbakemelding	på	at	dette	fungerte	godt

• Videreutvikle	hjemmeside	Digitale	skjema/
søknadsblanketter/	«god	og	rett	info»

• En	del	oppdateringer	er	gjort. Det	er	innført	digital	bestilling	av	time	
hos	saksbehandlere	innen	plan,	byggesak,	oppmåling,	deling	og	
landbruk.

• Videre	arbeid	med	rutiner	for	innkjøp,	jmf	
innkjøpsstrategi

• Fulgt	opp	med	fokus	på	bestiller-rutiner,	myndighet	og	budsjett

• Utvikle	arbeidsplasser	for	ufaglærte/utenforskap. • Også	i	2024	har	det	vært	et	samarbeidet	med	YNVS,	Veksten,	
NAV,	MAKS.	Tatt	inn	flere	for	arbeidstrening,	språkpraksis.	Dette	
området	vil	det	fortsatt	bli	arbeidet	med.

Tiltak	i	tillegg	til	ordinær	drift:

Årsmelding 2024
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Økonomi
Kommunalområdet	hadde	et	merforbruk	på	ca		 
1,8	mill.	kroner	i	2024.	
Detter	skyldes	i	hovedsak	at	kostnadene	for	energi	
ble	høyere	enn	budsjettert,	tilsvarende	 
2,1	mill.	kroner,	samt	at	kommunen	fikk	et	

merforbruk	på	leiekostnader	på	husleie	Rørvik	
samfunnshus,	tilsvarende	500	000	kroner.
Nærmere	detaljer	kommer	inn	under	hvert	
ansvarsområde.

16.2		Brann	
Organisasjon 
Nærøysund	brann	og	redning	består	av	 
4	heltidsansatte	og	49	deltidsansatte,	som	er	
fordelt	på	utrykningsstasjonene	Kolvereid	og	
Rørvik,	samt	depoter	på	Abelvær,	Austafjord,	
Foldereid	og	Salsbruket.	

I	perioden	har	2	deltidsansatte	sagt	opp,	og	to	
nye	ansatte	ble	tilsatt	ved	stasjon	Rørvik.	Det	ble	
også	ansatt	3	nye	deltidsansatte	på	Salsbruket	
depot	for	å	reetablere	beredskapen	ved	depotet.	
Vi	har	utdannet	7	nye	utrykningsledere,	3	
skadestedsleder	IUA	(Interkommunalt	utvalg	mot	
akutt	forurensning),	Brannsjef	og	brannforebygger	
gjennomførte	kurs	i	enhetlig	ledelsessystem.	
Brannsjef	og	en	brannkonstabel	har	også	
gjennomført	kurs	i	utrykningskjøring.

Nærøysund	brann	og	redning	fikk	tilsyn	fra	
DSB	på	brann	og	eksplosjonsvernloven,	brann	
og	redningsvesenforskriften	og	forskrift	om	
brannforebygging	hvor	vi	fikk	avvik	på	alle	
tilsynspunkter.	Det	alvorligste	avviket	er	brann	
og	eksplosjonsvernloven	§9	«Etablering og 
drift av brannvesenet». Nærøysund	brann	og	
redning	er	ikke	dimensjonert	etter	en	risiko	
og	sårbarhetsanalyse,	forebyggendeanalyse	
eller	beredskapsanalyse,	og	har	flere	avvik	
på	brannforebygging	og	tilsyn	av	særskilte	
brannobjekter,	samt	systematikk	rundt	øvelser.	
Brannvesenet	har	i	rapporteringsperioden	utviklet	
en	prosessplan	for	arbeidet	med	analysekravene	og	
ferdigstilt	en	risiko	og	sårbarhetsanalyse	som	ble	
tatt	til	orientering	i	formannskapet	før	utgangen	av	
året.	Det	er	et	mål	å	få	lukket	avvikene	innen	2026.

Det	er	gjennomført	46	branntilsyn	av	
branninspektøren	og	flere	særskilte	
brannobjekter	ble	fulgt	opp	på	bakgrunn	av	avvik.	
Brannforebyggere	har	gjennomført	412	boligtilsyn,	
feid	1550	røykløp	og	gjennomført	feiing	/	tilsyn	på	
354	fritidsboliger.

Brannvesenet	har	hatt	vakanse	i	50%	stilling	
branninspektør	siden	kommunesammenslåingen.	
Denne	stillingsressursen	er	det	krav	om	basert	
på	folketallet	i	Nærøysund.	Dette	ses	videre	i	
sammenheng	med	forebyggendeanalyse	og	krav	til	
bemanning	i	2025.	

Økonomi	og	drift
Ansvarsområdet	driftes	godt,	og	det	er	et	dedikert	
og	kunnskapsrikt	deltidsmannskap	som	står	i	
beredskap	24/7.	Resultatet	på	ansvar	brann	ble	et	
merforbruk	på	ca	0,6	mill.	kroner.	Dette	skyldes	i	
hovedsak	kostnader	til	utrykning	som	ble	ca	0,8	
mill.	kroner	høyere	enn	budsjettert.	I	2024	var	det	
flere	store	aksjoner	som	medførte	store	kostnader.	
Det	har	vært	157	utrykninger	i	alt.	Strammere	
økonomiske	rammer	kombinert	med	høye	utgifter	
gjennom	året	har	gjort	at	man	har	måtte	utsette	
innkjøp,	praktisere	et	strengt	innkjøpsregime	og	
kutte	i	øvelser	for	beredskapsavdelingen.	I	tillegg	
begynner	biler	og	materiell	å	bli	gammelt,	slik	det	
er	påregnelig	at	kostnadene	her	vil	øke.	Biler	og	
materiell	er	en	viktig	del	av	beredskapen	og	det	
må	ses	på	hvordan	dette	skal	løses	i	kommende	
økonomiplan.

Ser	en	på	kostratall	ligger	Nærøysund	kommune	
sine	kostnader	noe	høyere	enn	både	fylket	og	
landet	for	øvrig	i	2024.	
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Av	aksjoner	nevnes	ekstremværet	«Ingunn»,	ROP	
boliger	på	Kolvereid,	industribrann	på	Abelvær,	
Tema	brannen	i	Rørvik	sentrum,	og	flere	andre	
bygningsbranner	i	perioden.	

For	å	kutte	i	antall	utrykninger	må	ressursene	dreies	
fra	utrykninger	til	brannforebygging	for	å	forhindre	
at	uønskede	hendelser	oppstår

Fra industribrann på Abelvær - mai 2024
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Geografisk tyngdepunkt av utrykninger i 2024

Sykefravær,	HMS	og	internkontroll 
Nærøysund	brann	og	redning	har	et	lavt	
sykefravær,	og	hadde	ingen	sykemeldinger	i	
rapporteringsperioden.	Det	er	gjennomført	
månedlige	HMS	møter	for	å	sikre	medvirkning	fra	
ansatte	i	daglig	drift,	og	samarbeidet	er	positivt.	Et	
høydepunkt	for	brannvesenet	i	2024	var	bygging	
og	ferdigstilling	av	nye	Rørvik	brannstasjon	som	
styrker	brannvesenets	evne	til	å	ivareta	egen	HMS	
og	et	mangeårig	avvik	fra	Arbeidstilsynet	ble	lukket.	
Den	nye	flotte	nye	stasjonen	ble	tatt	i	bruk	like	etter	
nyttår	og	ble	et	særdeles	løft	for	styrken.

Våren	2024	ble	det	gjennomført	tilsyn	fra	
Arbeidstilsynet	med	Kolvereid	brannstasjon	
hvor	det	ble	registrert	avvik	på	ren	/	skitten	
sone,	garderobefasiliteter,	ventilasjon	og	

vaskerutiner.	Videre	ble	det	avvik	på	arbeidsgivers	
eksponeringsregister	og	internkontroll,	men	dette	
avviket	ble	lukket	sommeren	2024.

Nærøysund	brann	og	redning	har	på	generelt	
grunnlag	utfordringer	knyttet	til	planlegging	og	
gjennomføring	av	interkontroll.	Det	ble	på	høsten	
lagt	til	grunn	innkjøp	av	et	eget	fagsystem	som	
er	designet	til	Norges	brannvesen	for	å	styrke	
kontrollen	i	enheten.	
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16.3		Byggdrift	

Organisasjon 
Ansvarsområdet	er	en	del	av	enheten	Drift	og	
infrastruktur,	og	i	det	ligger	det	at	innenfor	
ansvarene	440	og	420	ses	ressurser	og	økonomi	
under	ett.

Det	ble	foretatt	endring	i	ledelsesstrukturen	ved	
at	avdelingsleder	kommunalteknikk	også	ivaretar	
avdelingsleder	rollen	for	byggdrift.	Dette	for	å	
øke	samhandlingen	ytterligere,	samt	kortere	
beslutnings-	og	informasjonsveger.

Det	ble	ansatt	en	lærling	i	overflatebehandling.

Avdelingen	har	hatt	samarbeid	med	MAKS	og	
engasjert	3	ukrainske	flyktninger	i	språk	og	
arbeidstrening	tre	dager	i	uken	i	hele	2024.

To	årsverk	har	sluttet	i	løpet	av	2024.	Ingen	av	disse	
har	blitt	erstattet.	Det	har	blitt	arbeidet	med	å	
tilpasse	organisasjon	og	drift	i	forhold	til	reduserte	
rammer.

Økonomi	og	drift 
Driftsåret	2024	viser	at	kostnadene	for	byggdrift	ble	
redusert	med	ca	13	mill.	kroner	fra	2023.

Budsjettet	for	2024	var	meget	nøktern	og	det	var	
budsjettert	minimalt	til	vedlikehold.	Sammenlignet	
med	kostratall	for	eiendomsforvaltning	vises	
effekten	av	de	grep	Nærøysund	kommune	
har	gjort	i	forhold	til	organisering,	samt	andre	
kostnadsreduksjoner.	Nærøysund	ligger	nå	lavere	
enn	sammenlignbare	kommuner	i	kostragruppe	3.
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Kostnader	til	energi	økte	i	2024.	Dette	på	tross	av	
at	forbruket	ble	redusert	med	7,8	%.

Prisene	på	energi	økte	med	20	%	fra	2023	til	
2024,	noe	som	medførte	en	merkostnad	på	energi	
tilsvarende	2,1	mill.	kroner.	Det	jobbes	godt	med	
oppfølging	av	energiforbruket	for	å	holde	det	
nede.	Det	må	også	ses	på	energiredusende	tiltak	
innenfor	bygg	og	teknologi	for	å	kunne	redusere	
energiforbruket	ytterligere.	

Det	har	i	2024	blitt	gjennomført	flere	ombygginger/
tilpasninger	for	å	legge	til	rette	for	omplassering	av	
tjenester	i	nye	lokaler.	

Tiltak 1	-	Samlokalisering	av	tjenesten	på	NBBS	til	
kun 1 etg.
Tiltak 2 -	Flytting	av	Friskhus	tjenestene	fra	DPS	
tidligere	helseadministrasjon.
Tiltak 3	–	Etablering	av	kontorer	for	Nærøysund	
kirkelige	fellesråd	i	Kolvereid	Rådhus.	
Utgifter	i	forbindelse	med	disse	tiltakene	har	blitt	
belastet	driften	og	medført	at	en	del	vedlikehold/
fornying	har	blitt	utsatt.	På	grunn	av	mye	
egeninnsats	i	forbindelse	med	disse	prosjektene	
har	vi	måttet	nedprioritere	forebyggende	
vedlikehold.

Stormen	Ingunn	medførte	at	vi	fikk	13	skader	som	
ble	innmeldt,	en	del	av	disse	er	utbedret	i	egenregi.	
Rørvik	basseng	ble	oversvømt	og	måtte	stenge.	
Utbedring	av	skaden	har	pågått	i	2024.

Inntekter
Nærøysund	kommune	har	126	omsorgsboliger	som	
leies	ut.	Det	har	vært	arbeidet	med	å	få	disse	raskt	
i	omløp,	og	det	er	oppnådd	ca	92	%	utleie,	mot	
budsjettert	95%.	Dette	er	en	bedring	i	forhold	til	
tidligere	år.

Nærøysund	kommune	fikk	på	plass	leieavtale	med	
Trøndelag	fylkeskommune	om	bruk	av	Sinkaberg	
Arena.	Billettinntektene	på	hallene	ble	noe	lavere	
enn	budsjettert,	ca	0,3	mill.	kroner.	Dette	skyldes	i	
hovedsak	at	bassenget	på	Rørvik	er	stengt	og	at	det	
er	budsjettert	noe	høyt	i	forhold	til	bruken.	Det	er	
gratis	bading	til	barn	inntil	10	år,	og	gratis	halleie	til	
barn	og	unge	under	18	år.
 
Sykefravær,	HMS	og	internkontroll 
Sykefraværet	innenfor	byggdrift	og	renhold:	
1,6	%	korttidsfravær,	10,9	%	langtidsfravær.	Det	
totale	fraværet	var	12,5	%.	
Det	er	en	økning	fra	2023	på	4,2	%.	Økningen	er	
innen	langtidsfravær.	Årsaken	til
fraværet	er	kjent.	Sykefraværet	har	blitt	fulgt	opp	
fortløpende	av	avdelingslederne.
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Det	har	i	2024	blitt	meldt	inn	totalt	39	avvik	i	
Compilo	på	Byggdrift.	11	avvik	ble	innmeldt	av	
renhold	og	28	av	byggdriftere.	Det	er	en	økning	på	
ca	77	%	i	forhold	til	2023.	
Alle	innmeldte	avvik	har	blitt	lukket.

Har	blitt	gjennomført	branntilsyn	på	4	bygg	i	2024	
og	9	anlegg	har	blitt	kontrollert	av	DLE-	det	lokale	

eltilsynet.	Oppfølging/lukking	av	avvikene	fra	disse	
tilsynene	er	iverksatt.
Avvik	som	ble	påpekt	i	forbindelse	med	
gjennomførte	tilsyn	viser	at	vi	må	arbeide	aktivt	
med	å	få	på	plass	internkontrollen.
Det	arbeides	med	å	få	på	plass	gode	rutiner	rundt	
oppfølging	av	internkontroll.

16.4		Plan	og	byggesak	

Organisasjon 
Etter	at	kommunalområdet	Samfunn	og	strategi	
ble	lagt	ned,	ble	5	ansatte	flyttet	over	til	Teknisk	
–	Enhet	for	plan,	byggesak	og	oppmåling,	fra	og	
med	1.oktober	2024.	Dette	gjaldt	2	årsverk	innen	
jordbruk,	ett	årsverket	innen	skogforvaltning,	ett	
årsverk	innen	folkehelse	og	ett	halvt	årsverk	innen	
landbruk/klima/miljø.	Av	de	5	er	det	2	som	har	
fast	kontorsted	på	Kolvereid,	og	3	som	har	delt	
kontorsted	mellom	Rørvik	og	Kolvereid.	
Alle	ansatte	møtes	på	teamsmøte	hver	mandag	
morgen,	hvor	fellessaker	tas	opp.	Dette	
bidrar	til	samhold	og	oppdatering	for	alle,	og	
hovedinntrykket	er	at	sammenslåing	av	avdelingene	
har	fungert	godt.	En	av	årsakene	er	at	det	fra	før	
har	vært	en	del	samarbeid	på	tvers,	da	det	er	
mange	oppgaver	og	saker	som	må	innom	flere	av	
saksbehandlerne	og	de	fleste	kjente	hverandre	
derfor	fra	før.	Oppgavene	enheten	har	ansvar	
for	er	nå	svært	variert	og	omfattende	–	alt	fra	
viltvaktordning	til	overordna	samfunnsplanlegging.	
Enheten	har	etter	sammenslåingen	endret	navn	og	
heter	nå	«Plan,	byggesak	og	landbruk».	
 

Økonomi	og	drift 
Ansvaret	har	er	mindreforbruk	på	tilsvarende	ca	0,7	
mill. kroner.
Ansvaret	410	-	plan/byggesak/landbruk	består	både	
av	funksjoner/tjenester	med	områder	for	selvkost	
og	ordinær	drift.	
Selvkostområdene	er	private	reguleringsplaner,	
bygge	–	og	delingssaker,	utslipp,	eierseksjonering	og	
oppmåling.	markert	med	grønn.	Selvkostregnskapet	
føres	i	et	eget	system/regnskap,	det	samme	
som	for	VAR.	I	tråd	med	selvkostforskriften	
har	ikke	kommunen	anledning	til	å	fremføre	
systematiske	underskudd	for	gebyrer	etter	
plan-	og	bygningsloven,	eierseksjonsloven	
eller	matrikkelloven.	Eventuelle	underskudd	
på	gebyrområdet	må	dermed	subsidieres	over	
kommunekassens	frie	midler,	med	mindre	
kommunen	allerede	har	opparbeidet	seg	et	
selvkostfond.	Nærøysund	kommune	har	pr	
01.01.2024	ikke	selvkostfond.
Jf	selvkostregnskapet	måtte	selvkostområdene	
finansieres	slik:

Funksjon Driftskostnader Driftsinntekter +/-	fond Selvkost	grad
Plan	–	30100 443	349,- 208	468 234	881,- 47	%

Bygg/delingssak	–	30200 2	492	645,- 2	416	289,- 76	356,- 96	%
Oppmåling	–	30300 1	674	868,- 1	071	126,- 505	745,- 67	%
Eierseksjonering	–	30220 74	058,- 7	600,- 66	458,- 10	%
Utslippsøknad	–	30210 102	852,- 98	000,- 4	852,- 95	%
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I	tillegg	til	selvkostområdene	arbeides	med	
kommunale	planer,	som	for	eksempel	KPA	
(Kommuneplanens	arealdel)	og	kommunale	
reguleringsplaner,	veiledning	til	innbyggerne,	
utvikling	og	vedlikehold	av	kart	og	utvikling	av	
tjenesten.	Disse	områdene	har	et	mindreforbruk	på	
ca	0,49	mill.	kroner.	Dette	skyldes	mindre	innkjøp	av	
rådgivertjenester	i	forbindelse	med	arbeidet	med	
KPA.
Enheten	ble	fra	oktober	2024	tillagt	områdene	
innenfor	landbruk,	miljø,	folkehelse	og	
samfunnsplanlegging.	

Plan  
Kommunale planer

Kommunale	planer	som	har	blitt	prioritert	i	
2024,	er	Temaplan	for	klima	og	miljø,	som	ble	
vedtatt	av	kommunestyret	7.	november	2024,	
og	kommuneplanens	arealdel.	Arbeidet	med	
kommuneplanens	arealdel	er	svært	omfattende,	og	
har	pågått	siden	2021.	Planen	var	på	1.	gangs	høring	
vinteren	23/24.	Hovedoppgaven	våren	2024	var	å	

gå	gjennom	alle	innspill	som	kom	under	1.	gangs	
høring.	Innspillene	ble	i	løpet	av	året	presentert	og	
behandlet	i	to	saker	for	kommunestyret,	en	i	juni	og	
en	i	november,	før	planen	var	klar	til	å	sendes	på	 
2.	gangs	høring	vinteren	24/25.	

Private	detaljreguleringsplaner	som	er	behandlet	i	
løpet	av	2024:	

• 4	reguleringsendringer	(Storjuvika	bolig-	
og	hyttefelt,	Sjøhaugen,	Del	av	Ottersøy	
sentrum,	Gjerdinga	hyttegrend).	

• Ingen	reguleringsplaner	er	
1.gangsbehandlet/sendt	på	høring.	

• 2	reguleringsplaner	er	2.	gangsbehandlet	
og	endelig	vedtatt	(Larsvika	hyttefelt	og	
Brenneset).	

• 1	klagesak	er	behandlet	i	forbindelse	med	
reguleringsplan	hvor	klagen	ikke	ble	tatt	
til	følge	og	vedtaket	ble	opprettholdt	av	
klageinstansen	(Fjær	steintak).

Arbeidet	med	kommunens	planstrategi	ble	startet	
opp	høsten	2024.	

Byggesak og oppmåling 
Antall	saker:

År Byggesak Dispensasjons-

sak 

Delingssak Midlertidig	

bruks- 

tillatelse 

Ferdig-

attest 

Klager Oppmåling Reguleringsplan 

2022 124 98	 81 16	 96	 11 139	(herav	3	
seksjoneringer)	

8 

2023 136	 86	 74	 17	 110 11 169	(herav	8	
seksjoneringer)	

5 

2024 136 98 46 12 121 7 148	(herav	2	
seksjoneringer)

2

Gjennomsnittlig	saksbehandlingstid	for	
byggesøknader	(1	trinnssøknader)	er	21	
dager.	Gjennomsnittlig	saksbehandlingstid	for	
dispensasjonssaker	er	54	dager.	Iht.	Plan-	og	
bygningsloven	skal	dispensasjonssaker	avgjøres	
innen	12	uker	(84	dager).	Gjennomsnittlig	

saksbehandlingstid	for	behandling	av	søknad	om	
ferdigattest	og	midlertidig	brukstillatelser	er	9	
dager	(fristen	iht.	pbl.	er	21	dager).	Gjennomsnittlig	
saksbehandlingstid	er	iht.	kravene	som	følger	av	
plan-	og	bygningsloven.
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Jordbruk

Nærøysund	hadde	i	2024	150	søknader	om	
produksjonstilskudd.	Dette	er	en	nedgang	på	15	
bruk	siden	2020.	Antall	melkebruk	er	gått	ned	fra	
73	foretak	i	2020	til	65	i	2024.	Kommunen	er	den	
6.	største	på	leveranse	av	melk	i	Trøndelag.	Det	er	
levert	16	523	658	liter	til	meieri	i	2024,	som	er	en	
nedgang	på	ca.	1,3	mill.	liter	siden	2020.	Når	det	
gjelder	kjøtt	er	det	en	nedgang	på	81,4	tonn	fra	
2020-2024

Det	har	vært	23	bruk	med	generasjonsskifte	de	4	
siste	årene.	På	en	del	av	disse	eiendommene	har	
det	skjedd	en	fornying	av	driftsbygningene.	

Disponibel	kvote	melk	i	2024	var	på	18	639	109	
liter,	mot	20	276	331	liter	i	2020.

Saksbehandling	er	utført	innen	rimelig	tid.	
Fordelingen	på	type	saker	er:

• Saker	etter	jordloven	§	12	og	9	–	27	saker
• Saker	etter	konsesjonsloven	–	12	saker
• Nydyrking	–	1	sak
• Drenering	–	54	søknader	(2	754	295	kroner)
• Søknader	IN,	lån/IBU	–	11	saker
• SMIL	–	15	saker	(699	679	kroner)
• Sykdomsavløsning	–	56	saker
• Jordloven	§	8	Driveplikt	–	16	saker

Miljø

Kommunen	søkte	og	fikk	tildelt	500	000	kroner	
fra	Handelens	Miljøfond.	Midlene	ble	overført	
til	Oppdretternes	Miljøservice,	i	tillegg	til	
kommunestyrets	tildeling	på	600	000	kroner	til	
bruk	for	strandrydding	med	ungdommer	sommeren	
2024.	26	ungdommer	ryddet	i	3	uker	hver.	Det	ble	
samlet	inn	28	tonn	med	avfall	på	i	alt	51	kilometer	
strandlinje.

Folkehelse

Folkehelsekoordinator	hadde	permisjon	i	store	
deler	av	2024	uten	vikar,	det	har	derfor	ikke	vært	
mye	aktivitet	innen	folkehelsearbeidet	i	denne	
perioden.	Det	som	det	har	vært	jobbet	med	av	
større	saker	er	ABC for god psykisk helse (med 
mål	om	implementering	blant	alle	ansatte)	og	
gjennomført	Ungdata-undersøkelse.	

Sykefravær,	HMS	og	internkontroll 
Enheten	har	et	lavt	sykefravær	(1,8	%),	og	ingen	
langtidssykemeldte.	Noe	korttidsfravær	som	
stort	sett	skyldes	sesongrelaterte	sykdommer	
(forkjølelser,	influensa).	

I	kvalitetssystemet	er	det	innmeldt	avvik	når	det	
gjelder	arkivtjenesten,	en	tjeneste	byggesak	og	
plan	er	helt	avhengig	av	for	å	kunne	følge	opp	de	
søknader	som	kommer	inn.	I	ytterste	konsekvens	
kan	en	feil/manglende	registrering	medføre	at	
saksbehandlingstid	går	ut	før	saksbehandler	har	
mottatt	søknaden.	Da	kan	søker	regne	tillatelse for 
å være gitt,	og	sette	i	gang	bygging,	selv	om	det	ikke	
er	truffet	vedtak	om	tillatelse	(jf.	pbl.	§	21-7).	Dette	
kan	gi	svært	uheldige	konsekvenser	(i	verste	fall	
krav	om	erstatninger).	

Internkontroll:	De	viktigste	og	mest	grunnleggende	
retningslinjene	for	fagfeltene	plan,	byggesak	og	
oppmåling	er	på	plass.	Det	må	fortsatt	jobbes	med	
internkontroll	for	å	holde	rutinene	oppdatert	og	
aktuelle,	og	for	å	fullføre/supplere	rutinene	spesielt	
innenfor	de	nye	fagområdene	enheten	har	fått	
ansvar	for.	
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16.6		Kommunalteknikk	

Organisasjon 
Ansvarsområdet	er	en	del	av	enheten	Drift	og	
infrastruktur,	og	i	det	ligger	det	at	innenfor	
ansvarene	440	og	420	ses	ressurser	og	økonomi	
under	ett.

Det	ble	foretatt	endring	i	ledelsesstrukturen	ved	
at	avdelingsleder	kommunalteknikk	og	ivaretar	
avdelingslederrollen	for	byggdrift.	Dette	for	å	øke	
samhandlingen	ytterligere,	samt	kortere	beslutning	
og	informasjonsveger.

Avdelingen	har	hatt	samarbeid	med	MAKS	og	
engasjert	2	ukrainske	flyktninger	i	språk	og	
arbeidstrening	tre	dager	i	uken,	1	i	perioden	januar	
–	ut	mai	og	1	i	perioden	januar	–	ut	september.

Har	også	hatt	én	praksiskandidat	fra	Ytre	Namdal
videregående	skole	2–3	dager	i	uken	fra	januar	og	ut	
august	2024.

Økonomi	og	drift 
Ansvaret	har	et	lite	merforbruk	på	ca	kr	235	000.	

På	grunn	av	reduksjon	i	rammene	for	vedlikehold	
har	det	ikke	blitt	gjennomført	noen	større	
vedlikeholdstiltak,	har	kun	blitt	fortløpende	

utbedring	av	skader.	Avdelingen	har	forsøkt	å	
utføre	så	mye	som	mulig	med	eget	mannskap	og	
maskinpark	for	å	holde	kostnadene	nede.	

Gatelysprosjektet	i	Kirkåsen	på	Kolvereid	ble	siste	
del	fullført	med	kun	innleie	av	graveentreprenør,	
resterende	ble	utført	i	egenregi.

Oppgradering	av	sanitærbygg	ved	Storvatnet	
friluftsområde	ble	fullført	iht	tildelte	midler.

Det	er	behandlet	16	vannmåler-søknader	og	14	
søknader	om	tilkobling	til	kommunalt	vann-	og	
avløpsnett.

Vinterdrift	er	gjennomført	innen	vedtatte	rammer.	
Dette	er	en	tjeneste	som	styres	av	været,	og	med	
det,	har	en	stor	usikkerhet	i	seg.	Det	gjenstår	nå	ett	
år	av	kontraktene	med	entreprenører,	slik	at	det	
i	2025	vil	bli	arbeidet	med	nytt	grunnlag	for	kjøp	
av	tjenesten,	og	i	den	forbindelse	må	det	ses	på	
hvordan	vinterdriften	skal	organiseres,	samt	nivå.

Kostra	tall	viser	at	kommunen	ligger	kostnadsmessig	
under	sammenlignbare	kommuner,	og	landet	for	
øvrig.	Nærøysund	kommune	har	ca	250	km	veg	og	
har	«mye»	veg	per	innbygger,	noe	som	er	naturlig	
når	bosettingen	er	slik	den	er.



Årsmelding 2024

Side	91

Sykefravær,	HMS	og	internkontroll 
Sykefraværet	innenfor	kommunalteknikk	viser	 
1,6	%	korttidsfravær	og	2,6	%	langtidsfravær.

Det	totale	fraværet	var	4,2	%,	som	er	en	positiv	
utvikling	fra	2023,	med	en	nedgang	på	3,1	%.	
Årsaken	til	fraværet	er	kjent.	Sykefraværet	har	blitt	
fulgt	opp	fortløpende	av	avdelingsleder.
Det	er	i	løpet	av	2024	blitt	meldt	inn	totalt	36	avvik	
i	Compilo	på	kommunalteknikk.
Det	er	en	nedgang	på	ca	8	%	i	forhold	til	2023.	
Avdelingen	vil	arbeide	aktivt	med	å	få	de	ansatte	
til	å	melde	inn	avvik.	Alle	innmeldte	avvik	har	blitt	
lukket.

16.7	 VAR	
Ansvarsområdet	består	av	vann,	avløp,	renovasjon,	
slam	og	feiing.	Dette	er	områder	som	kommer	inn	
under	selvkost.	Organisatorisk	ligger	VAR	inn	under	
enheten	drift	og	infrastruktur.
Regnskapet	viser	at	det	i	all	hovedsak	er	i	tråd	
med	budsjett.	Utgifter	vil	variere	noe	i	forhold	
til	kapitalkostnader	og	indirektekostnader,	samt	

hendelser	som	skjer	i	tjenestene.	I	tillegg	varierer	
antallet	abonnenter	i	løpet	av	året,	med	både	inn	
og	utmeldinger,	samt	at	forbruket	til	abonnentene	
varierer.
Selvkostfondene	pr	31.12.24	viser	at	de	ligger	
innenfor	krav	til	bruk/inndekning.
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Drift
Vannproduksjon:

• Forbruk	av	produsert	vann	Nærøysund	
vannverk	1	840	000	m3	(2023	1	754	000	m3).	
Største	forbruker	bruker	ca	300	000	m3. 

• Forbruk	av	produsert	vann	Oplø	Vannverk	
45	600	m3 (2023	41	900	m3)

• Forbruk	av	produsert	vann	Kjella	Vannverk	
30 800 m3 (2023 30 800 m3)

• Forbruk	av	produsert	vann	Ytre	Vikna	
Vannverk	187	600	m3	(2023	156	500	m3)

Lekkasjer	på	nettet	i	2024	viser	3	brudd	på	
hovedledning	og	tatt	5	lekkasjer	på	nettet.	Det	
jobbes	godt	med	lekkasjesøk.
Oppgradert	alle	styringsskap	til	4G	og	fått	på	plass	
ny	programvare	i	forhold	til	driftsovervåkning,	
samt	at	man	har	skiftet	av	en	del	pumper	i	
ledningssystemet. 
Vannprøvene	viser	god	kvalitet	og	det	har	ikke	vært	
noen	avvike	i	forhold	til	krav	på	drikkevann.

Avløp.	 
Her	er	renseanlegg	oppgradert.	Ved	mye	nedbør	
oppstår	det	en	del	overløp	som	medfører	at	
rensekravene	ikke	oppfylles.	Dette	skyldes	at	det	
er	en	god	del	fremmedvann	i	avløpsnettet.	Ved	
sanering	av	VA	anlegg,	blir	fremmedvann	(overvann)	
splittet.	EU	sitt	nye	avløpsdirektiv	vil	sette	krav	
til	kommunene	i	forhold	til	rensekrav	og	andel	
fremmedvann.	

Renovasjon	og	slam	er	tjenester	kommunen	får	
levert	av	MNA.	Oppfølging	av	avvik	på	slamtanker	
kommer	inn	til	kommunen	og	kommunen	
følger	disse	opp.	Det	er	i	2024	mottatt	12	avvik.	
Det	tømmes	ca	1750	tanker	årlig	i	Nærøysund	
kommune.	Tanker	til	fritidsboliger	kommer	i	tillegg.	
Disse	tømmes	hvert	andre	år.

Feiing	vises	til	kapitel	om	brann.

16.7		Kommunalsjefens	oppsummering	
 

Økonomi

I	2024	endte	kommunalområdet	med	et	merforbruk.	
Det	har	vært	stort	fokus	på	å	drifte	iht	budsjett.	Mye	
av	kommunalområdetets	utgifter	er	bundet	opp	i	
drift	av	de	andre	kommunalområdene,	klima/vær	og	
aksjoner	som	må	ivaretas.	Med	et	budsjett	som	er	
meget	nøkternt	er	det	ikke	rom	for	mye	avvik	og	er	
derfor	sårbar	i	forhold	til	tiltak	utover	normal	drift.

Som	det	fremgår	av	rapportene	under	
ansvarsområdene	er	det	i	hovedsak	kostnader	til	
energi	som	er	årsaken	til	merforbruket	Dette	på	
tross	av	at	energiforbruket	i	kWh	har	blitt	redusert.	
Her	har	kommunen	avtaler	med	Fjordkraft	(gjennom	
samarbeidet	med	fylkeskommunen)	og	avtale	om	
biovarme	(frem	til	og	med	2027).	Det	vi	ser	at	økte	
energikostnader	slår	inn	hos	Nærøysund	også,	
samt	at	avtalen	om	biovarme	gir	en	høy	kWt	pris.	

Denne	prisen	og	prissetting	av	biovarme	må	ses	på	
i	forbindelse	med	en	videreføring	av	denne	avtalen,	
samt	muligheten	for	andre	energiløsninger.	

De	andre	områdene	er	innenfor	budsjett.

Kommunen	står	overfor	utfordringer	i	forhold	til	
vedlikeholdsetterslep,	både	på	veger	og	bygg.	Det	
oppleves	at	det	er	en	forventning	til	at	kommunen	
skal	klare	å	holde	en	bedre	standard	enn	det	
som	er	mulig	innenfor	de	rammer	som	er	gitt.	
Dette	er	grunnlag	for	frustrasjon	både	for	de	som	
mottar	tjenester	og	det	som	vil	utføre	tjenester.	
Kommunalområdet	må	derfor	fortsatt	jobbe	med	
hvordan	omstille	seg	for	å	kunne	finne	rom	for	mer	
vedlikehold,	i	tillegg	må	det	ses	på	hva	kommunen	
eier	av	både	bygg	og	veger.	I	2024	ble	Oplø	skole,	
den	tidligere	barnehagen	på	Austafjord	solgt,	samt	
at	DPS-bygget	ble	klargjort	for	salg.	 
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Dette	er	tiltak	som	medfører	reduksjoner	i	
kostnader,	samt	reduserte	behov	for	vedlikehold/
investeringer.	

Nærøysund	kommune	har	en	god	del	egne	maskiner	
og	utstyr	til	eget	drift	og	vedlikehold.	I	tillegg	er	vi	
avhengige	å	kjøpe	en	del	tjenester.	Det	en	ser	at	
maskinparken	og	utstyrsparken	begynner	å	bli	slitt,	
noe	som	vil	medføre	behov	for	utskiftinger	i	de	
kommende	årene.	Spesielt	nevnes	dette	innenfor	
brannberedskap,	hvor	den	eldste	bilen	nå	er	25	
år.	Usikkerheten	rundt	denne	er	stor	og	en	slik	
type	bil	må	være	både	kjøresikker	og	driftssikker.	
Disse	sakene	må	det	ses	på	i	forbindelse	med	de	
kommende	budsjettene.	

Sykefravær/HMS

Kommunalområdet	hadde	et	sykefravær	i	2024	er	
på	9,3	%.	(2023	6,6%).	Egenmeldt	fravær	er	på	ca	 
1,7	%.	Langtidsfraværet	er	på	4,9	%.	Fraværet	har	
vær	høyest	innenfor	tjenesten	renhold,	som	har	
ligget	på	snitt	10	%	i	2024.	Årsakene	til	dette	er	
kjente	og	det	er	flere	av	ansatte	som	er	på	tur	
tilbake	i	jobb.

Det	har	vært	fokus	på	at	det	skal	meldes	inn	avvik	på	
compilo.	Dette	har	bedre	seg,	men	det	er	fremdeles	
en	del	å	gå	på.	De	aller	fleste	avvikene	er	fulgt	opp	
og lukket. 

Det	er	rutiner	innenfor	systematisk	arbeid	med	
internkontroll.	Skriftligheten	og	oppfølgingen	av	
internkontrollene	jobbes	det	med	og	det	vil	være	
fokus	på	en	bedre	rapportering.	

Drift:

Tjenesteområdene	innenfor	teknisk	består	av	
bygg	og	eiendomsforvaltning,	veg,	vann	og	
avløp,	park	og	idrettsanlegg,	kommunale	boliger,	
brannberedskap,	forebyggende	brannvern	og	
feiing,	plan,	byggesak,	oppmåling,	miljø,	og	fra	
01.10.24	ble	tjenesteområdene	jordbruk,	skogbruk,	
folkehelse,	samfunnsplanlegging,	viltforvaltning,	
oppfølging	skjøtselsplaner	og	verneområder.	Dette	

er	et	område	som	spenner	vidt	og	det	er	mange,	
både	internt	og	ekstern,	som	skal	serves	og	følges	
opp.		Organisasjonsendringen	gir	bedre	utnyttelse	
av	kompetansen	som	skal	gi	bedre	tjenester	og	
produksjon,	samtidig	som	at	sårbarheten	reduseres.

Kommunalområdet	har	i	stor	grad	nådd	målene	og	
tiltakene	som	fremkommer	i	budsjett.

I	tillegg	har	området	kommunalområdet	ansvar	
for	gjennomføring	av	investeringsprosjekter.	Av	
prosjekter	som	er	gjennomført	i	2024	nevnes	Rørvik	
brannstasjon	og	rus-	og	psykiatri-boliger	(byggetrinn	
1	ferdigstilt).	Prosjektene	har	blitt	gjennomført	på	
en	god	måte,	med	god	involvering	av	de	tjenestene	
som	skal	bruke	byggene.	Prosjektene	er	gjennomført	
innenfor	de	rammer	som	er	satt.	

Det	er	også	i	2024	vært	arbeidet	med	
kommuneplanens	arealdel.	Etter	1.	gangs	høring	
kom	det	mange	innsigelser,	som	har	vært	krevende	
å	bearbeide.	Planen	ble	sendt	ut	på	2.	gangs	høring	
og	planen	er	at	denne	skal	kunne	vedtas	i	2025.	
Kommunen	har	god	kompetanse	og	ressurser	
innenfor	området,	noe	også	Nærøysund	kommune	
får	tilbakemelding	fra	sektormyndigheter	på.	

Det	er	stor	aktivitet	innen	alle	tjenesteområdene,	
og	det	jobbes	godt.	Denne	store	aktiviteten	skyldes	
aktivt	næringsliv	og	aktive	innbyggere.	Det	jobbes	
kontinuerlig	med	å	finne	det	rette	nivået	og	
kvaliteten	på	våre	tjenester,	og	utvikle	disse	i	tråd	
med	samfunnsutviklingen.	Dette	arbeidet	vil	ha	høyt	
fokus	fremover.

Selv	med	en	del	utordringer	innenfor	økonomi,	
klarer	kommunalområdet	å	gjennomføre	en	
god	del	tiltak.	Dette	løses	med	høyere	andel	av	
oppgaver	i	egenregi,	samt	bedre	samhandling	
mellom	enhetene.	Det	må	jobbes	videre	med	
organisasjonsutvikling,	se	på	hvordan	oppgavene	
skal	løses,	digital	transformasjon,	gjennomgang	av	
eiendom/veger,	tilpasse	våre	tjenester	i	takt	med	
nye	krav	og	forventinger.	
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17.0	 	Kommunalområde	NAV/	Samhandling

Kommunalsjef

MAKS NAV

Voksen-
opplæring

Flykninge-
tjeneste

Kommunalområde
 Regnskap 

2024
	Budsjett	inkl.	
endring 2024

		Avvik	
2024

Regnskap 
2023

6	NAV	/	Samhandling 66	329	847 75	784	110 -9	454	261 66	717	571
600	Komm.sjef	NAV/Samh. 39	042	247 39	344	386 -302 138 29 414 224
640	Maks 27	287	600 36	439	724 -9 152 123 37	303	347
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17.1		 	MAKS	-	Mangfolds-	og	komptetansesenter

Måloppnåelse

MAKS	har	bidratt	til	å	bosette	41	flyktninger	i	
2024.	I	tillegg	arbeides	det	godt	med	å	innlemme	
flyktningene	som	har	kommet	de	siste	årene.	
Nærøysund	har	gjennom	MAKS	klart	å	sysselsette	
41%	de	ukrainske	flyktningene	i	arbeidsfør	alder	
som	har	kommet	til	kommunen.	Dette	er	av	de	
beste	resultatene	i	Trøndelag.	

Økonomi	og	drift

Nærøysundet	kommune		har	i	2024	bosatt	41	
flyktninger,	de	fleste	fra	Ukraina.	Dette	er	en	
kraftig	reduksjon	fra	året	før	da	det	ble	bosatt	111	
flyktninger.	Reduksjon	i	bosetting	har	medført	at	
enheten	har	gjort	endringer	og	redusert	bemanning	
i	2024,	og	ansatte	har	funnet	seg	annen	jobb,	og	
enheten	har	i	2024	redusert	bemanning	med	ca	9	
stillinger.

Resultatet	for	MAKS	viser	et	mindreforbruk	på	ca	
9,1	mill.	kroner	for	2024.	Regnskapet	viser	at	det	er	
et	overforbruk	på	livsopphold	med	ca	1	mill.	kroner.

Kommunestyret	vedtok	å	bosette	inntil	50	
flyktninger	i	2024.	Det	ble	bosatt	41	flyktninger.	
Alle	er	bosatt	etter	avtale	med	IMDi,	og	ingen	
på	familiegjenforening.	Flyktningene	kommer	
opprinnelig	fra	Kongo	og	Ukraina.	Det	ble	bosatt	9	
menn,	17	kvinner	og	15	barn.

Kommunen	mottar	fra	IMDi	integreringstilskudd	for	
flyktninger	de	bosetter.	Tilskuddet	skal	i	hovedsak	
dekke	de	gjennomsnittlige	utgiftene	kommunen	
har	til	arbeidet	i	bosettingsåret	og	de	4	neste	
årene.	Kommunen	mottok	i	2024	kr	73	706	854	i	
integreringstilskudd.
Kommunen	søker	IMDi	om	ekstratilskudd	for	
flyktninger	som	har	nedsatt	funksjonsevne	og/eller	
adferdsvansker.	I	2024	ble	det	innvilget	2,9	mill.	

kroner	i	ekstratilskudd	til	kommunen.
Det	er	96	personer	som	har	vært	deltakere	i	
introduksjonsprogram	i	løpet	av	2024.	64	personer	
avsluttet	introduksjonsprogrammet.	7	personer	har	
avbrutt	programmet	pga	flytting/utvandring.	Av	de	
64	personene	som	avsluttet	programmet	var	det	40	
personer	som	gikk	over	til	jobb	eller	utdanning	etter	
endt	program.	Dette	betyr	at	kommunen	hadde	en	
måloppnåelse	på	62,5%.

Enheten	har	fokus	på	å	skaffe	praksis	og	arbeid	til	
så	mange	flyktninger	som	mulig,	og	dette	arbeidet	
jobbes	det	kontinuerlig	med.	Enheten	jobber	mot	
ulike	aktører	og	ser	at	næringsliv	vil	ha	arbeidskraft	
og	er	flinke	på	å	ta	imot	deltakere	i	praksis	og	jobb.	

Voksenopplæringen	tilbyr	pedagogisk	personell	til	
innføringsklassen	på	Ytre	Namdal	Videregående	
skole,	og	samarbeidet	med	fylkeskommunen/
YNVS	har	fungert	bra.	MAKS	har	også	kjørt	
norskopplæring	ute	til	bedrifter,	slik	som	Oceanize,	
Moen	og	Sinkaberg.	I	tillegg	startet	MAKS	et	100	
timers	bransjekurs	som	avsluttes	i	uke	15	i	2025.	
Enheten	har	kjørt	et	pilotprosjekt/bransjekurs	
innen	butikkfaget	og	ulike	butikker	har	vært	med	på	
prosjektet	og	enheten	håper	og	tror	at	dette	blir	en	
suksess.

MAKS	har	også	et	samarbeid	med	Bindal	
kommune	og	er	fornøyd	med	et	godt	samarbeid.	
Voksenopplæringen	tilbyr	norskkurs	og	digitale	kurs	
for	deltakere	fra	Bindal	kommune.

MAKS	kan	tilby	realkompetansevurdering	på	
grunnskolenivå.	Det	foreligger	nå	en	ny	veileder	for	
realkompetansevurdering	.	Kommunen	har	ansvaret	
for	å	oppfylle	retten	til	realkompetansevurdering	i	
grunnskoleopplæring.	

Plikten	til	å	tilby	realkompetansevurdering		og	
dokumentasjon	på	en	slik	vurdering	er	en	del	
av	ansvaret	til	kommunen	og	fylkeskommunen	
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har	etter	opplæringsloven	§§	28-1	og	§	28-2.	
Kommunen	har	også	en	alminnelig	veiledningsplikt	
etter	forvaltningsloven	§	11.	For	å	ivareta	den	
alminnelige	plikten	bør	kommunen	gi	informasjon	
om	retten	til	realkompetansevurdering.	
Informasjonen	rettes	direkte	mot	den	voksne,	men	
også	mot	andre	tjenesteytere	som	eksempelvis	NAV	
og	arbeidsgivere.	

Ansatte	ved	MAKS	har	gitt	flyktningene	et	godt	
tilbud	med	god	kvalitet,	innenfor	de	rammene	
enheten	har	hatt.	

Sykefravær:

Sykefraværet	har	vært	stabilt	i	2024	på	ca	3-7	%	
gjennom	året,	tross	omstilling	og	usikkerhet	til	
ansatte,	både	på	flyktning	og	voksenopplæring.	

Alle	som	er	sykemeldt	følges	opp	med	jevnlige	
samtaler	og	får	klarlagt	hvilke	arbeidsoppgaver	
den	sykmeldte	kan	gjennomføre.	Det	er	også	
gjennomført	dialogmøter	med	NAV	for	å	se	på	
muligheter	for	ansatte	som	har	behov	for	det.

I	2024	har	enheten	hatt	fokus	på	arbeidsmiljøet,	
og	arbeidsmiljøundersøkelsen	vil	være	grunnlaget	
for	videre	arbeid.	Enheten	har	jevnlige	møter	med	
tillitsvalgte	og	med	HMS-gruppa.	Det	er	gjennomført	
ei	grundig	undersøkelse	om	risiko	om	vold	og	
trusler.	Denne	rapporten	skal	enheten	jobbe	mer	
med i 2025. 

17.2		 	Nav
Måloppnåelse
NAV	Nærøysund	(NAV)	er	med	på	å	bidra	til	å	
skape	et	inkluderende	samfunn,	et	inkluderende	
arbeidsliv	og	et	velfungerende	arbeidsmarked.

NAV	Nærøysund	jobber	i	tråd	med	intensjonene	
i	Sosialtjenesteloven.	I	formålet	med	
Sosialtjenesteloven	understrekes	også	at	man	skal:			

•	 fremme	overgangen	til	arbeid		
•	 sosial	inkludering	og	aktiv	deltakelse	i	

samfunnet		
•	 bedre	levekårene	for	vanskeligstilte	og	bidra	

til	sosial	og	økonomisk	trygghet		
•	 bidra	til	at	utsatte	barn	og	unge	og	deres	

familier	får	et	helhetlig	og	samordnet	
tjenestetilbud		

De	sosiale	tjenestene	i	NAV-kontoret	utgjør	det	
siste	sosiale	og	økonomiske	sikkerhetsnettet	i	
velferdsordningene.	Formålsbestemmelsen	i	
sosialtjenesteloven	understreker	kommunens	
velferdsansvar	for	vanskeligstilte.	Det	ligger	i	dette	
at	NAV-kontoret	skal	fange	opp	hjelpebehov	som	

ikke	dekkes	av	andre	tjenester	og	ordninger.
Etaten	skal	ivareta	vanskeligstilte	gruppers	behov	og	
bekjempe	fattigdom,	bl.a.	ved	å	stimulere	til	arbeid	
og	deltakelse.	

Økonomi	og	drift

Ansvar	600	NAV	hadde	et	mindreforbruk	i	forhold	
til	regulert	budsjett	på	0,3	mill.	kroner	i	2024.	
Sammenlignet	med	det	opprinnelige	budsjettet	har	
NAV	et	merforbruk	på	cirka	18	mill.	kroner	i	2024,	
og	budsjettet	er	tilsvarende	styrket	i	løpet	av	året.	
Budsjettreguleringene	var	nødvendige	på	grunn	av	
økte	utbetalinger	gjennom	sosialbudsjettet.	 
Årsaken	til	de	økte	utbetalingene	over	
sosialbudsjettet	kan	forklares	med	virkninger	av	
«dyrtid»,	som	har	medført	økte	levekostnader	
gjennom	prisstigninger	og	renteøkninger.	Det	
har	også	vært	en	økt	bosetting	av	flyktninger	på	
grunn	av	krigen	i	Ukraina	de	siste	årene.	Dette	har	
samlet	sett	ført	til	en	økning	i	antall	mottakere	av	
økonomisk	sosialhjelp.



Årsmelding 2024

Side	97

NAV	Nærøysund	startet	3.	tertial	med	totalt	
9,8	årsverk.	Dette	inkluderer	avdelingsleder	og	
prosjektlederstilling	for	MAKS	SKODD-	prosjektet.	
0,4	årsverk	arbeider	med	sykefraværsoppfølging.	
Denne	ressursen	bemanner	mottaket	på	Bindal	
hver	onsdag.	Fra	1.	oktober	har	kontoret	1,9	årsverk	
på	gjeldsrådgiversiden.	NAV-kontoret	fikk	fra	9.	
september	omdisponert	midlertidig	ressurs	på	
50%	fra	MAKS.	Denne	ressursen	ble	økt	til	80%	
fra	4.	november	til	31.	desember	for	å	avhjelpe	
kommunal	side	med	saksbehandling	av	søknader	
om	økonomisk	sosialhjelp.	Én	saksbehandlerressurs	
startet	i	statlig	stilling	den	18.	november.	Denne	
stillingen	ble	erstattet	fra	11.	november	med	en	
omstillingskandidat	i	100%	stilling	(merket	med	
gult	i	tabell).	Ressursen	på	saksbehandlerfeltet	har	
i	store	deler	av	2024	vært	redusert	på	grunn	av	
langtidssykefravær.	Pr	31	desember	er	total	ressurs	
på	11,3	årsverk.	Ressursen	skulle	vært	12,6	årsverk,	
inkludert	1,5	årsverk	som	er	omdisponert	fra	MAKS	
til	NAV.

Ressurs
Pr. 
01.09.24.

Pr. 
31.12.24.

Opprinnelig  
ressurs

Gjeldsrådgiver 100 100 100
Gjeldsrådgiver 30 30 40
Gjeldsrådgiver 60 60 60
Saksbehandler 100 100 100
Saksbehandler 100 100 100
Saksbehandler 50 50 50
Saksbehandler 0 60 100
Saksbehandler 40 40 60
Saksbehandler 60 100 100
Saksbehandler 100 0 0
Saksbehandler 0 70 100
Saksbehandler 
(midlertidig) 100 100 100
Saksbehandler 
(midlertidig) 0 80 50
Syfo 40 40 100
Maks	Skodd 100 100 100
Avdelingsleder 100 100 100
Sum 980 1130 1260

Årsverk	

Årstall Søknader Økning	i	%
2021 1417  
2022 1539 8
2023 1918 24,6
2024 2894 50,8

Økonomisk sosialhjelp

Antall	søknader:

Oversikten	til	høyre	viser	at	antall	søknader	har	mer	
enn	doblet	seg	fra	2021	til	2024.

Antall	brukere:

Periode Totale brukere Andel	flyktninger
År Brukere Utbetalinger Brukere Utbetalinger

2021 329 kr 13 231 424 64 kr	4	577	956
2022 342 kr	17	094	224 77 kr	7	156	326
2023 411 kr	24	955	437 102 kr	11	619	792
2024 508 kr	31	703	507 142 kr	15	938	597
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Oversikten	viser	utviklingen	i	antall	bruker	og	
utbetalinger	av	økonomisk	sosialhjelp	i	Nærøysund	
kommune	de	siste	fire	årene	år.	

Årsaken	til	økningen	i	sosialhjelpbudsjettet:

- satsene	for	økonomisk	sosialhjelp	har	økt

- 	barnetrygden	tas	ikke	med	som	inntekt	når	
man	behandler	søknader	om	økonomisk	
sosialhjelp

- økning	i	antall	flyktninger	som	mottar	
økonomisk	sosialhjelp

- dyrtiden	med	renteøkning,	økte	
matvarepriser	o.l.

Det	er	viktig	å	merke	seg	at	tabellen	viser	kun	
antall	personer	som	har	fått	utbetalt	økonomisk	
sosialhjelp.	Nav-kontoret	skriver	flere	avslag,	
som	ikke	telles	med	i	oversikten.	Nærøysund	

kommune	har	tatt	imot	mange	flyktninger,	
spesielt	fra	Ukraina.	Flere	av	disse	er	ferdig	med	
introduksjonsprogrammet.	Flere	har	kommet	i	jobb,	
tatt	utdanning	eller	deltar	i	arbeidsmarkedstiltak	i	
regi	av	NAV,	men	har	likevel	behov	for	økonomisk	
sosialhjelp	for	å	supplere	inntekten.	I	tillegg	
har	personer	over	55	år	ikke	rett	til	å	delta	i	
introduksjonsprogrammet	og	får	dermed	ikke	
utbetalt	introduksjonsstønad.	De	har	i	tillegg	ikke	
rett	på	folketrygdytelser,	og	blir	derfor	avhengig	av	
økonomisk	sosialhjelp	som	hovedinntekt.	I	2021	
mottok	64	flyktninger	økonomisk	sosialhjelp,	i	2024,	
142	personer.	

Antall	barnefamilier	som	mottar	økonomisk	
sosialhjelp	har	økt	de	siste	årene.	Innenfor	gruppen	
flyktninger	har	familier	som	mottar	økonomisk	
sosialhjelp	doblet	seg	i	perioden.	T

Oversikten	i	tabellen	under	viser	at	det	har	skjedd	
en	økning	i	antall	ungdommer	under	30	år	som	
mottar	økonomisk	sosialhjelp,	spesielt	blant	
flyktninger	har	det	skjedd	nesten	en	dobling.

I	2023	mottok	30	personer	fra	Ukraina	økonomisk	
sosialhjelp,	i	2024	var	det	69	personer,	en	økning	
på	130%.	I	2024	hadde	18	personer	fra	Ukraina	
ikke	rett	til	å	delta	i	introduksjonsprogrammet	

fordi	de	er	over	55	år.	Selv	om	de	har	rett	på	
norskundervisning,	får	de	ingen	form	for	stønad	for	
å	delta	på	norskundervisning,	og	er	derfor	avhengig	
av	økonomisk	sosialhjelp.	
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Tabellene	under	viser	at	antall	flyktninger	som	
mottar	økonomisk	sosialhjelp	har	økt	med	32%	fra	
januar	til	desember.	Økningen	skyldes	i	all	hovedsak	
behovet	for	økonomisk	sosialhjelp	blant	ukrainske	
flyktninger.

Oversikt	over	utbetalinger	hver	måned	i	2024	
viser	økning	i	antall	brukere	og	utbetalinger.	
NAV	Nærøysund	har	valgt	å	dele	oversikten	
over	utbetalinger	i	to	grupper	for	å	synliggjøre	
utbetalinger	som	går	til	flyktninger.	

Brukertallene	de	første	syv	månedene	i	2024	var	
høyere	enn	samme	periode	i	2023.	De	siste	fem	
månedene,	går	tallene	nedover,	og	i	desember	var	
det	27	færre	brukere	sammenlignet	med	året	før.	
Grunnen	til	dette	er	blant	annet	at	Nav-kontoret	
har	fått	flere	saksbehandlere.	Dette	fører	til	at	man	
kan	gjøre	grundigere	kartlegginger	og	vurderinger.	

I	tillegg	har	Nav-kontoret	blitt	bedre	til	å	sende	ut	
forvaltningsbrev	om	lengre	saksbehandlingstid,	
samt	innhente	dokumentasjon	i	forbindelse	
med	søknader	om	økonomisk	sosialhjelp.	Man	
får	også	bedre	tid	til	råd	og	veiledning	ifht.	
hverdagsøkonomi,	komme	i	arbeid,	eller	søke	ulike	
folketrygdytelser.

Tabellene	under	viser	at	innenfor	gruppen	ordinære	
sosialhjelpsmottakere	så	klarte	man	i	2024	å	stoppe	
økningen	i	antall	brukere.	Det	har	faktisk	vært	en	
liten	reduksjon	i	antall	brukere.
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Tabellene	viser	også	at	det	er	mange	barn	i	
Nærøysund	som	bor	i	familier	som	mottar	
økonomisk	sosialhjelp.	På	bakgrunn	av	
landsomfattende	tilsyn	med	tema	«NAV-	kontoret	
ansvar	for	å	ivareta	barns	behov	når	foreldrene	
søker	økonomisk	stønad»,	vil	NAV	Nærøysund	
etterstrebe	og	kartlegge	barnas	behov	grundigere.	
Foreldrene	får	i	tillegg	informasjon	om	fritidskortet,	
og	informeres	om	muligheten	til	å	søke	om	dekning	
av	ekstra	utgifter	til	barn	som	klær	og	annet	utstyr.

Foreløpige	tall	fra	Nav	viser	at	
sosialhjelpsutbetalingene	økte	med	23%	i	2024.	
Antall	personer	som	mottok	økonomisk	sosialhjelp	

økte	med	15%	fra	2023	til	2024.	I	Nærøysund	økte	
utbetalingene	med	27%	og	antall	personer	økte	
med	23,6%.		

Økonomien	har	vært	preget	av	flere	rentehevinger	
og	høy	prisstigning	siden	sommeren	2022.	Dette	
fører	til	at	flere	har	søkt	økonomisk	sosialhjelp,	
blant	annet	krisehjelp	i	påvente	av	neste	utbetaling	
av	lønn/ytelse.	Etter	hvert	som	kommunal	side	har	
blitt	styrket,	kan	vi	igjen	ha	fokus	på	økonomisk	råd	
og	veiledning	og	endringsarbeid,	slik	at	man	kan	
hjelpe	mennesker	ut	i	arbeid	og	aktivitet	eller	over	
på	en	folketrygdytelse.

Forvaltning

Forvaltningsavtaler	er	ikke	en	lovpålagt	oppgave.	
Denne	ordningen	benyttes	når	bruker	ønsker	det,	og	
NAV	-kontoret	vurderer	at	det	er	læringspotensial.	
Pr	i	dag	har	NAV	Nærøysund	10	personer	som	har	
frivillig	offentlig	forvaltning.	Tre	av	disse	har	tvungen	
forvaltning,	der	NAV	administrer	økonomien.	NAV	
Nærøysund	ser	at	det	er	hensiktsmessig	å	ha	noen	
personer	på	denne	ordningen,	slik	at	personer	får	
hjelp	til	å	forvalte	økonomien	på	en	god	måte.

Tjenesten	opplysning,	råd	og	veiledning

Etter	sosialtjenesteloven	§	17	har	NAV-	kontorene	
plikt	til	å	tilby	tjenesten	«opplysning,	råd	og	
veiledning»	til	personer	som	har	behov	for	
tjenesten.	Eksempler	på	tjenesten	kan	være:

*	Råd	og	veiledning	i	forbindelse	med	å	skaffe	seg	og	
beholde	bolig

*	Økonomisk	råd	og	veiledning,	herunder	
gjeldsrådgiving

*	Råd	og	veiledning	om	familiære	forhold

*	Råd	og	veiledning	om	sosiale	problemer

 

Gjeldsrådgiving

Det	har	også	i	2024	vært	en	jevn	tilgang	av	
gjeldssaker.	Gjeldsrådgiverne	har	arbeidet	med	ca	
90	saker.	Hovedvekten	av	sakene	er	på	nivå	2	og	3.	
Det	har	vært	en	økning	i	tvangssalg	saker	og	endring	
av	gjeldsordninger.

Vi	ser	at	flere	av	brukerne	som	har	gjeldsproblemer	
gjennomgår	livskriser	som	samlivsbrudd,	langvarig	
sykdom,	uførhet	og	arbeidsledighet.	Flere	av	disse	
har	heller	ikke	en	sparekonto,	slik	at	man	ikke	har	
en	buffer	i	slike	situasjoner.	Andre	har	ikke	kunnskap	
om	sparing	og	har	ikke	forstått	viktigheten	av	å	
kunne	planlegge,	og	ha	en	buffer	til	økonomisk	
vanskelige	tider.	

Maks Skodd- prosjektet

Prosjektet	er	rettet	mot	flyktningefamilier.	
Prosjektet	fikk	bevilget	midler	for	år	3	i	prosjektet	
fra	Statsforvalteren	sammen	med	en	god	
tilbakemelding	på	hvordan	vi	arbeider	med	prosjekt	
og	deltakere.

Prosjektet	har	i	2024	fulgt	opp	8	familier.	Prosjektet	
jobber	med	selvstendighet	og	gode	valg	innen	
alle	temaer	i	kartleggingsverktøyet	«Livshjulet».	
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Alle	familier	har	andre	hjelpeinstanser	inn	i	
familien,	som	MAKS	SKODD	samarbeider	med.	
Prosjektleder	deltar	i	ansvarsgruppe	i	2	familier	og	
deltar	på	fagmøter	rundt	3	familier	med	behov.	Alle	
familiene	har	nå	riktige	stønader,	men	noen	venter	
enda	på	iverksetting	av	vedtak	fra	brukerkontor	
(fritidskontakt).	Alle	familiene	har	hatt	krav	på	
stønader	ut	over	sosialhjelp.	

Prosjektleder	deltar	i	ansvarsgruppe	i	2	familier	
og	deltar	på	fagmøter	rundt	3	familier	med	behov.	
Prosjektleder	har	deltatt	på	tverrfaglig	møter	med	
familiene	og	skole,	barnehage,	helse,	videregående,	
veiledere	på	Nav	og	Vekst.	Kontakt	med	koordinator	
ved	behov.	Prosjektleder	har	hatt	fast	kontordag	
på	MAKS	hver	uke	mellom	mars	og	november.	
Dette	har	styrket	samarbeidet	mellom	MAKS	og	
prosjektet.	Det	er	stort	trykk,	og	mange	spørsmål	
rundt	NAV	og	kunnskapen	tjenestene	imellom	er	
viktig.

Prosjektet	mottar	kunnskap	fra	lignende	prosjekt	
både	i	og	utenfor	kommunen	og	formidler	kunnskap	
rundt	temaer	som	migrasjon,	flerkulturell	hverdag	
og	sosiale	tjenester	i	NAV	og	for	andre	avdelinger	i	
kommunen.

Boligsosialt arbeid

NAV-	kontoret	erfarer	at	det	er	mangel	på	
midlertidige	boliger.	NAV-	kontoret	har	hatt	behov	
for	midlertidige	boliger	til	enkelte	brukere,	men	
dette	har	noen	ganger	vært	utfordrende	å	finne.	
Det	er	press	på	de	kommunale	boligene,	og	når	det	
ikke	foreligger	slike	boliger,	må	camping	eller	hotell	
brukes,	som	gir	store	kostnader.	Flere	av	brukerne	
har	dårlig	boevne,	og	er	en	svært	stor	belastning	å	
leie	ut	til	for	private	utleiere.	Det	blir	derfor	mest	
riktig	at	kommunen	tar	ansvar	for	disse	personene.

Introduksjonsstønad

Regjeringens	forslag	om	å	kutte	i	

introduksjonsstønaden	for	ektefeller	og	samboere	
uten	barn	med	totalt	om	lag	6000	kroner	i	måneden	
trådte	i	kraft	01.07.24.	Dette	fører	til	økt	utbetaling	
av	økonomisk	sosialhjelp	til	denne	gruppen.

Statlige tjenester

SYFO (sykefraværsoppfølging):	Teamet	som	arbeider	
med	sykefraværsoppfølging,	har	en	stillingsressurs	
på	totalt	2	årsverk,	men	har	hatt	sykefravær	
gjennom	store	deler	av	året.	I	medio	november	fikk	
Nav-kontoret	ett	ekstra	årsverk,	slik	at	teamet	nå	
er	har	totalt	2,8	årsverk.	NAV-	kontoret	opplever	
at	brukerne	søker	arbeidsavklaringspenger	sent.	
Saksbehandlingstiden	på	arbeidsavklaringspenger	er	
lang,	og	det	fører	til	behov	for	økonomisk	sosialhjelp	
i	søknadsperioden.

AAP	(Arbeidsavklaringspenger)	:	NAV-	kontoret	
hadde	i	utgangspunktet	fem	personer	som	arbeidet	
med	arbeidsavklaringspenger	(AAP).	To		ansatte	på	
AAP-	teamet	gikk	av	med	pensjon	fra	juli.	Det	er	
avklart	at	disse	to	stillingene	vil	bli	erstattet.	Det	ble	
bestemt	at	den	ene	stillingen	fortsatt	skal	arbeide	
med	arbeidsavklaringspenger,	mens	den	andre	
stillingen	skal	arbeide	med	sykefraværsoppfølging.

Ordinært	arbeid:	Nav	Nærøysund	har	to	personer	
som	arbeider	med	oppfølging	av	ordinære	
arbeidssøkere.	Disse	opplever	en	stor	økning	
av	brukere.	Dette	skyldes	økt	arbeidsledighet	i	
kommunen.

Markedskontakt:	Nav	Nærøysund	kjøper	40%	
markedskontakt	fra	Nav	Midtre	Namdal.	Mangel	på	
markedskontakt	fører	til	at	NAV-	kontoret	ikke	får	
til	å	ha	nok	tett	og	god	kontakt	med	arbeidsgivere	
og	næringsliv	som	er	viktig	når	vi	arbeider	med	å	få	
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personer	med	ulike	utfordringer	ut	i	arbeidslivet.

Sykefravær,	HMS	og	internkontroll

Mangel	på	menneskelige	ressurser	og	
økende	brukermengde,	og	dermed	høyere	
arbeidsbelastning,	har	ført	til	stor	slitasje	på	
ansatte	på	kommunal	side.	Noe	som	gjenspeilte	
seg	i	sykefravær	opp	mot	20	%		våren	2024.	Siden	
våren	2024	har	Nav-kontoret	hatt	møter	hver	
14.	dag	der	vi	arbeider	med	arbeidsmiljø.	Med	
arbeidsmiljø	forstår	vi	planlegging,	gjennomføring	
og	organisering	av	arbeid.	Nav	har	gjennomført	
kurs	i	stressmestring	over	fire	samlinger,	som	
ble	holdt	av	Einar	Lothe	ved	kommunens	rus-	
og	psykiatritjeneste.	I	tillegg	arbeides	det	med	
strukturer,	rutiner,	psykologisk	trygghet,	holdninger	
og	verdier	med	mer.	Dette	arbeidet	fortsetter	også	i	
2025. 

Egentilsyn	på	kvalifiseringsprogrammet

Kontoret	har	over	tid	hatt	for	lite	ressurser	til	å	
jobbe	målrettet	med	kvalifiseringsprogrammet	
(KVP).	Med	flere	deltakere	i	
kvalifiseringsprogrammet	vil	det	bli	mindre	behov	
for	økonomisk	sosialhjelp.	NAV	Nærøysund	har	
gjennomført	egentilsyn	på	kvalifiseringsprogrammet	

og	resultatet	av	egenvurdering	er	som	følger:

NAV-	kontoret	har	utarbeidet	en	tiltaksplan	som	
skal	rette	lovbruddene,	samt	utarbeidet	flere	
rutiner	i	forbindelse	med	kvalifiseringsprogrammet.	
På	grunn	av	ressurssituasjonen	fikk	ikke	Nav	

Nærøysund	lukket	dette	tilsynet	i	2024,	men	tilsynet	
skal	lukkes	i	løpet	av	første	halvår	2025.	I	2024	
hadde	NAV-	kontoret	to	personer	som	deltok	i	
kvalifiseringsprogrammet.

Landsomfattende	tilsyn	av	Statsforvalteren

Statsforvalteren	gjennomførte	landsomfattende	
tilsyn	med	NAV-	kontoret	høsten	2023.	Temaet	for	
tilsynet	var	«NAV-	kontoret	ansvar	for	å	ivareta	

barns	behov	når	foreldrene	søker	økonomisk	
stønad».	Foreløpige	resultatet	viser	brudd	på	
følgende	områder:

På	grunn	av	ressurssituasjonen	fikk	Nav-	kontoret	
heller	ikke	lukket	dette	tilsynet,	det	skal	derfor	
lukkes	i	løpet	av	første	halvår	2025.
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Kommunalområdet	Nav/Samhandling	har	i	hele	
2024	hatt	fokus	på	å	levere	gode	forsvarlige	
tjenester	til	innbyggerne	i	Nærøysund	kommune.	

Nav	opplevde	også	i	2024	økning	i	antall	brukere	
som	behøver	økonomisk	sosialhjelp.	Dyrtid	og	høy	
rente	fører	til	at	mange	sliter	økonomisk.	Spesielt	
har	barnefamilier	fått	merke	dyrtiden.	En	annen	
gruppe	som	trenger	mye	økonomisk	støtte,	er	
flyktninger.	Ofte	kommer	disse	uten	eiendeler	og	
oppsparte	midler,	og	de	trenger	derfor	en	del	hjelp	
til	å	etablere	seg	på	nytt.	Samtidig	kan	språk	og	det	
og	skaffe	seg	en	jobb	være	en	utfordring.	

Økningen	i	utbetalinger	over	sosialbudsjettet	gjorde	
at	det	var	nødvendig	med	budsjettreguleringer	i	
2024.	Sosialbudsjettet	ble	gjennom	to	reguleringer	
tilført	18	millioner.	Det	ble	i	2024	utbetalt	 
ca	31	mill.	kroner	i	økonomisk	sosialhjelp	til	
kommunens	innbyggere.	

Selv	om	det	samlet	sett	har	vært	en	økning	i	
utbetalinger	over	sosialbudsjettet	i	2024	er	det	
gledelig	å	se	at	denne	trenden	holder	på	å	snu.	

Fra	sommeren	2024	og	utover	har	man	begynt	
å	se	en	reduksjon	i	utbetalingene.	Nav	sine	
veiledere	har	jobbet	målrettet	og	systematisk	med	
å	sikre	at	vedtakene	som	fattes	er	behovsprøvd	
og	nødvendige.	Samtidig	har	en	liten	økning	i	
veilederressurser	gjort	at	man	kan	jobbe	litt	ekstra	
opp	mot	enkeltindivider	som	står	nær	jobb.	

Kommunestyret	vedtok	å	bosette	inntil	50	
flyktninger	i	2024.	I	løpet	av	året	ble	41	personer	
bosatt.	Som	følge	av	en	kraftig	reduksjon	i	antall	
bosatte	flyktninger	i	2024	i	forhold	til	årene	før,	
har	Maks	gjennom	hele	året	hatt	søkelys	på	
kostnadsreduserende	tiltak.	

Nærøysund	kommune	har	gjennom	MAKS	lykkes	
bedre	enn	de	fleste	når	det	gjelder	å	få	bosatte	
flyktninger	ut	i	jobb.	I	desember	2024	var	41	%	av	
de	ukrainske	flyktninger	i	yrkesaktiv	alder	(20-66	år)	
i	jobb.	Dette	er	av	de	beste	resultatene	i	Trøndelag.	

17.3		Kommunalsjefens	oppsummering	
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18.1  Fellestjenesten
Fellestjenesten/	Service	var	i	deler	av	2024	
en	del	av	Service	og	samfunn.	Etter	en	
organisasjonstilpasning	med	virkning	fra	
01.10.2024	ble	fellestjenesten	en	egen	enhet	i	
kommunedirektørens	stab.	Regnskapsmessig	ble	
ny	enhet	opprettet	fra	01.01.2025.			Fellestjenesten	
har	ansvar	for	kommunens	førstelinjetjeneste	mot	
publikum,	interne	tjenester	og	støttesystemer	for	
kommunens	ansatte.	Avdelingens	hovedoppgaver	
er	knyttet	til	IT,	digitalisering,	datasikkerhet,	
overordnet	internkontroll/	virksomhetsstyring,	
personvern,	politisk	sekretariat,	dokumentsenter	
(post/	arkiv),	publikumstjenester/servicekontor,	
kantinedrift,	skanningstjenester	og	valg.

Kommentar	til	måloppnåelse	for	 enheten

Innbyggerne i sentrum

Etter	et	aktivt	år	i	2023	der	det	ble	satt	fart	i	
utviklingsarbeid	og	arbeidet	godt	med	etterslepet	
etter	de	nødvendige	digitale	grepene	som	ble	gjort	
under	pandemien	for	å	opprettholde	en	best	mulig	
tjenesteproduksjon,	ble	2024	et	år	der	mye	av	dette	
arbeidet	stoppet	opp	og	utviklingsperspektivet	ble	
sterkt nedtonet. 

Planlagte	investeringer	i	publikumsrettede	
tiltak,	nødvendige	integrasjoner	blant	annet	
for	å	tilfredsstille	lovkrav	innenfor	områdene	
dokumentbevaring,	universell	utforming	og	
datasikkerhet	samt	planlagte	oppgraderinger	
innenfor	kommunens	digitale	infrastruktur	og	
utstyrspark	ble	satt	på	vent.	Dette	med	bakgrunn	i	
kommunens	utfordrende	økonomiske	situasjon.

Innenfor	de	gitte	rammene	ble	det	også	i	2024	
fokusert	på	å	opprettholde	tjenestenivået	til	
publikum	på	minimum	samme	nivå	som	i	2023,	noe	
enheten	har	lyktes	bra	med.

Gi	innbyggerne	god	tilgang	til kommunal 
informasjon	og	tjenester	både digitalt og i møte 
med kommunens	førstelinjetjeneste

Redusert	bemanning	og	omstillingsfokuset	i	2024	
medførte	at	en	del	planlagte	utviklingsområder	
også		under	denne	målsettingen	måtte	prioriteres	
ned.	Dette	gjelder	spesielt	utvikling	av	kommunens	
førstelinjetjeneste	med	hensyn	til	tjenestespekter	
og	rutinebeskrivelser,	og	enhetens	bidrag	til	
arbeidet	med	kommunens	hjemmesider	og	
henvendelser	på	kommunens	facebooksider.

18.0	 	Kommunalområde	Service	og	samfunn

Kommunalområde
 Regnskap 

2024
	Budsjett	inkl.	
endring 2024

		Avvik	
2024

Regnskap 
2023

7	Service	og	samfunn 52 950 932 58	457	405 -5	506	476 66	325	529
700	Service	og	samfunn	-	kommunalsjef	og	stab 3 882 412 3 519 214 363	197 11	896	327
710	Fellestjenester 33	502	706 37	494	663 -3	991	956 39	405	096
730	Kultur 15	565	814 17	443	528 -1	877	717 15	024	106
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Et	positivt	grep	som	ble	gjennomført	i	2024	
var	flytting	av	kommunens	servicetorg	ved	
Kolvereid	rådhus	til	innbyggertorg	i	bibliotek.	
Flytting	av	tjenesten	har	gitt	økt	tilgjengelighet	
til	tjenestene	også	ut	over	rådhusenes	
åpningstid.	Samlokaliseringen	gir	også	mulighet	
til	ytterligere	utviling	av	tilbudet	både	innenfor	
bibliotekets	virksomhetsområdet	og	innenfor	
innbyggertjenestene/	servicetjenestene.	

Videreutvikling	av	bookingløsninger	for	kommunale	
bygg	og	booking	av	saksbehandlere	har	bedret	
service	og	tilgjengelighet	for	innbyggerne.	Det	same	
gjelder	innføringen	av	digitalt	ledsagerbevis	og	ny	og	
forbedret	feilmeldingstjeneste	(for	driftstjenester	–	
teknisk)	på	kommunens	hjemmesider	

Det	er	også	arbeidet	videre	med	utvikling	og	
tilgjengeliggjøring	av	digitale	skjema	som	bedrer	
tilgjengeligheten	til	kommunens	tjenester.

Ivareta	kommuneorganisasjonens	behov	for	
effektive	og	velfungerende		kontorstøtteverktøy	
og	gjennom	det	legge	til	rette	for	god	og	effektiv 
saksbehandling

Fellestjenesten	har	hovedansvar	for	anskaffelse,	
innføring	og	drift	av	kontorstøtteverktøy	og	
fagsystemer	for	alle	tjenester	i	Nærøysund	
kommune.	I	2024	ble	flere	planlagte	innføringer	av	
nye/	forbedrede	løsninger	satt	på	vent.	Det	same	gjelder	
integrasjoner	mellom	fagsystemer	og	arkivintegresjoner.	
Noen	nye	løsninger	ble	likevel	implementert	i	2024	som	
følge	av	allereie	inngåtte	avtaler	og/eller	utfasing	av	
eksisterende	systemer.	Dette	gjelder	nytt	barnevernssystem	
(VismaFlytBarnevern),	nytt	biblioteksystem	(bibliofil),	
arkivplan.no	og	felles	stoffkartotek.				

Forbedre	rutiner	for	datafangst	og	arkivering

Nærøysund	kommune	har	et	stort	etterslep	på	
ordning	av	eldre	papirbaserte	arkiver	og	avlevering	
av	digitale	og	papirbaserte	arkiv	til	depot.	Tilgang	på	
ressurser	(tid	og	økonomi)	gjør	at	dette	arbeidet	vil	

måtte	pågå	i	fleire	år	framover	før	etterslepet	er	tatt	
inn. 

Omstillingsfokus	og	nedbemanning	i	løpet	av	2024	
har	medført	at	det	meste	av	dette	arbeidet	er	
nedprioritert,	da	tilgjengelige	ressurser	går	med	til	å	
ivareta	daglig	drift.

Av	prioriterte	oppgaver	som	det	var	fokus	på	i	2023	
som	ble	nedproritert	i	2024	kan	nevnes:

• Utarbeiding	av	arkivplan

• Utarbeiding	av	nødvendige	planer,	rutiner	og	
prosedyrer	for	dokumentforvaltning	(gjelder	alle	
kommunens	virksomheter	og	fagsystemer

• Samarbeid	og	kompetanseheving	i	regi	av	IKA	
Trøndelag	

• Gjennomgang	av	arbeidsflyter	og	prosesser	
innenfor	området	dokumentinnsamling	og	
dokumentbevaring

• Rydding	og	avlevering	av	papirbaserte	arkiver	

• Avlevering	av	digitale	arkiver

• Veiledning	og	opplæring	av	ansatte/	ledere	
innenfor området

• Arbeidet	med	godkjenning	av	kommunens	
arkivlokaler	

Arbeidet	med	digitalisering	og	tilgjengeliggjøring	
av	kommunens	eiendomsarkiv,	som	er	en	tjeneste	
kjøpt	av		Skannerfabrikken	–	IKA	Trøndelag	forventes	
sluttført	i	2025.

Inntak	av	lærlinger	for	å	sikre	rekruttering	og	
kompetanse

Fellestjenesten	i	Nærøysund	kommune	har	et	mål	
om	å	til	enhver	tid	ha	en	lærling/	praksiskandidat	
innenfor	kontorfag	og	innenfor	IT	drift.	I	2024	hadde	
fellestjenesten	en	lærling	innenfor	IT	drift	som	avla	
bestått	fagprøve	i	juni	2024.	Det	var	dessverre	ikke	
budsjettmessig	dekning	for	å	ta	inn	nye	lærlinger	i	
2024. 
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Videreutvikle	kommunens	data-	og	
kommunikasjonssystem

Arbeidet	med	kvalitetssikring	og	forenkling	av	
kommunens	data	og	kommunikasjonssystem	har	
pågått	i	hele	2024.	Av	større	prosjekter	kan	nevnes	
overgang	til	HRM	som	grunnlag	for	kommunens	
AD	blant	annet	for	å	sikre	at	en	til	enhver	tid	har	
kontroll	på	hvem	som	har	tilgang	til	kommunens	
datasystemer	ut	fra	ansettelsesforhold,	korrekt	
oversikt	over	antall	ansatte	og	deres	tilknytning	
i	organisasjonsstrukturen,	kvalitetssikring	av	
on-/	og	outboardingprosessene	ved	tilgang	og	
avgang	på	personell	og	sørge	for	at	alle	ansatte	til	
enhver	tid	har	riktige	lisenser	til	programvare	ut	
frå	sin	stilling	og	behov.	På	sikt	er	målet	at	denne	
oversikten	skal	integreres	med	alle	løsninger	der	
kommunens	personell	skal	tildeles	rettigheter	
eller	synliggjøres.	Eksempler	på	dette	kan	være	
kommunens	hjemmeside,	sentralbordfunksjon	og	
adgangsløsninger.	

Arbeidet	med	data-	og	informasjonssikkerhet	
har	også	i	2024	vært	prioritert	Nærøysund	
kommune.	Dette	med	bakgrunn	i	den	generelle	
trusselsituasjonen	og	påtrykk	frå	nasjonale	
myndigheter.	Nærøysund	kommune	er	bedre	
rustet	enn	mange	kommuner	på	dette	området	
blant	annet	med	anskaffelsen	av		«immutabel	
backup»	i	2021,	og	de	oppgraderingene	og	
omleggingene	som	ble	gjort	i	forbindelse	
med	kommune	sammenslåingen.	Dette	betyr	
ikke	at	det	ikke	vil	være	behov	for	ytterligere	
oppgraderinger	og	endringer	i	årene	som	kommer.	
Stadig	økende	trusselbilde	fører	til	krav	om	flere	
sikkerhetssystemer,	ressurser,	og	mer	spesifikk	
kompetanse	for	datasikkerhet.	NSM’s	Råd	om	IKT-
sikkerhetstiltak,	og	basert	på	erfaringer	fra	2020	til	
nå,	viser	at	angrepene	blir	stadig	mer	sofistikerte,	
der	angriper	kartlegger	mål	over	lengre	tid	og	
at	angrep	som	regel	skjer	utenfor	arbeidstid	når	
ingen	er	der	for	å	kunne	avverge.	Selv	med	mange	
gode	sikkerhetsløsninger	er	det	et	omfattende	og	
krevende	arbeid	å	følge	med	på	og	ha	kontroll	på	
all	mistenkelig	aktivitet	og	alarmer	24/7.	Derfor	
anbefaler	KS	og	nasjonale	myndigheter	umiddelbare	
tiltak	før	en	hendelse	inntreffer.	

Kort	kommentar	til	det	økonomiske 
resultatet

Ansvar	710	har	også	i	2024	vist	god	budsjettdisplin.	
Enheten	har	fulgt	opp	kommunestyrets	vedtak	om	
driftstilpasning	med	en	redusert	ramme	på	 
4,8	mill.	kroner	en	reduksjon	på	ca.	11	%	fra	2023.

Totalt	har	ansvaret	et	mindreforbruk	på	3,9	
mill.	kroner	i	2024.	Dette	skyldes	i	hovedsak	
mindreforbruk	på	IT	-	«Lisenser	for	bruk	av	fag-	
og	støttesystemer»	(2,3	mill.	kroner).	Årsaken	til	
mindreforbruket	er	bedre	lisenskontroll,	rydding	
i	lisenser,	reduksjon	i	antall	ansatte,	ny	avtale	på	
microsoftlisenser	for	2024	som	utsatte	budsjettert	
prisstigning	på	10	%	med	ett	år,	budsjetterte	
lisenskostnader	på	systemer/	løsninger	som	
ble	oppsagt	i	løpet	av	året	eller	ikke	kjøpt	inn	
som	planlagt	pga.	omstillingskrav	og	kostnader	
budsjettert	på	fellestjenesten	som	er	regnskapsført	
på	andre	ansvar.

Det	er	også	et	mindreforbruk	på	telefon	
og	internett/	bredbånd	(1,1	mill.	kroner).	
I	hovedsak	kan	dette	tilbakeføres	til	bedre	
abonnementskontroll,	reduksjon	i	antall	ansatte	og	
utsatte	oppgraderinger/	nye	tiltak.	

Samlet	på	fellesutgifter	er	det	et	mindreforbruk	på	
0,5	mill.	kr.	Dette	skyldes	lavere	portoutgifter	enn	
budsjettert	som	følge	av	økt	bruk	av	elektronisk	
post	via	SvarUt	og	at	flere	mottakere	henter	ut	
dokumentene	elektronisk	via	DigiPost/	Altinn.	
Videre	ser	det	ut	til	at	en	del	budsjetterte	avgifter,	
lisenser	og	kontingenter	er	regnskapsført	på	andre	
ansvar.	
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18.2		Kultur	og	fritid
Enheten	Kultur	og	fritid	har	i	2024	hatt	et	totalt	
mindreforbruk	på	1,9	mill.	kroner.	Dette	skyldes	
hovedsakelig	lavere	utgifter	til	lønn	som	følge	
av	vakante	stillinger.	Enheten	har	hatt	en	samlet	
bemanning	på	23	årsverk	fordelt	på	50	ansatte,	
fordelt	på	avdelingene	kulturenheten,	idrett,	
bibliotek	og	kulturskole.	

Kulturenheten: 

Ungdomsarbeid: 

I	2024	har	Nærøysund	kommune	videreført	
og	utviklet	arbeidet	med	å	gi	ungdom	gode	
og	trygge	arenaer	for	fritid,	deltakelse	og	
medvirkning.	Kommunen	legger	stor	vekt	på	
ungdomsmedvirkning	og	har	som	mål	å	sikre	at	
unge	blir	hørt	og	tatt	på	alvor	i	saker	som	angår	
dem.

Ungdomsrådet	har	vært	en	aktiv	medspiller	
i	utviklingen	av	både	aktiviteter	og	politiske	
beslutninger.	Rådet	har	hatt	jevnlige	møter	og	gitt	
innspill	til	saker	som	berører	unge,	både	innen	skole,	
fritid	og	samfunnsutvikling.	

Ungdomsklubbene	har	vært	viktige	sosiale	
møteplasser	i	kommunen.	Både	på	Kolvereid	og	
Rørvik	er	det	gjennomført	klubbkvelder	med	faste	
åpningstider,	og	i	enkelte	perioder	også	temakvelder	
og	ulike	verksteder	i	samarbeid	med	frivillige	og	
innleie	av	eksterne	aktører.	

Frivillighet:	

Frivilligheten	i	Nærøysund	kommune	utgjør	
en	bærebjelke	i	lokalsamfunnet	og	er	en	viktig	
samarbeidspartner	for	kommunen	i	arbeidet	med	å	
skape	levende	lokalmiljø,	meningsfulle	fritidstilbud	
og	møteplasser	på	tvers	av	generasjoner.	I	2024	
har	kommunen	hatt	tett	dialog	og	samarbeid	
med	frivillige	lag	og	organisasjoner	gjennom	
Frivillighetsforum	som	gjennomføres	tre	ganger	i	
året. 

Kommunen	har	også	bistått	frivilligheten	gjennom	

økonomiske	tilskudd	og	lån	av	lokaler.	I	2024	ble	det	
delt	ut	1	million	kroner	i	kulturmidler	til	en	rekke	
lag	og	foreninger	innenfor	kultur,	idrett,	friluftsliv	og	
barne-	og	ungdomsaktivitet	for	å	nevne	noen.	

Fritidskort:	

I	2024	har	Nærøysund	kommune	videreført	
fritidskortordningen,	som	har	som	mål	å	sikre	at	
barn	og	unge	i	kommunen	får	delta	i	organiserte	
fritidsaktiviteter,	uavhengig	av	familiens	økonomiske	
situasjon.	Ordningen	har	hatt	stor	betydning	for	
inkluderingen	av	barn	og	unge	i	lokale	fritidstilbud	
og	aktiviteter.

I	løpet	av	året	har	105	barn	og	unge	mottatt	støtte	
gjennom	fritidskortordningen,	som	har	dekket	
utgifter	til	deltagelse	i	ulike	aktiviteter.	Dette	
har	inkludert	utgifter	til	reise,	cuper,	leirer	og	
nødvendige	utstyrskostnader.	Ordningen	har	bidratt	
til	at	flere	barn	og	unge	har	fått	muligheten	til	å	
delta	i	aktivitetene	som	er	viktige	for	både	fysisk	og	
sosial	utvikling.

Enheten	har	i	2024	mottatt	et	tilskudd	fra	BUFDIR	
(Barne-,	ungdoms-	og	familiedirektoratet)	på 
0,3	mill.	kroner,	som	har	blitt	benyttet	til	å	finansiere	
fritidskortordningen.	

Enheten	vil	fortsatt	jobbe	for	å	utvikle	ordningen	
videre	og	sikre	at	flere	barn	og	unge	får	muligheten	
til	å	være	en	del	av	det	aktive	fritidsmiljøet	i	
Nærøysund	kommune.

Kolvereid	Prestegårds	kunstmuseum:	

Museet	holdt	åpent	for	publikum	i	
sommermånedene	med	faste	åpningstider,	
og	i	tillegg	ved	arrangement	og	på	forespørsel	
fra	grupper.	Det	ble	i	løpet	av	året	vist	tre	
salgsutstillinger	i	tillegg	til	den	faste	samlingen,	samt	
gjennomført	kulturelle	kvelder.	

Det	er	drevet	i	henhold	til	budsjett	og	innleid	
sommervikarer	i	perioden	museet	holder	åpent.	
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Den	kulturelle	skolesekken

Gjennomføringen	av	Den	kulturelle	skolesekken	
(DKS)	i	2024	har	vært	i	tråd	med	plan	og	budsjett.	
Det	er	godt	samsvar	mellom	budsjett	og	regnskap,	
og	tiltakene	er	gjennomført	som	planlagt.

 Den	kulturelle	spaserstokken

Gjennomføringen	av	Den	kulturelle	spaserstokken	i	
2024	har	vært	i	tråd	med	plan	og	budsjett.

Kulturminneforvaltning:	

Avviket	i	budsjettet	for	kulturminneforvaltning	
i	2024	skyldes	gjennomføring	av	rapportarbeid	
knyttet	til	Fingalshola,	utført	av	Trøndelag	
fylkeskommune.	Arbeidet	ble	bestilt	og	avtalt	av	
Nærøysund	kommune	i	en	tidligere	budsjettperiode,	
men	har	først	blitt	gjennomført	i	2024	på	grunn	
av	manglende	kapasitet	hos	fylkeskommunen.	
Gjennomføringen	av	tiltaket	er	forankret	i	vedtak	
gjort	av	kommunestyret.

Museum: 

Avtale	med	Nærøy	Husflidslag	om	leie	av	lokalet	i	
kjelleren	i	Gammelbanken	sagt	opp	fra	1.	juni	2024.	
Dette	lokalet	leides	til	oppbevaring	av	deler	av	
kommunes	«gjenstandssamling»,	denne	ble	flyttet	
og	lagret	i	kjelleren	i	Nærøysund	Arena.	

UKM: 

Gjennomført	i	henhold	til	plan	og	vedtatte	budsjett.	
Det	var	avsatt	15%	ressurs	knyttet	til	planlegging	og	
gjennomføring	av	UKM.	

UKM	2024	ble	gjennomført	samlet	unge	talenter	
fra	hele	Nærøysund	kommune,	hvor	ungdommene	

fikk	muligheten	til	å	vise	frem	sine	kreative	uttrykk	
gjennom	kunst,	musikk	og	teater.	Arrangementet	
har	vært	en	viktig	arena	for	ungdom	til	å	delta,	
uttrykke	seg	og	bli	sett	i	sine	kreative	ferdigheter.

UKM	har	vært	en	viktig	del	av	Nærøysund	
kommunes	arbeid	med	ungdom	og	kultur,	og	har	
også	fungert	som	en	bro	mellom	lokal	ungdom	og	
videre	muligheter	på	regionalt	og	nasjonalt	nivå.	
Flere	deltakere	har	fått	muligheten	til	å	delta	i	videre	
regionalt	UKM-arrangementer	etter	lokale	uttak.

I	tillegg	ble	det	i	2024	gjennomført	3	verksteder	
knyttet	til	UKM.

Kino/Kulturhus/Riksteater

I	2024	har	Nærøysund	kulturhus	fortsatt	å	være	
viktig	kulturarenaer	for	innbyggerne,	og	har	bidratt	
til	å	berike	kulturlivet	i	regionen.	Kulturhuset	
har	vært	et	samlingspunkt	for	både	lokale	
kulturarrangement,	og	har	i	løpet	av	året	vært	
vertskap	for	et	bredt	spekter	av	arrangementer,	
inkludert	filmvisninger,	konserter,	teaterforestillinger	
og	andre	kulturelle	aktiviteter.

Kinoen	har	hatt	et	variert	program,	med	både	
storfilmer,	barnefilmer	og	dokumentarer,	og	har	
tiltrukket	et	bredt	publikum.	

Merforbruket	på	0,5	mill.	kroner	for	Kino	i	
Nærøysund	kommune	i	2024	kan	tilskrives	flere	
faktorer	som	har	ført	til	avvik	fra	det	opprinnelige	
budsjettet.	Den	primære	årsaken	til	merforbruket	
er	feilaktig	bokføring	av	lønn	for	en	ansatt	i	en	50	
%	stilling,	hvor	lønnen	opprinnelig	skulle	vært	ført	
under	funksjonen	for	enhetsleder,	men	i	stedet	er	
blitt	registrert	under	kinoens	utgifter.	Videre	har	
lavere	billettsalg	enn	budsjettlagt	også	bidratt	til	
merforbruket.

2024	har	vært	et	utfordrende	år	for	hele	bransjen,	
særlig	som	følge	av	storstreiken	i	Hollywood	høsten	
2023,	som	har	medført	betydelige	forsinkelser	i	
store	filmproduksjoner	som	tradisjonelt	tiltrekker	
mye	publikum.
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Når	det	gjelder	Nærøysund	kulturhus,	har	det	
oppstått	et	merforbruk	på	0,2	mill.	kroner.	Dette	
skyldes	primært	at	oppgjøret	for	billettinntektene	
fra	Vrimmelfestivalen	ikke	ble	utbetalt	i	2023,	og	
derfor	ble	ført	som	et	tillegg	på	utgiftsiden	i	2024.	
Det	er	imidlertid	solgt	billetter	i	henhold	til	budsjett.

I	løpet	av	året	har	det	blitt	gjennomført	4	
Riksteaterforestillinger	og	2	forestillinger	fra	
Turneteatret	i	Trøndelag,	som	har	vært	godt	
besøkt	og	hvor	kommunen	har	mottatt	positive	
tilbakemeldinger	fra	publikum.	Videre	har	det	
blitt	arrangert	3	konserter	i	regi	av	kulturenheten,	
samt	utleie	av	lokaler	til	lokale	aktører	for	
kulturarrangemente

Idrett:
Avdelingen	idrett	ble	i	2024	organisert	som	en	
avdeling	inn	i	kultur	og	fritid.	Avdelingen	har	et	
mindre	forbruk	på	0,7	mill.	kroner,	som	skyldes	
vakante	stillinger.	

Avdelingen	leier	ut	16	utleieobjekter,	og	pr.	
desember	2024	var	det	76	unike	leietakere	av	
idrettslokaler	med	aktive	bookinger	(leieavtaler),	
med	totalt	14	884	utleietimer	i	2024.	Aktiviteten	i	
idrettslokalene	er	stor	og	variert.

Rørvik	svømmehall	har	vært	stengt	store	deler	
av	året	som	følger	av	vannskade.	Avdelingen	har	
tilpasset	driften	og	hatt	dialog	med	idrettslagene/
frivilligheten	for	å	finne	de	beste	løsningene	for	
sambruk	og	utnyttelse	av	tilgjengelig	kapasitet.	
Mindreforbruk	har	sammenheng	med	vaktante	
stillinger	og	driftstilpasningene	i	påvente	av	
gjenåpning	av	Rørvik	svømmehall.

Øvrige	tiltak	og	prosjekter	gjennomført	i	tråd	med	
Temaplan	for	Kultur,	idrett	og	friluftsliv.

Nærøysund	Folkebibliotek:	
Avdelingen	har	i	2024	hatt	5,66	årsverk	i	2024,	
og	er	redusert	til	4,66	som	følge	av	vedtatt	
innsparingstiltak.	Det	har	vært	et	mindreforbruk	i	
avdelingen	på	0,5	mill.	kroner	som	skyldes	vakant	
stilling.	

 
I	løpet	av	2024	har	Folkebiblioteket	ytterligere	
styrket	sin	rolle	som	en	sentral	møteplass	i	
lokalsamfunnet.	Biblioteket	fungerer	som	et	
flerbruksrom	for	befolkningen	og	benyttes	i	
økende	grad	som	et	samlingssted	for	studier,	
sosiale	aktiviteter	og	arrangementer	–	i	tillegg	til	
sin	tradisjonelle	rolle	knyttet	til	utlån	av	fysiske	og	
digitale	medier.

Biblioteket	bistår	innbyggerne	med	veiledning	i	å	
finne	kvalitetssikret	informasjon,	både	gjennom	
digitale	og	trykte	kilder.	Bruken	av	biblioteket	
omfatter	også	digitale	tjenester,	aktivitetstilbud	uten	
utlån,	bruk	som	studiested	og	som	sosial	arena,	og	
dette	kommer	i	tillegg	til	statistikken	for	utlån	av	
papirbøker.

Utvidet	tilgjengelighet	og	nye	funksjoner: 
I	2024	ble	det	gjeninnført	lørdagsåpne	bibliotek	på	
Rørvik	og	Kolvereid.	Åpningstidene	følger	skoleåret.	
I	tillegg	ble	innbyggertorget	på	Kolvereid	flyttet	fra	
rådhuset	til	Folkebibliotekets	lokaler	fra	sommeren	
2024.	Biblioteket	på	Kolvereid	har	også	åpnet	for	
ubetjent	åpningstid,	med	utvidet	tilgang	på	14	timer	
per	uke	i	skoleåret.

Satsing	på	barn	og	småbarnsfamilier: 
Biblioteket	har	hatt	et	særlig	fokus	på	tilbud	rettet	
mot	barn	og	småbarnsfamilier.	Det	er	etablert	større	
og	bedre	tilrettelagte	barneavdelinger	på	både	
Rørvik	og	Kolvereid,	inkludert	småbarnsområder	
med	leker	og	aktivitetsutstyr.	Det	er	igangsatt	flere	
faste	og	målrettede	tiltak	som:

• Ukentlige	babytreff

• Aktiviteter	for	barn	på	lørdager	ved	
lørdagsåpne	bibliotek
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• Tilbud	til	barnehager

• Ferieaktiviteter

• Kulturskoletilbud	og	Den	Kulturelle	
Skolesekken	(DKS)	–	eksempelvis	
arrangementet	«Velkommen til 
Folkebiblioteket»	for	alle	førsteklassinger	i	
kommunen

Digital	kompetanse	og	veiledning: 
Biblioteket	har	også	gitt	veiledning	i	digital	
kompetanse	gjennom	kurs,	skrankebistand	og	én-til-
én-veiledning,	blant	annet	i	samarbeid	med	Steam.

Arrangementer	og	samarbeid: 
I	løpet	av	året	ble	det	gjennomført	totalt	192	
arrangementer	og	kurs,	hvorav	139	var	rettet	mot	
barn.

• Blant	disse	inngår	78	verksteder	for	barn,	
mange	i	samarbeid	med	lokale	lag	og	
foreninger.

• Kulturarrangementer	for	voksne	ble	i	stor	
grad	utviklet	i	samarbeid	med	lokale	aktører.

• Totalt	deltok	5	407	personer	på	bibliotekets	
aktiviteter	i	løpet	av	året.

Besøk	og	utlånsstatistikk

• Antall	registrerte	besøk	i	2024	var	ca.	34	000,	
på	tross	av	at	to	filialer	ble	lagt	ned.

• Utlånet	av	papirbøker	økte	med	ca.	600	
utlån,	til	totalt	27	300.

• Bruken	av	digitale	ressurser	økte,	spesielt	
innen	digitale	aviser	og	ukeblader,	som	
samlet	ble	åpnet	19	000	ganger.

• Digitale	lån	av	norske	bøker	og	lydbøker	
utgjorde	2	100	utlån.

• I	tillegg	tilbys	engelske	og	flerspråklige	bøker	
og	lydbøker,	strømmetjenester	for	film,	
mulighet	for	egne	bestillinger,	samt	tilgang	til	
Nasjonalbibliotekets	digitale	samlinger	med	
eldre	litteratur,	aviser,	kart	og	annet.

Biblioteksystem: 
Et	nytt	biblioteksystem	ble	anskaffet	i	2024.	Den	nye	
løsningen	gir	økt	brukervennlighet	for	både	ansatte	
og	brukere,	og	åpner	for	forbedret	formidling	av	
bibliotekets	innhold	og	tjenester.

Ressurser og økonomi

• Bemanning:	5,66	årsverk	i	2024	(mot	7,094	
i	2023).	Reelt	bemannet	med	4,66	årsverk	
grunnet	sykefravær	uten	vikar.

• Budsjett:	4,622	millioner	kroner

• Regnskap:	4,120	millioner	kroner,	med	lavere	
utgifter	som	følge	av	vakanse	og	manglende	
vikardekning.
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Nærøysund	Kulturskole:	
Kulturskolen	hadde	i	2024	et	mindreforbruk	på	
0,7	mill.	kroner	hovedsakelig	som	følge	av	vakante	
stillinger.	En	fast	ansatt	i	80 %	stilling	fikk	innvilget	
permisjon	uten	lønn	fra	august,	og	vikariatet	ble	
løst	internt	ved	midlertidig	omdisponering	av	
eksisterende	personale.	Stillingen	som	danselærer	
i 100 %	ble	ikke	besatt	som	planlagt	fra	august,	noe	
som	også	har	bidratt	til	redusert	lønnsutgift.

Avdelingen	har	hatt	fokus	på	effektiv	ressursbruk	
og	bærekraftig	drift.	Det	er	gjennomført	stram	
timeplanlegging,	og	reiseaktiviteten	mellom	
undervisningssteder	er	redusert	for	å	minimere	
utgifter.

I	løpet	av	året	ble	det	gjennomført	en	kartlegging	
av	tilgjengelig	utstyr	og	instrumenter	både	i	
kulturskolen	og	ved	grunnskolene,	med	mål	om	
å	få	en	samlet	oversikt	og	bedre	utnyttelse	av	
eksisterende	ressurser.	Dette	har	også	gjort	det	
mulig	å	foreta	nødvendig	vedlikehold	og	dermed	
redusere	behovet	for	nyinnkjøp.

Som	en	del	av	kommunens	innsparingstiltak	ble	
ordningen	med	kulturtimen	avviklet	fra	høsten	
2024.

Kulturskolen	selger	også	dirigenttjenester	til	lokale	
kor	og	korps,	og	har	videreført	arbeidet	med	to	
demensvennlige	kor.	I	tillegg	tilbys	et	lavterskel	
musikktilbud	gjennom	miljøband	som	gir	deltakerne	
en	inkluderende	arena	for	samspill	og	musikalsk	
utfoldelse.

Fra Miljøbandets sommerkonsert i 2024
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